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Policja będzie karać
właścicieli 
wałęsających się psów. str. 10

Oświadczenia
majątkowe
władz Łowicza. str. 12-13

Guźnia | Czarny punkt wodny na pożwirowym wyrobisku

7 utonięć w ciągu ostatnich lat
16 lipca nad zbiornikiem 
pokopalnianym  
w Guźni stanęła 
tablica wyznaczająca 
„Czarny punkt wodny”, 
czyli niebezpieczne, 
niestrzeżone kąpielisko, 
gdzie utonęli ludzie. 

Z policyjnych statystyk wynika, 
że w ciągu 10 lat było ich 7. Mimo 
tablic z zakazem kąpieli rozwie-
szonych wokół zbiornika, cały 
czas jest to jedno z najpopularniej-
szych miejsc w okolicy.

Wicestarosta Piotr Malczyk po-
wiedział na miejscu, że znak ma 
stać ku przestrodze dla osób, któ-
re przyjadą nad zbiornik, aby pły-
wać. – W tym miejscu co roku 
dochodzi do utonięć i do utraty 
zdrowia – powiedział i apelował, 
aby osoby chcące zażyć kąpieli  
w upalne dni, wybierały bezpiecz-

ne kąpieliska, gdzie obecni są ra-
townicy.

Prezes Łowickiej Akademii 
Sportu Kamil Sobol podkreślił na-
tomiast, że ofiary kąpieliska, to nie 
tylko osoby, które utonęły, ale tak-
że osoby, które w wyniku niefor-
tunnego skoku odniosły poważne 
obrażenia ciała, wręcz zostały spa-
raliżowane. – Ten znak ma działać 
na wyobraźnię, jak znaki ostrze-
gawcze czy fotoradar na drogach. 
Jestem ratownikiem, odwiedzam 
różne miejsca w Polsce i na wie-
lu z nich widziałem takie tablice  
i choć potrafię pływać, to znak ten 
działa na mnie zniechęcająco – 
powiedział nam.

Ma nadzieję, że znak będzie 
działał na wyobraźnię osób, któ-
re przyjeżdżają kąpać się na Guź-
ni, jeśli nie spowoduje, że zrezy-
gnują z kąpieli, to wpłynie na to, 
że będą ostrożniejsi. Liczy też na 
rozsądek osób, które przyjeżdża-
ją nad zbiornik i nie zostanie on 

zniszczony, tak jak znaki zakazu-
jące kąpieli znajdujące się w lesie 
dookoła zbiornika. 

Sobol uważa, że jest szan-
sa na rozsądne zagospodarowa-
nie zbiornika i stworzenie na nim 
bezpiecznego kąpieliska, poprzez 
wydzielenie jego części. Uważa 
też, że winna się tym zająć gmi-
na Łowicz, na terenie której się on 
znajduje. Wytyka, że dotąd starań 
o to nie było, a jeśli były to szybko 
paliły się „na panewce”.

Policjanci towarzyszący instala-
cji znaku zauważyli w rozmowie  
z nami, ze ustawienie tablicy 
„Czarny punkt wodny” to dosko-
nały pomysł. Osoby, które przy-
jeżdżają nad zbiornik z rejonu po-
wiatu łowickiego są najczęściej 
świadome, jak bardzo może on być 
niebezpieczny przez np. nierówno-
mierne ukształtowanie dna. Osoby 
z Łodzi, Zgierza, Skierniewic, któ-
re też licznie go odwiedzają, czę-
sto nie mają takiej wiedzy.  str. 3

Łódź | Sąd Okręgowy

Umorzone postępowanie 
w sprawie zabójstwa matki

Sąd Okręgowy w Łodzi umo-
rzył postępowanie w sprawie gło-
śnego zabójstwa matki, o któ-
re podejrzewany był syn – dziś 
32-letni Dominik B. Tragiczne 
wydarzenia rozegrały się 3 czerw-
ca ubiegłego roku w Błędowie  
w gminie Chąśno. Pogłosu spra-
wie dodał fakt, iż mężczyzna pró-
bował uciec policji ciężarówką. 

Jak poinformował nas sędzia 
Przemysław Zabłocki, wizytator 
ds. karnych Sądu Okręgowego 
w Łodzi, w ubiegłym tygodniu, 
11 lipca, zapadło nieprawomoc-
ne orzeczenie o umorzeniu postę-
powania karnego z uwagi na to, 
iż podejrzany nie popełnił prze-
stępstwa. W istocie, jak wyjaśnia 
rzecznik prasowy Prokuratury 
Okręgowej w Łodzi Krzysztofa 
Kopania, postępowanie zostało 

umorzone ze względu na niepo-
czytalność sprawcy, jednocześnie 
sąd orzekł tytułem środka zabez-
pieczającego pobyt w odpowied-
nim zakładzie psychiatrycznym. 

Postępowanie przed sądem to-
czyło się z wyłączeniem jawno-
ści. 32-letni mężczyzna nie trafi 
na ławę oskarżonych, bo zgodnie 
z obowiązującym prawem, nie po-
pełnia przestępstwa ten, kto z po-
wodu choroby psychicznej lub 
upośledzenia umysłowego czy in-
nego zakłócenia czynności psy-
chicznych nie mógł w czasie czy-
nu rozpoznać jego znaczenia lub 
pokierować swoim postępowa-
niem. Zanim po zaistniałym zda-
rzeniu podejrzany trafił do aresztu, 
nie przyznał się do zarzucanych 
czynów przed prokuratorem. Mó-
wił, że nic nie pamięta. ljs

Maurzyce | Łowickie Żniwa

Atrakcji nie zabraknie
21 lipca w Skansenie Wsi Ło-

wickiej w Maurzycach odbę-
dzie się kolejna edycja Łowickich 
Żniw. W tym roku impreza zosta-
ła nazwana przez organizatorów 
„Folklor ludowy szyty na miarę”. 

Zmiana wzięła się stąd, że pod 
taką właśnie nazwą powiat wystę-
pował o unijną dotację na zorgani-

zowanie imprezy i we wniosku tak 
projekt został nazwany. Dotacje – 
choć mniejsza niż występowano – 
została przyznana. Adrianna Ka-
czor, dyrektor Centrum i Promocji 
powiedziała nam, że nie można 
było otrzymać pieniędzy na impre-
zę cykliczną, dlatego była zmu-
szona podać inną nazwę.  str. 3

Łowicz | Burmistrz obiecywał pomoc, a odesłał do administratora drogi

Niedotrzymane 
obietnice
– Tak się nie robi! Burmistrz obiecywał pomoc, a ostatecznie jej odmówił i zrobił 
to w najgorszym z możliwych stylu – ocenia Agata Sejdak decyzję burmistrza 
Łowicza Krzysztofa Kalińskiego, dotyczącą wykupu nieruchomości przy  
ul. Bolimowskiej należącej i zamieszkałej przez jej mamę Alicję Raczyńską.

Co tak zbulwersowało łowi-
czankę? 81-letnia pani Alicja za-
niepokojona brakiem odzewu na 
pismo w sprawie wykupu nie-
ruchomości przez miasto z mar-
ca tego roku spotkała się z bur-
mistrzem, aby dowiedzieć się, 
na jakim etapie jest ta sprawa. 
– Burmistrz zapewnił mamę, że 
urzędnicy ratusza szukają rozwią-
zania problemu związanego z wy-
kupem nieruchomości i proces ten 
trwa. Mama poszła do domu pod-
budowana, a na drugi dzień otrzy-
mała z ratusza pismo podpisane 
przez burmistrza, w którym ten 
odmawia wykupu nieruchomo-

ści. Mama się załamała, miała łzy  
w oczach – powiedziała nam.

Stara melodia
Burmistrz Krzysztof Kaliński 

powiedział, że choć pismo zostało 
wysłane z ratusza, bynajmniej nie 
przestał się tą sprawą interesować. 
– Nadal analizujemy tę sytuację  
i szukamy odpowiedniego uza-
sadnienia prawnego, aby wykupić 
tę nieruchomość. Chcielibyśmy 
pomóc, ale nie możemy robić tego 
łamiąc prawo – powiedział nam.

O sprawie wykupu nierucho-
mości pani Alicji Raczyńskiej pi-
saliśmy w maju. Mieszka ona 
samotnie w domu przy Boli-
mowskiej, pod jej oknami, w od-
ległości około 5 m dziennie prze-
jeżdżają tysiące samochodów,  
w tym setki TIR-ów. Hałas, drga-

nia są tak duże, w godzinach 
szczytu komunikacyjnego nie 
sposób porozmawiać przed do-
mem, trzeba iść za budynek,  
w środku od wstrząsów wszystko 
drży. Obecnie doszła jeszcze bu-
dowa ronda na ul. Bolimowskiej  
i nowego odcinka ulicy do ul. 
Warszawskiej. Niewielka działka 
z domem pani Aliny jest otoczona 
z czterech stron przez hałas.

ratusz zrzuca 
odpowiedzialność na 
Urząd wojewódzki
Żal do ratusza pani Aliny potę-

guje to, że wiedząc o tym, że mia-
sto będzie chciało wywłaszczyć 
mamę, wydała kilkanaście tysię-
cy złotych na uregulowanie stanu 
prawnego nieruchomości – uła-
twiając w ten sposób całą procedu-

rę urzędom. Dziś tego by nie zrobi-
ła. Pierwotnie cała nieruchomość, 
złożona z dwóch działek, miała być 
wywłaszczona, ale decyzją Urzędu 
Wojewódzkiego procedurę zasto-
sowano tylko do jednej działki, na 
której powstaje nowa ulica. Zosta-
wiono działkę z domem, której nie 
obejmuje pas drogowy. W planie 
miał tam powstać zieleniec.

– Chciałbym, aby została ona 
załatwiona po myśli pani Aliny, 
rozumiem jej żal – powiedział 
nam naczelnik – Może wystąpię 
ponownie o wywłaszczenie tej 
nieruchomości. Za pierwszym ra-
zem, gdy otrzymaliśmy odmowę, 
nie odwołaliśmy się, nie starczyło 
na to czasu – dodał. str. 2

tOmaSz 
bartOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Nadal analizujemy tę 
sytuację i szukamy 
odpowiedniego 
uzasadnienia 
prawnego, aby wykupić 
tę nieruchomość.

Burmistrz 
Krzysztof Kaliński

Rzut oKieM | NASz MISTRz CypRIAN MRzygŁód

Deklasacja 
– tak można 
podsumować 
występ Cypriana 
Mrzygłóda na 
lekkoatletycznych 
Mistrzostwach 
Europy do lat 23  
w gavle. 
Oszczepnik, 
wychowanek 
UKS Błyskowicy 
domaniewice  
w najlepszym 
rzucie 
osiągnął 84,97 
metra,zdobywając 
złoty medal, 
a tym samym 
ustanawiając 
rekord polski w tej 
kategorii wiekowej. 
Na zdjęciu Cyprian 
Mrzygłód z 
trenerem Leszkiem 
Walczakiem. 
Więcej o sukcesie 
– na stronie 36. tm fO
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kajaki i nowe „mebelki”
zachęcają do przyjścia
nad Bzurę.str. 19
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NASi DzieNNiKARze Do WASzeJ DYSPozYCJi 
oD 8.30 Do 15.30
Telefon redakcyjny 534 013 371  
e-mail: tomasz.matusiak@lowiczanin.info
tOmaSz matUSiak

Łowicz | Burmistrz obiecywał pomoc

Niedotrzymane obietnice
dokończenie ze str. 1

ratusz odsyła do 
GDDkia
W piśmie przesłanym do wła-

ścicielki działki burmistrz infor-
muje, że nie znajduje podstaw 
prawnych do wykupu nierucho-
mości przez miasto. Jego doko-
nanie naraziłoby organy gminy 
na zarzut naruszenia dyscypliny 
finansów publicznych. Ale dalej 
wskazują, że właścicielka o wy-
kup powinna zwrócić się do przy-
szłego zarządcy nowego odcin-
ka ul. Bolimowskiej – Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Auto-
strad, oddział w Łodzi.

– To niemożliwe, to inwe-
stycja miejska. Miasto odpo-
wiada za jej przygotowanie, 
w tym także za wykup nieru-
chomości i przeprowadzenie. 
Sprawy te nie dotyczą w ogó-
le GDDKiA, do czasu odbiorów  
i formalnego przekazania nam 
tej drogi po zakończeniu prac – 
powiedział nam rzecznik praso-
wy łódzkiej GDDKiA Maciej 
Zalewski. To stanie się zgodnie  
z planem w kwietniu 2020 roku. 
Rzecznik zastrzega że zdarza-
ją się przypadku wykupu przez 
GDDKiA nieruchomości, ale 
wyłącznie w przypadku tzw. 
resztówek, czyli gruntów do któ-

rych przez powstanie drogi wła-
ściciele nie mogą dojechać. 

 Sprawa trafi do sądu?
– Jeśli mama zostanie w tym 

domu, jej warunki życia znacznie 
się pogorszą. Martwię się o nią, 
bo ma już 81 lat i jeszcze niedaw-
no liczyła, że ostatnie lata spędzi 
w spokoju w mieszkaniu, które 
kupi za pieniądze z wywłaszcze-
nia – powiedziała nam córka. Pani 
Agata zastanawia się poważnie 
nad wniesieniem sprawy do sądu 
przeciwko miastu. – Od początku 
mówiono nam w ratuszu o wyku-
pie obu działek, mówił to zarów-
no burmistrz jak i naczelnik Peł-
ka, pokazywano nam plany, które 
to uwzględniały– mówi nam – 
Wiem, że mamy szanse, aby to 
wygrać, ale to i tak przeciągnie  

w czasie przeprowadzenie się 
mamy z tego miejsca.

budowa wkracza  
na posesję pani aliny
Na części działki pani Alicji, 

której nie odgrodziła płotem po 
wywłaszczeniu wykonawca zgro-
madził zwały ziemi, rozebrał też, 
bez żadnej zgody część ogrodze-
nia, aby wykonać fundamenty 
pod pylony, na których będą opie-
rać się ekrany dźwiękochłonne. 
Interweniowała policja. – Pracow-
nicy firmy nie pytają się o zgodę 
na wejście na posesję, po prostu na 
nią wchodzą. Jak moja mama ma 
się tam czuć bezpieczna – mówi 
pani Agata. Kierownik budowy 
Mirosław Galiński z firmy Trakt 
potwierdził nam, że faktycznie do-
szło do takich sytuacji, które jed-

nak już są wyjaśnione. – Niestety 
nasz podwykonawca zrzucił tam 
piach, nie sprawdzając, czy może 
to w tym miejscu zrobić. Podpisa-
liśmy więc umowę z właściciel-
ką na dzierżawę gruntu na nasze 
potrzeby na czas budowy, dosta-
nie za to rekompensatę. Kwestia 
uszkodzenia ogrodzenia też zosta-
ła już wyjaśniona.

Co się bardziej opłaca?
Naczelnik Grzegorz Pełka po-

wiedział nam, że obecnie projekt 
realizatorski nie jest uzupełniany  
o ustawienie nowych ekranów 
akustycznych, które odseparują 
dom pani Aliny od hałasu na no-
wej ul. Bolimowskiej. Sytuacja 
wykupu nieruchomości jego zda-
niem ciągle jest w zawieszeniu  
i czeka z tą decyzją.  tb

Łowicz | Ulica Mostowa

Motorowerzysta uderzył  
w tablicę ogłoszeniową 
W niedzielę 14 lipca  
ok. godz. 16.00  
przy ul. Mostowej  
w Łowiczu doszło  
do wypadku z udziałem 
motorowerzysty. 
Mężczyzna uderzył  
w tablicę ogłoszeniową. 
Okazało się, że prowadził 
jednoślad w stanie 
nietrzeźwości. 

Pierwsi na miejscu zjawili się 
strażacy, którzy udzielili męż-
czyźnie kwalifikowanej pierw-
szej pomocy, aż do przyjazdu Ze-
społu Ratownictwa Medycznego. 
Świadek zdarzenia mówił nam, 
że mężczyzna był przytomny, ale 
uskarżał się na ból. – Tu było tylu 
strażaków i ratowników medycz-
nych, że go ze wszystkich stron 
obstąpili – relacjonuje przebieg 
akcji ratunkowej. Poszkodowany 
został zabrany karetką do szpitala 
w Skierniewicach. 

Wstępne ustalenia policji wska-
zują na to, że 64-letni mieszkaniec 
powiatu łowickiego poruszający 
się motorowerem Yamasaki, nie 

zachował należytej ostrożności, 
w wyniku czego zawadził o kra-
wężnik i uderzył w tablicę ogło-

szeniową. Pierwsze badanie wy-
kazało 0,93 mg/dm3 alkoholu  
w wydychanym powietrzu, co sta-

nowi ponad 1,9 promila. Na miej-
scu działały 2 zastępy straży z PSP 
Łowicz, policja i pogotowie.  aa 

Łowicz | górki 
Zaskroniec  
na posesji przy 
ul. Podgórnej

Do nietypowej interwencji wy-
jechali strażacy w piątek, 12 lip-
ca. Tuż przed godz. 17.00 otrzy-
mali zgłoszenie o zaskrońcu, 
który został zauważony na tere-
nie posesji przy ul. Podgórnej na 
osiedlu Górki w Łowiczu. Wąż 
skrył się przy rynnie. Strażacy 
schwytali go do worka i wypuści-
li w pobliskim lesie. 

– Dawno już nie mieliśmy we-
zwania do zaskrońca – powie-
dział nam dyżurny stanowiska 
kierowania w PSP Łowicz.  

aa 

Gmina Kiernozia | Niedzieliska i Lasocin 

Dwa pożary zboża na pniu 
Do dwóch pożarów zboża na pniu wyjeżdżali 
strażacy w niedzielę 14 lipca. Miały one miejsce 
w miejscowościach Niedzieliska i Lasocin, obie są 
położone na terenie gminy Kiernozia. 

Pierwsze zgłoszenie do ko-
mendy powiatowej PSP w Łowi-
czu wpłynęło około godziny 8.00 
i dotyczyło pożaru zboża na pniu 
w Niedzieliskach. Na miejsce za-
dysponowano jednostki JRG Ło-
wicz, a także OSP Kiernozia, 
Witusza, Zamiary i Niedzieliska. 
Spłonęło około 2 hektarów psze-
nicy. Prawdopodobną przyczyną 
pożaru była zerwana linia ener-

getyczna. Działania strażaków 
zakończyły się po około 2 godzi-
nach.

Do kolejnego pożaru zboża na 
pniu doszło ok. godz. 12, tym ra-
zem w Lasocinie. Tam ogniem 
objęta była znacznie mniejsza po-
wierzchnia, mieszkańcy ugasili 
pożar jeszcze przed przybyciem 
straży. Druhowie polali dokładnie 
cały teren wodą.  aa

Łowicz | źle ocenił policjantów

Proponował 4 tys. zł łapówki
Nietrzeźwy 45-letni 
łowiczanin chciał 
przekupić policjantów, 
aby odstąpili od jego 
zatrzymania.

Oferował aż 4 tys. zł. Mundu-
rowi zatrzymali mężczyznę, teraz 
grozi mu kara 10 lat pozbawienia 
wolności.

Do zdarzenia doszło 14 lipca 
po godz. 21 w czasie transpor-
tu do komendy. Wcześniej na ul. 
Kwiatowej w Łowiczu, patrol po-
licji zatrzymał osobową hondę, 

od poddanego kontroli kierowcy 
mundurowi wyczuli woń alkoho-
lu. Ponieważ odmówił poddania 
się badaniu na miejscu, zgodnie 
z procedurami postanowili prze-
wieźć go do szpitala na badanie 
krwi. 

W czasie podróży mężczyzna 
zaproponował funkcjonariuszom 
najpierw 2 tys. zł a chwilę później 
aż 4 tys. zł łapówki za odstąpienie 
od czynności wobec jego osoby. 
Policjanci odmówili i zatrzymali 
mężczyznę za próbę przekupstwa. 
Prokurator Rejonowy w Łowiczu 
zastosował wobec podejrzanego 
dozór policyjny.  tb

Motorowerzysta uderzył w tablicę przy ul. Mostowej. pierwsze badanie wykazało u niego 0,93 mg/dm3 
alkoholu w wydychanym powietrzu. 
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Łowicz | Skrzyżowanie ul. Ułańskiej i Topolowej 

Czy tu potrzebne jest rondo? 
W sobotę, 13 lipca, 
około godziny 12.45 
doszło do kolejnej kolizji 
na skrzyżowaniu ulic 
Ułańskiej i Topolowej  
w Łowiczu.

Policja przekazała nam, że 
66-letnia kierująca Fordem Mon-
deo, jadąc ul. Topolową w kie-
runku Starościńskiej nie ustąpiła 
pierwszeństwa przejazdu 27-let-
niej kierującej Fiatem Seicen-
to, poruszającej się ul. Ułańską. 

Obie kobiety są mieszkankami 
powiatu łowickiego. 

Warto dodać, że to już kolejna 
kolizja w tym miejscu, w odstępie 
zaledwie kilku dni. Do poprzed-
niej doszło 4 lipca. Powód był ten 
sam: nieustąpienie pierwszeństwa. 
Wówczas winę za spowodowa-
nie zdarzenia ponosiła 25-letnia 
mieszkanka powiatu łowickiego, 
która jadąc od strony ul. Starościń-
skiej w kierunku Topolowej nie 
ustąpiła pierwszeństwa przejazdu, 
poruszającemu się w stronę szpi-
tala pojazdowi Nissan Note. 

Pod artykułem o tym zdarze-
niu na naszej stornie interneto-
wej Łowiczanin.info pojawiły się 
liczne komentarze internautów, 
którzy wskazywali na koniecz-
ność utworzenia w tym miejscu 
ronda lub ustawienia sygnalizacji 
świetlnej. 

„Najgorsze skrzyżowanie  
w mieście. Rondo rozwiązałoby 
problem” – napisała na naszym 
Facebook’u pani Monika. „Wy-
starczy sygnalizacja świetlna” – 
oceniła z kolei pani Marzena.  

aa 
Kolejna kolizja na skrzyżowaniu ul. ułańskiej i topolowej. powodem było nieustąpienie pierwszeństwa 
przejazdu przez kierującą fordem Mondeo. 
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Aktualności

dokończenie ze str. 1
I tak wymyśliła „Folklor ludowy 

szyty na miarę. Wniosek do Kra-
jowego Systemu Obszarów Wiej-
skich opiewał na 240 tys. zł, nato-
miast przyznana dotacja to 73 tys. 
zł. To znacznie mniej, ale warto 
wziąć pod uwagę fakt, że na całe 
województwo łódzkie pula do roz-
dysponowania wynosiła 600 tys. zł. 

W programie zaplanowa-
no: o godz. 13. mszę św. w ko-
ściele w skansenie, od godz. 14 
– obrzęd żniw w wykonaniu ze-
społu „Boczki Chełmońskie”,  
o 15.30 – oficjalne otwarcie im-
prezy w amfiteatrze, o 15.45 wrę-
czanie nagrody Łowicka Róża, od 
16 – konkurs kapel ludowych. 

O 17.50 na scenie pod strze-
chą wystąpi znany zespół Trebu-
nie Tutki z Białego Dunajca, któ-
ry wykonuje zarówno tradycyjną 
muzykę góralską, jak i folkowe 
aranżacje inspirowane muzyką 
Podhala. O 19 na scenie pojawi się 
discopolowy zespół Cosmo, o 20 
– Defis, który również gra disco 
polo. Zakończenie imprezy zapla-
nowano o 21.30. 

Poza sceną wystawione będą 
stoiska KGW z powiatu łowic-
kiego, które będą rywalizowa-
ły w konkursie kulinarnym na  
potrawę regionalną – łowickie 

knedle. Między godz. 15 a 17 odbę 
dzie się pokaz pieczenia chleba 
w piecu chlebowym. Jak zawsze 
piekarzem będzie Zofia Mycka ze 
Strzelcewa. 

Organizatorzy, jak co roku, za-
pewnią darmowy dojazd z Łowi-
cza do Maurzyc. Wynajęty auto-
bus będzie kursował ze Starego 
Rynku do skansenu o pełnych 
godzinach, począwszy od godz. 
12.00 do 19.00. 

Imprezie towarzyszy konkurs 
plastyczny „Folklor ludowy szy-
ty na miarę – i Ty możesz zostać 
małym projektantem mody”. Jest 
on adresowany dla dzieci z powia-
tu łowickiego w wieku od 6 do 
12 lat. Każdy uczestnik konkur-
su wykonać może własnoręcznie, 
bez niczyjej pomocy, tylko jed-
ną pracę w formacie A4. Techni-
ka może być dowolna np. rysu-
nek, malarstwo, kolaż czy techniki 
mieszane. 

Prace konkursowe można skła-
dać do 19 lipca w Centrum Pro-
mocji przy Starym Rynku 17. Do 
pracy należy dołączyć formularz 
zgłoszeniowy i zgodę na przetwa-
rzanie danych osobowych – są one 
do pobrania u organizatora. Wrę-
czenie nagród dla laureatów kon-
kursu odbędzie się podczas Ło-
wickich Żniw w skansenie.  mwk

Maurzyce | Łowickie Żniwa

Atrakcji nie zabraknie

dokończenie ze str. 1
Prawdopodobnie też dlate-

go większość spośród ofiar, które 
utonęły w zbiorniku pochodziło 
spoza powiatu łowickiego.

– Teren ten w sezonie let-
nim jest pod stałą naszą kontrolą. 
Dookoła zbiornika szczególnie  
w weekendy obecne są namioty, 
w których nocują tu całe rodziny, 
palone są grille i ogniska. To bar-
dzo popularne miejsce – powie-
działa nam policjantka. Biesia-
dowanie przy ogniskach sprzyja 
także spożywaniu alkoholu i po-
dejmowaniu ryzyka kąpieli.

Wójt Gminy Łowicz Andrzej 
Barylski powiedział nam, że gmi-
ny nie stać na zrealizowanie ką-
pieliska na Guźni, o którym mówi 
Kamil Sobol, ale podkreśla też, 
że nie tylko pieniądze są proble-
mem w zagospodarowaniu tere-
nu. – Wszystko wydaje się pro-
ste i łatwe, ale przestaje takie być, 
gdy stanie w obliczu obowiązują-
cego prawa – powiedział. Dodał 
przy tym, że gmina „przerabiała” 
temat wykorzystania zbiornika na 
Guźni kilkakrotnie i za każdym 
razem kończyło się to niepowo-
dzeniem. Przypomniał ostatni – 

pomysł wybudowania tam wake-
parku. Inwestycji nie udało się ani 
gminie, ani miastu Łowicz, na dro-
dze stanęły przepisy określające 
sposób użytkowania terenów za-
rządzanych przez Lasy Państwowe. 
Problemem było też bezpośrednie 
sąsiedztwo kompleksu leśnego ota-
czającego zbiornik z obszarem Na-
tura 2000 na zbiorniku Rydwan.

Gmina tego terenu nie pozosta-
wia na pastwę losu, niewiele może 
z nim zrobić, ale zabezpiecza od-
biór odpadów, wysyła na miejsce 
pracowników, którzy zajmują się 
jego sprzątaniem.  tb

Guźnia | Czarny punkt wodny na pożwirowym wyrobisku

7 utonięć w ciągu 
ostatnich lat

Łowicz – ostrów | Spacer nordic walking 

Szuranie w pełni 
Ponad 70 osób zgłosiło chęć 

udziału w spacerze nordic wal-
king z Łowicza do Ostrowa pod 
hasłem „Szuranie w pełni”, które 
w piątek 19 lipca organizuje grupa 
Frost Team, określająca się mia-
nem „pozytywnie zakręconych lu-
dzi”. Gdy zamykaliśmy ten numer 
NŁ, termin zgłoszeń uczestników 
już upłynął. 

– Realizujemy nasze szuranie 
po raz kolejny. Zawsze staramy 
się je urozmaicać w jakiś sposób: 
było mikołajkowe szuranie, szu-
ranie po puszczy połączone ze 
sprzątaniem, szuranie dla Mar-
ty połączone z pomocą na lecze-

nie, więc teraz mieliśmy pomysł 
na coś innego, tak żeby uczestni-
cy nie byli znudzeni – przyznał 
Tomasz Rudnicki z grupy Frost 
Team. 

Uczestnicy „Szurania w peł-
ni” spotkają się w najbliższy pią-
tek ok. godz. 19.30 w sąsiedztwie 
muszli koncertowej w parku Bło-
nie, skąd wyruszą – z kijkami lub 
bez – na spacer do Domu Ludo-
wego w Ostrowie, gdzie ugoszczą 
ich członkowie Stowarzyszenia 
„Dolina Bobrówki”. Przewidzia-
no m.in. poczęstunek żurem, 
słuszną porcją kiełbasy z ogniska 
i karaoke.  aa 

Rzut oKieM | UL. TOpOLOWą TyLKO jEdNą STRONą

od 9 lipca przy ul. topolowej 
w Łowiczu trwa budowa 
ścieżki pieszo-rowerowej. 
Kutnowska firma Trakt po jej 
południowej stronie rozbiera 
istniejący chodnik w celu 
wykonania podbudowy  
i położenia nowej kostki na 
ciągu pieszym i asfaltu na 
ścieżce dla rowerów. W związku 
z tym piesi idący wzdłuż ulicy 
powinni poruszać się po 
północnej stronie. To nie koniec 
utrudnień na ul. Topolowej,  
w sierpniu napotkają je 
kierowcy, ponieważ firma 
zacznie przygotowania do 
położenia nowej nawierzchni 
– do z kolei planowane jest na 
koniec miesiąca. tb

Nad zbiornikiem w Guźni stanął czarny punkt wodny, w centrum zdjęcie po obu stronach znaku inicjatorzy 
wkopania tablicy: wicestarosta piotr Malczyk i prezes ŁAS Kamil Sobol
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Łowicz | Trudne rozmowy o szpitalu

Skoro jest tak dobrze, to dlaczego jest źle?
Różne spojrzenia na sytuację Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Łowiczu dało się zauważyć podczas 
czerwcowych obrad Rady Powiatu Łowickiego. 
Radni otrzymali raport o sytuacji ekonomiczno-
finansowej placówki i przyjmowali uchwałę  
w sprawie oceny tej sytuacji. Dyskusja o sytuacji 
szpitala była jednak dużo szersza, bo choć 
wskaźniki ekonomiczne szpitala nie są złe,  
to nie znaczy, że jego sytuacja jest dobra.

Rozpoczął ją radny Krzysztof 
Górski, który zauważył, że na po-
przednich sesjach radni usłysze-
li od przedstawicieli koalicji rzą-
dzącej, że sytuacja szpitala jest 
zła, że straty wynoszą 8 mln zł  
i że od maja placówka nie mia-
ła płynności finansowej. Zwołana 
została nawet w trybie nadzwy-
czajnym sesja, aby przekazać pla-
cówce 1 mln zł na pokrycie straty 
i ratowanie sytuacji. Tymczasem 
z materiałów, jakie przygotowano 
wynika, że sytuacja ekonomicz-
no-finansowa jest stabilna, a np. 
wskaźnik bieżącej płynności fi-
nansowej wynosi 0,68, co ozna-
cza zdolność do regulowania bie-
żących zobowiązań. 

– Gdzie jest logika? Dlaczego 
psujemy opinię, skoro dane mó-
wią co innego. Proszę o informa-
cje, jak jest naprawdę, bo to nie 
jest spójne i nie trzyma się całości 
– mówił Krzysztof Górski.

Starosta Marcin Kosiorek od-
powiedział, że 8 mln zł to nie jest 

strata tylko suma zobowiązań 
ZOZ, co już kilka razy wyjaśniał. 

Janusz Michalak, członek Za-
rządu Powiatu Łowickiego zwró-
cił się do dyrektora szpitala (p.o. 
dyrektora w dniu sesji, a więc 26 
czerwca był Marcin Pluta, obec-
nie od 1 lipca jest Urszula Kapu-
sta-Tymoshchuk – przyp. red.)  
o wytłumaczenie, jaki był wynik 
finansowy szpitala na 31 grudnia 
2018 roku i na czym polega różni-
ca między zobowiązaniami a na-
leżnościami, bo ocenił, że jego tłu-
maczenie nie dociera do radnych. 

Wywołany do odpowiedzi 
Marcin Pluta, powiedział, że nie 
chce osłabiać pozycji ZOZ i wsa-
dzać „kija w mrowisko”. – Sytu-
acja może nie jest tragiczna, ale 
nie jest też dobra. Wskaźniki staty-
styczne nie mówią wszystkiego – 
wyjaśnił. Dodał, że na utrzymanie 
płynności finansowej brakuje 2,5 
mln zł rocznie. Strata za 2018 rok 
wyniosła 3,2 mln zł, bo jest liczo-
na łącznie z amortyzacją – oko-
ło 800 tys. zł. – Musimy myśleć  
o pokryciu wcześniejszych, nie-
zapłaconych zobowiązań, ponie-
waż te 1 mln zł „wsiąkło” w rozli-
czenia z dostawcami – powiedział 
p.o. dyrektora. Uznał też, że jeśli 

nie zostaną zmniejszone koszty, 
to w kolejnych latach strata będzie 
rosła, a wtłaczane kolejnych pie-
niędzy nie będzie przynosiło efek-
tów – jak to ujął – szpital będzie 
„zjadać swój własny ogon”.

Janusz Michalak dodał, że to 
nieprawda, że sytuacja się popra-
wia, skoro co miesiąc brakuje 300 
tys. zł. W swojej wypowiedzi po-
twierdził to wicedyrektor do spraw 
lecznictwa, Andrzej Grabowski, 
który ocenił, że sytuacja szpitala 
jest tragiczna. Uzasadniał to tym, 
że przed 7 laty (a dodać warto, że 
wówczas przestał być dyrektorem 
ZOZ w Łowiczu). Szpital nale-
żał do 20% najlepszych placówek  
w Polsce, które były na plusie, wy-
pracowując zysk, który był inwe-
stowany. Teraz szpital nie inwestu-
je, a ma zobowiązania wymagalne 
z powodu których jest w 20% naj-
gorszych szpitali w Polsce. 

na co szpitalowi 
brakuje pieniędzy
Wyjaśnił, że on też widzi dyso-

nans pomiędzy tym, co pokazują 
wskaźniki, a tym jaka faktycznie 
jest sytuacja. Łączna ocena punk-
towa wskaźników, którą księgo-
wa obliczyła na 38 pkt, co stano-
wi 54,29% maksymalnej liczby 
punktów obliczonych według wy-
tycznych rozporządzenia Ministra 
Zdrowia, niewiele mówi o sytuacji 
szpitala. – Mamy dobre wskaź-
niki, ponieważ na czas wpływa-
ją należności, naszym płatnikiem 
jest NFZ – wyjaśnił wicedyrektor. 
W sprawie pomniejszania kosz-
tów przyznał, że czynione są pew-
ne ruchy kadrowe, ale robione jest 
to powoli, ponieważ szpital to de-
likatna materia. Efekty będą wi-
doczne za pewien czas. 

Przedstawił comiesięczne 
przepływy finansowe: na umowy 

cywilno-prawne potrzeba 800 
tys. zł, wynagrodzenia – 1 mln 
zł, ZUS – 500 tys. zł, podatki 100 
tys. zł. To jest razem 2,4 mln zł.  
I to jest wszystko, co do nas wpły-
wa. Ponieważ jeszcze coś zarobi-
my, to nam wystarcza na ubez-
pieczenie, pralnię, wyżywienie  
i podatek od nieruchomości. Bra-
kuje nam na aptekę (leki), od-
czynniki, artykuły czystościowe, 
energię elektryczną, gaz, usługi 
zewnętrzne (a tu są również ba-
dania diagnostyczne), przeglądy 
i naprawy sprzętu.

1 mln zł, jakie szpital otrzy-
mał od powiatu pozwoliło na za-

płacenie należności na dzień 24 
kwietnia. Dwa miesiące później 
zobowiązania wymagalne szpi-
tala wynoszą 667 tys. zł. Jak mó-
wił doktor Grabowski, co miesiąc 
będzie przybywało około 300 tys. 
zł. Na koniec roku to nam wynik 
2,5 mln zł. Zapowiedział, że dy-
rekcja placówki będzie pracować 
nad zmniejszeniem kosztów, a są 
też plany zmiany planu finanso-
wego NFZ, co może dać szansę 
na większe przychody szpitala. 

Radny Jacek Chudy powie-
dział, że to skutki, ale nie mówi 
się o przyczynach – bo problem 
jest złożony, wielowątkowy, ale 
przede wszystkim szpital ma niski 
kontrakt, który przez lata nie był 
zwiększony i wymaga renegocja-
cji i zwiększenia przychodów. 

Radny Michał Śliwiński za-
uważył natomiast, że koszty 
utrzymania szpitala, nawet po 
kolejnych modernizacjach, będą 
rosły, a moce szpitala są już wy-
korzystane do maksimum, więc 
niewiele można zrobić. Koszty 
pracy też będą rosły. Jednie otrzy-
manie większej sumy pieniędzy  
z NFZ może tą sytuację popra-
wić. 

Dlaczego nie będzie 
renegocjacji kontraktu 
Andrzej Grabowski, zabierając 

głos po raz drugi podkreślił, że 
nie jest możliwe renegocjowanie 
kontaktu. Trzeba było nie dopu-
ścić do zmniejszenia go, co zwią-
zane było z nie wykonaniem kon-
taktu w minimum 98% w 2017 
roku. Mechanizm był znany, wia-
domo było wcześniej, że niewy-
konanie go w IV kwartale 2017 
roku będzie skutkowało zmniej-
szeniem ryczałtu – bo teraz już 
nie ma kontaktów. W 2018 roku 
został on zmniejszony. Dyrekto-
rzy wiedzieli, że tak będzie, jeź-
dzili na spotkania, na których to 
było omawiane. On w tym nie 
uczestniczył, bo nie był dyrekto-
rem, ale wie to z mediów, bo się 
tym interesował. W pierwszych 
kwartałach 2018 roku również 
kontrakt nie był wykonywany  
i były następne cięcia. 

Starosta Marcin Kosiorek włą-
czył się do dyskusji, mówiąc, że 
jako radny przez kilka minionych 
lat słyszał od przedstawiciela ko-
alicji rządzącej, że szpital „płynie 
mlekiem i miodem”, a każdy nie-
mal korytarz powinien nosić imię 
starosty Krzysztofa Figata. Dodał 
też, że ma świadomość, że remon-
ty w szpitalu są potrzebne, ale to 
nie oznacza, że wszystko, co jest 
z nim związane robione było do-
brze. – Boli nas ta sytuacja, że by-
liśmy na górze, a teraz jesteśmy 
na dole, niezależnie od przyczyn. 
Radni wymienili się ze starostą 
kąśliwymi uwagami o tym, czy 
remonty były potrzebne i czy one 
pogrążyły szpital. 

Krzysztof Górski przypomniał 
historię remontów mówiąc, że 
około 6-7 lat temu dyrektor szpi-
tala i ordynatorzy prosili, aby do-
kończyć remont oddziału reha-
bilitacyjnego w Stanisławowie  
i rozpocząć remont interny. Ów-
czesna koalicja znalazła na to pie-
niądze i wykonała to, co było naj-
bardziej potrzebne. – Sytuacja 
szpitali w całej Polsce jest trudna, 
ale zróbmy wszystko, aby nie było 
takiej sytuacji jak ze szpitalem  
w Rawie Mazowieckiej. 

Marcin Kosiorek na koniec 
wyjaśnił, że nie jest tak, że albo 
w szpitalu przeprowadza się re-
monty, albo wynik finansowy jest 
dodatni. Potwierdził to Andrzej 
Grabowski mówiąc, że są szpita-
le, w których wykonywane były 
większe remonty niż w Łowiczu, 
a kontrakty wykonano, wiedząc, 
że jeśli to się nie uda, to ryczałt 
będzie obcięty. 

Dyskusja zakończyła się przy-
jęciem wspomnianej uchwały  
w sprawie oceny tej sytuacji, któ-
ra przyjęta została 14 głosami za, 
przy 4 wstrzymujących (Krystian 
Cipiński, Zbigniew Kuczyński, 
Katarzyna Słoma i Michał Śli-
wiński). W sesji nie uczestniczył 
poprzedni starosta Krzysztof Fi-
gat. 

Na treść uchwały składają się 
wyjaśnienia i obliczenia wskaź-
ników takich jak: zyskowności, 
płynności, efektywności i zadłu-
żenia. Dotyczą one 2018 roku. 
Są też przewidywane wartości 
tych wskaźników w latach 2019-
2021. 

Aktualności
ile rodzin skorzysta 
z programu 500+
i Dobry Start. str. 9
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ktO wSzeDł DO raDy SPOłeCznej zOz
Na tej samej sesji, 26 czerwca 
Rada powiatu Łowickiego 
jednogłośnie powołała Radę 
Społeczną zespołu Opieki 
zdrowotnej w Łowiczu, której 
kadencja trwać będzie do 
2023. Rada składa się  
z przewodniczącego,  
którym został radny piotr 
gołaszewski oraz 12 członków, 
którzy reprezentują wszystkie 
gminy powiatu łowickiego  
oraz Urząd Wojewódzki  
w Łodzi. 
W skład rady weszli: Krzysztof 
dąbrowski i Barbara 
Kołodziejczyk – radni 
powiatowi, Teresa Wojda – 
przedstawicielka wojewody 
łódzkiego, Marek Boroski 
– przedstawiciel Łowicza, 
Stanisława Błaszczyk – 
przedstawicielka gminy 
Bielawy, Anna Michalak 
– przedstawicielka gminy 
domaniewice, Aleksandra 
Szafraniec – przedstawicielka 
gminy Kiernozia, Andrzej 

Siekiera – przedstawiciel 
gminy Kocierzew płd., 
Małgorzata Orzechowska 
– przedstawicielka gminy 
Łowicz, Anna Szymańska 
– przedstawicielka gminy 
Łyszkowice, Henryk Bakalarski 
– przedstawiciel gminy 
Nieborów i Agata Imielińska – 
przedstawicielka gminy zduny, 
która złożyła rezygnację  
z funkcji zastępcy wójta, można 
wiec spodziewać się zmiany 
przedstawiciela tej gminy.
Rada Społeczna zOz to ciało 
doradcze i opiniodawcze.  
W swoich uprawnieniach ma 
m.in. opiniowane wszystkich 
uchwał dotyczących zOz – 
zakresu działalności  
medycznej i finansowej. 
powołanie rady wynika  
z ustawy o działalności 
leczniczej oraz statutu zOz.  
za pracę w radzie jej 
członkowie nie otrzymują diety, 
mają jedynie prawo do zwrotu 
kosztów dojazdu. mwk

mirka wOLSka 
-kObiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

Andrzej Grabowski – zastępca dyrektora zoz w Łowiczu wyjaśniał, że wskaźniki nie oddają w sposób 
całościowy sytuacji ekonomiczno-finansowej szpitala.
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Arkadia | Samorząd porozumiał się z drogowcami, żeby było bezpieczniej

Sygnalizacja i oświetlenie drogi wzdłuż parku 
Gmina Nieborów doświetliła drogę, a Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
zamontowała sygnalizację pulsacyjną na przejściu 
dla pieszych w Arkadii. 

Żeby wykonać te dwie zwięk-
szające bezpieczeństwo na tym 
odcinku drogi modernizacje, ko-
nieczne było porozumienie samo-
rządu z GDDKiA. 

O to, żeby dodatkowo oświetlić 
fragment drogi krajowej wzdłuż 
parku oraz doświetlić wspomnia-
ne przejście dla pieszych stara-
nia czynił – już w poprzedniej 

kadencji – radny gminy Niebo-
rów Grzegorz Szkup. Pisał pisma  
i monitorował później sprawę  
u administratora drogi krajowej, 
czynił starania też w gminie. 
Sprawę „podjął” również niebo-
rowski samorząd i „bombardo-
wał” GDDKiA zapytaniami co 
dalej w tej sprawie. W końcu, na 
mocy porozumienia pomiędzy 

tymi podmiotami, gmina Nie-
borów sfinansowała wymianę 
lamp na energooszczędne opra-
wy LED-owe. Zostały one za-
montowane na istniejących już 
wcześniej słupach wzdłuż dro-
gi krajowej – na długości parku  
w Arkadii – a więc na łuku drogi, 
na którym wielokrotnie docho-
dziło do kolizji oraz wypadków. 
– Droga jest teraz lepiej oświetlo-
na, a lampy zużywają mniej ener-
gii elektrycznej – powiedział nam 
wójt Jarosław Papuga. Koszt ro-
bót wyniósł kilkanaście tysięcy 
złotych. 

W ramach porozumienia Gene-
ralna Dyrekcja Dróg Publicznych 
i Autostrad w Łodzi sfinansowała 
zamontowanie aktywnego oświe-
tlenia przejścia dla pieszych. War-
to zwrócić uwagę, że jest ono za-
silane z paneli fotowoltaicznych. 
Gdyby bowiem zostało ono podłą-
czone do gminnej sieci zasilającej 
lampy, działałoby tylko od zmierz-
chu do godziny 23.00. – W takich 
godzinach działa nasze gminne 
oświetlenie. Nie świecimy całą 
dobę – powiedział nam zajmujący 
się inwestycjami w gminie Niebo-
rów Mirosław Niedbałka.  mak 

Łowicz i okolice | procedury przeciągają wycinkę

Drzewa usychają i... co dalej?
Na terenie miasta – 
zarówno w parkach, 
jak i przy ulicach, 
można zauważyć suche 
drzewa. Niekiedy 
czytelnicy sygnalizują 
nam zagrożenie, jakie 
one niosą. 

Oczywistym jest fakt, że mar-
twe drzewo jest dużo mniej ela-
styczne i przez to bardziej niż ro-
snące narażone na gwałtowne 
zjawiska atmosferyczne, które od 
kilku lat nam towarzyszą, zwykle 

po upalnych dniach. Dlatego po-
stanowiliśmy zapytać w Urzędzie 
Miejskim w Łowiczu i w Powiato-
wym Zarządzie Dróg i Transpor-
tu w Łowiczu o to, co dzieje się  
w sprawie wycinki takich drzew. 

Beata Makowska z Wydzia-
łu Spraw Komunalnych Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu przyzna-
ła, że urzędnicy wiedzą o suchych 
drzewach np. w parku w Al. Sien-
kiewicza, o które pytaliśmy. Wy-
mieniła też kilka innych drzew w 
parkach, które obumarły i miasto 
występowało o zgodę na wycinkę, 
a teraz czeka na uzyskanie zgody 
na nią. – Pomimo, że te drzewa są 
obumarłe, zgoda na wycięcie ich 

musi być. Musimy o nią wystę-
pować do konserwatora zabytków 
alko do Starostwa Powiatowego – 
wyjaśnia Beata Makowska. 

Tak więc w miejskich par-
kach jest do wycięcia jedno 
drzewo w parku Błonie, dwa 
częściowo martwe w parku Mic-
kiewicza i trzy w parku pośrod-
ku Al. Sienkiewicza – z czego 
dwa usytuowane są przy przejściu  
dla pieszych naprzeciwko budyn-
ku po Gimnazjum nr 1, który ada-
ptowany jest na potrzeby Miejskiej 
Biblioteki, kolejne – w środku par-
ku, przy głównej alejce. 

Beata Makowska pytana o to, 
jak zbierane są informacje o drze-

wach, które wymagają wycinki, 
przyznała, że robione są przeglą-
dy drzew, ale sami mieszkańcy 
również zgłaszają problem, jeśli 
go zauważą. 

Poza wymienionymi drzewa-
mi w parkach, miasto wystąpiło 
z wnioskiem o wydanie przez ło-

wickiego starostę zgody na wy-
cieknę dwóch drzew przy ul. Żoł-
nierskiej, w czwartek 11 lipca do 
ratusza wpłynął jeszcze jedno pi-
smo – aby wyciąć drzewo przy 
ul. Podrzecznej. Czy jest taka ko-
nieczność – to będzie sprawdzo-
ne. 

Dodać warto, że po uzyskaniu 
zgód na planowane już wycinki, 
miasto chce te zrealizować je do 
końca roku. Nie zawsze w miej-
scu, gdzie drzewa rosły, zostaną 
posadzone nowe. To zależy od za-
pisów, jakie znajdują się we wnio-
sku o wycinkę i w wydanej zgo-
dzie na nią. 

Procedura potrzebna do wycin-
ki nawet martwego drzewa trwa 
około 2 miesięcy. W przypadku 
drzew znajdujących się w pasach 
dróg, potrzebna jest też zgoda Re-
gionalnej Dyrekcji Ochrony Śro-
dowiska. 

Nieco inaczej sprawa mar-
twych drzew wygląda w pasach 
dróg powiatowych, przy których 
nie robi się przeglądów drzew. Jak 
nam powiedziała dyrektor PZDiT 
Anna Gajek-Sarwa, to zwykle 
sami mieszkańcy zwracają się 
z prośbą o wycinkę. Procedury 
z tym związane są prowadzone 
na bieżąco, gdy wnioski wpłyną. 
Ale nie ma ich wiele. W tym roku 
wpłynął jeden wniosek na dużą 
wycinkę, która ma objąć około 90 
drzew rosnących w Krępie i Re-
czycach przy tzw. Chruślance. 

Anna Gajek-Sarwa uważa, że 
drzewa – choć żywe, to wniosek 
jest zasadny. Są to mocno rozro-
śnięte topole, które stwarzają na 
drodze zagrożenie. Drzewa ro-
sną w pasie rowu, uniemożli-
wiając odpływ wody. W ich ko-
ronach jest dużo obeschniętych 
gałęzi. Powiatowy Zarząd Dróg jest  
w kontakcie z sołtysem Reczyc, 
który ma zebrać od mieszkań-
ców informacje o tym, kto z nich 
chce – po uzyskaniu zgody – przy 
swojej działce usunąć drzewo we 
własnym zakresie i zagospodaro-
wać drewno. Drzewami, których 
mieszkańcy sami nie wytną, zaj-
mie się PZDiT.  mwk

Sygnalizacja na przejściu dla pieszych zasilana jest z paneli 
fotowoltaicznych. 
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Dwa suche drzewa widoczne są w parku w Alejach Sienkiewicza. 
Miasto po uzyskaniu zgody planuje usunąć je jeszcze w tym roku. 
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SPróChniałe LiPy jeSzCze POStOją
W marcu pisaliśmy o fatalnym 
stanie drzew w zabytkowej alei 
lipowej przy dk70 pomiędzy 
Nieborowem a Arkadią. Są tam 
drzewa, których grube pnie są 
mocno spróchniałe. Nie lepiej 
jest w koronach drzew, jest tam 
dużo suchych, grubych konarów 
i gałęzi. Aleja jest pomnikiem 
przyrody, dlatego Łódzki oddział 
generalnej dyrekcji dróg 
Krajowych i Autostrad wystąpił 
do Wojewódzkiego Urzędu 
Ochrony zabytków w Łodzi, 
na usunięcie 54 (spośród 257 
drzew), będących w najgorszym 
stanie i przez to zagrażających 
bezpieczeństwu oraz poddaniu 
148 pracom pielęgnacyjnym. 
Niestety sprawa odwlecze się 

w czasie, choć prace w alei 
planowano na wiosnę tego roku.
Rzecznik gddKiA Maciej 
zalewski powiedział nam, 
że sprawa utknęła na 
etapie uzgodnień pomiędzy 
Wojewódzkim Urzędem 
Ochrony zabytków w Łodzi a 
Regionalną dyrekcją Ochrony 
Środowiska - które zgodnie z 
prawem uzgadniają usunięcie 
drzew w pasach drogowych. 
Okazało się, że najpierw 
znaleziono tam gniazdo, 
kilkakrotnie więc jeżdżono 
na miejsce, aby sprawdzić, 
czy gniazdo jest zajęte, 
czego jednoznacznie nie 
potwierdzono. WUOz zawiesił 
więc postępowanie, bo musiałby 

uzyskać zgodę na odstępstwo 
od zakazu niszczenia gniazd 
ptaków chronionych. zaś 
RdOŚ w odpowiedzi do WUOz 
zastrzegł, że gniazd tych może 
być więcej, a w dokumentacji 
nie ma kompleksowej ich 
inwentaryzacji. Wytknął też, że 
wraz z wnioskiem o uzgodnienie 
nie otrzymał informacji o 
zniesieniu ochrony prawnej 
z drzew przeznaczonych do 
wycinki. Uznając wniosek za 
niekompletny RdOŚ odmówił 
uzgodnień. - Szkoda, że nie 
poproszono o uzupełnienie 
dokumentacji, procedura by 
trwała, a tak będzie trzeba 
będzie zaczynać ją od początku 
- powiedział nam zalewski. tb
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Sesja Rady Gminy Kocierzew Płd. Wójt Agnieszka Wojda uzyskała 
absolutorium i wotum zaufania 8 głosami „za”. 
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Kocierzew Płd. | Sesja Rady gminy 

Nie wszyscy byli „za” 
21 czerwca na sesji Rady Gminy Kocierzew 
Południowy radni pochylili się nad udzieleniem 
wójt Agnieszce Wojdzie wotum zaufania  
i absolutorium za wykonanie budżetu za 2018 rok.

W wyznaczonym terminie ża-
den z mieszkańców nie zgłosił 
chęci udziału w debacie nad ra-
portem o stanie gminy, dlatego 
miała się ona odbyć tylko z udzia-
łem radnych. W punkcie obrad 
przeznaczonym na dyskusję nikt 
jednak nie zabrał głosu, dlatego od 
razu przystąpiono do głosowania. 

Tego dnia, spośród 15-osobo-
wej rady, obecnych było 14 rad-
nych. Zarówno za udzieleniem 
wójt Agnieszce Wojdzie wotum 
zaufania, jak i absolutorium za 
2018 rok zagłosowało 8 radnych,  
a 6 wstrzymało się od głosu. 

W każdym z przypadków od 
głosu wstrzymywali się ci sami 

radni, którzy są związani z klu-
bem radnych „Razem dla gminy”, 
który został zawiązany pomiędzy 
radnymi, którzy weszli do rady  
z KW PiS. 

Przewodniczący wspomniane-
go klubu radnych Wojciech Mil-
czarek powiedział nam, że ponie-
waż było to absolutorium za 2018 
rok, a wielu radnych jest nowych  
i nie uczestniczyli w pracach na 
zeszłorocznym budżetem, to cięż-
ko było im oceniać jego wyko-
nanie, co pewnie wpłynęło na 
wstrzymanie się przez nich od 
głosu. Inaczej ma być po upływie 
roku wspólnej pracy Rady Gminy 
w tym składzie z panią wójt.  aa 

tydówka | firma z Sochaczewa przebudowuje drogę 

Jest już szerzej, będzie równiej 
Ku końcowi zbliża się prowadzona przez 
sochaczewską firmę „DROG-BET” Marcina 
Głuchowskiego przebudowa drogi w Tydówce  
w gminie Kiernozia.

 – Zostały jeszcze do zrobienia 
„kosmetyczne rzeczy”: uprzątnię-
cie i ustawienie znaków – dowie-

dzieliśmy się w gminie. Roboty na 
drodze już by zostały całkowicie 
zakończone, gdyby ich nie wstrzy-

mały na kilka dni opady deszczu. 
Akurat wypadły one w momen-
cie pomiędzy ułożeniem jednej,   
a drugiej warstwy asfaltu. 

Droga w Tydówce była już 
zniszczona, miała liczne spęka-
nia i koleiny. Teraz została po-
szerzona o pół metra oraz zostały 
na niej wyznaczone i utwardzo-

ne tłuczniem pobocza o szeroko-
ści po ok. 0,75 m z obydwu stron. 
Do tej pory wzdłuż drogi nie było 
poboczy, co powodowało, że kło-
potliwe na niej było wymijanie się 
jadących w przeciwnych kierun-
kach samochodów. Pojazdy mu-
siały zwalniać, a przynajmniej je-
den z nich zjeżdżać poza pas drogi. 

Nowe warstwy asfaltu zostaną 
położone na całej długości drogi,  
a łącznie jest to 1.263 m. Koszt robót 
wynosi 358.452,45 zł brutto. mak 

Łowicz | powiatowy zarząd dróg i Transportu

Przetarg na remont  
26 km dróg ogłoszony
22 lipca o godz. 10.15 w Powiatowym Zarządzie Dróg i Transportu  
w Łowiczu otworzone zostaną oferty na największą inwestycję powiatową  
w tym roku – remont ciągu dróg Łowicz – Wicie, Błędów – Lenartów  
i Błędów – Łaguszew – Łowicz, których łączna długość wynosi 26 km 70 m. 

Dyrektor PZDiT Anna Gajek-
-Sarwa liczy na duże zaintere-
sowanie, ponieważ to pierwszy 
ogłoszony w naszym wojewódz-
twie przetarg na drogi zgłoszone 
do Funduszu Dróg Samorządo-
wych. Został opublikowany 5 lip-
ca.

Wprawdzie nie ma jeszcze roz-
strzygnięcia, czy powiat otrzyma 
dotację (choć wniosek złożony 
został 14 kwietnia), a rozstrzygnię-
cia samorządowcy spodziewali się 
pod koniec maja. Koszt całej in-
westycji oszacowano na 9,5 mln 
zł, a wnioskowana dotacja to 7,6 
mln zł. W przetargu poza ceną, 
która będzie decydowała o 60% 
możliwych do zdobycia punktów, 
Zarząd Dróg będzie brał pod uwa-
gę okres gwarancji, za który moż-
na będzie uzyskać 40% punktów.

Przypomnijmy, że zadanie 
obejmuje trzy drogi. Pierwsza  
z nich to droga Łowicz – Wicie, 
której remont rozpocznie się na 
ul. Chełmońskiego w Łowiczu, 
za skrzyżowaniem z droga kra-
jową 92. Skończy – na skrzyżo-
waniu w Wiciu. Na całej długości 
około 10,5 km położony zostanie 
nowy asfalt, przeprowadzony zo-
stanie również remont części po-
boczy.

Druga droga to Błędów – Le-
nartów na długości około 6,3 km 

będzie miała nowy asfalt, tutaj 
również zaplanowano remont po-
boczy. Na odcinku Wicie – Lenar-
tów poza nową nakładką wykona-
ne zostaną co 1 km tzw. „mijanki”, 
ponieważ droga ma szerokość za-
ledwie 3,6 m. Tym samym zosta-
nie ona dostosowana do rozpo-
rządzenia Ministra Infrastruktury 
i Rozwoju w sprawie warunków 
technicznych, jakim powinny od-
powiadać drogi publiczne. 

Nowy asfalt zostanie położony 
również na trzeciej drodze, Błę-
dów – Łaguszew – Łowicz, na 
długości ponad 9 km. Remont tej 
drogi zakończy się w Łowiczu na 
ul. Armii Krajowej, która zostanie 
wyremontowana do ul. Poznań-
skiej. 

mirka wOLSka 
-kObiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Powiat łowicki | jedni dostali niespełna 13, a inni ponad 184 tys. zł 

Na drogi czy tylko na znaki?
Zarząd Województwa Łódzkiego rozdysponował 
ponad 16 mln zł na budowę dróg dojazdowych  
do gruntów rolnych. Pieniądze z programu trafią 
także do powiatu łowickiego. Do naszej redakcji 
dotarły jednak sygnały o dużej dysproporcji pomiędzy 
kwotami dofinansowania, jakie zostały przyznane  
dla poszczególnych samorządów na naszym terenie.

Najmniej otrzymały gminy 
Chąśno i Łowicz, którym przy-
znano odpowiednio 12.980 zł 
oraz 14.942 zł, choć wnioskowa-
ły o znacznie więcej. Dla przeciw-
wagi, dofinansowanie na najwyż-
szym poziomie otrzymały gminy: 
Zduny – 184.887 zł, Kocierzew 
Południowy – 165.996 zł oraz Bie-
lawy – 145.376 zł. 

Dla porównania pozostałe gmi-
ny z powiatu łowickiego otrzyma-
ły: gmina Domaniewice – 75.700 
zł, gmina Kiernozia – 71.993  
i gmina Nieborów – 35.560 zł. 

Skąd tak duże dysproporcje 
pomiędzy przyznanymi kwota-
mi dofinansowania, zapytaliśmy  
w Urzędzie Marszałkowskim Wo-
jewództwa Łódzkiego. W nade-
słanej do nas drogą mailową od-
powiedzi czytamy, że: „Zarząd 
Województwa Łódzkiego w 2019 
roku przyznał dofinansowania na 

realizację zadań pod nazwą: Bu-
dowa i modernizacja dróg dojaz-
dowych do gruntów rolnych na 
łączną kwotę 16.358.700,00 zł. 
Zadanie to cieszy się bardzo du-
żym zainteresowaniem wśród sa-
morządów terytorialnych, dlatego, 
mając na uwadze ogromne potrze-
by w zakresie budowy i moderni-
zacji dróg na obszarach wiejskich, 
priorytetem w podziale tych środ-
ków było przyznanie dofinanso-
wania wszystkim wnioskodaw-
com. Wpłynęło 128 wniosków, 
złożonych przez 128 jednostek 
samorządów terytorialnych. Do 
podziału środków zakwalifikowa-
no wszystkie wnioski, a decyzja o 
wysokości dofinansowania zosta-
ła podjęta po wnikliwej analizie. 
O podziale środków zdecydował 
Zarząd Województwa Łódzkiego, 
po konsultacji z samorządowca-
mi, uwzględniając również sygna-
ły wpływające od rolników”. 

Rober Żyto z referatu ds. go-
spodarki komunalnej i dróg pu-
blicznych w Urzędzie Gmi-
ny Łowicz powiedział nam, że  

w tym roku gmina Łowicz skła-
dała wniosek na remont drogi do-
jazdowej do gruntów rolnych w 
miejscowości Pilaszków. To droga 
o długości 1 km 450 m i szeroko-
ści 3 m. Jej kosztorysowa wartość 
wynosiła 260.290,99 zł, zaś wnio-
skowano o dofinansowanie w wy-
sokości 156.174,00 zł. Zamiast tej 
kwoty otrzymano jedynie 14.942 
zł. Na co to może wystarczyć? – 
Może jedynie na znaki – stwier-
dza Robert Żyto. 

Wójt Andrzej Barylski przyznał 
w rozmowie z nami, że gmina Ło-
wicz w poprzednich latach rów-
nież otrzymywała dofinansowania 
na niskim poziomie z programu 
dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych. Od jego pracownika do-
wiadujemy się, że w 2018 roku na 
drogę w Pilaszkowie przyznano 
gminie Łowicz jedynie 21.200 zł, 
zaś w 2017 roku, gdy wnioskowa-
no o pieniądze na drogę w Boche-
niu, kwota przyznanego dofinan-
sowania wyniosła 34.200 zł.

Gmina Chąśno wnioskowała o 
dofinansowanie na fragment dro-
gi w Wyborowie o długości ok. 
400 m, który już został wykona-
ny. Wartość kosztorysowa tej in-
westycji wynosiła ok. 120 tys. zł, 
zaś wyłoniona w przetargu firma 
wykonała ją za ok. 97 tys. zł. Te-
raz gmina otrzymała wiadomość 
o przyznanym dofinansowaniu w 
kwocie 12.980 zł. – Wielkie roz-
czarowanie, ale cieszymy się z 
tego co jest – powiedział nam wójt 
Dariusz Reczulski. 

Przyznał, że dofinansowanie 
dla gminy Chąśno z tego progra-
mu nigdy nie było tak niskie, jak 
w tym roku. Zwykle wahało się  
od 70 do 170 tys. zł, zaś najniższe 
wynosiło ok. 50 tys. zł. 

Wójt gminy Bielawy Sylwe-
ster Kubiński powiedział nam, że 
wnioskowano do programu o do-
finansowanie drogi z Chruślina 
Kościelnego do Nowego, której 
kosztorysowa wartość wynosi ok. 
350 tys. zł, zaś kwota przyznanego 
dofinansowania wyniosła 145.376 
zł. – Droga ta wymaga remontu, 
ponieważ w wyniku wyznaczo-
nych objazdów została zniszczo-
na przez ciężki sprzęt – podkre-
śla wójt. 

Wójt przyznaje jednak, że  
w poprzednim roku gmina Bie-
lawy otrzymała z tego programu 
tylko ok. 14 tys. zł. 

Łowicz | Nowego ogrodzenia nie będzie

Będzie nowy tynk i kolor
Ogrodzenie kościoła mariawitów w Alejach 
Sienkiewicza w Łowiczu jest w ostatnich dniach 
poddawane naprawie. Nie jest ono w dobrym stanie 
technicznym, szczególnie podmurówka, na której 
zamontowano ozdobne kute stalowe elementy.

Podmurówka, wykonana jest 
z cegły pokrytej tynkiem, który  
w wielu miejscach odpadł. 
Oprócz tego już od dawna nie 
„trzyma” ona poziomu, przez ko-
rzenie drzew.

Prace prowadzone własnymi 
siłami przez parafian polegają na 
zaciągnięciu nowej warstwy tyn-
ku w miejscach gdzie on odpadł  
i jego pomalowaniu na kolor sza-
ry. Pomalowane zostaną stalowe 
elementy. Roboty mają na celu 
poprawę estetyki i zabezpieczenie 
konstrukcji. Niestety małej parafii 
mariawickiej w Łowiczu nie stać 
na gruntowny remont ogrodzenia 
– jego rozebranie i ustawienie od 
nowa.

Mężczyzna pracujący przy 
ogrodzeniu powiedział nam, że 

na stan ogrodzenia mają wpływ 
podróżni, którzy czekają na au-
tobus na przystanku MZK, któ-
ry znajduje się przed kościołem. 
– Ludzie siadają na tym murku, 
opierają na nim stopy powodując, 
że tynk się kruszy i odpada – po-
wiedział nam dodając, że dobrym 
rozwiązaniem byłoby ustawienie 
przy przystanku ławki lub prze-
niesienie go o ok. 20 metrów w re-
jon Pasażu Grabskiego. Wówczas 
ratusz mógłby ustawić dla podróż-
nych wiatę, która chroniłaby ich 
od wiatru i deszczu.

Zapytany o ławkę burmistrz 
Łowicza Krzysztof Kaliński, po-
wiedział, że nie powinno być  
z tym problemu i sprawa trafi do 
analizy do odpowiedniego wy-
działu Urzędu Miejskiego.  tb

Rzut oKieM | BUdyNEK pO SIOSTRACH – pRACE „WySzŁy” NA zEWNąTRz 

od około dwóch lat trwają 
prace budowlane w budynku  
na rogu ul. zduńskiej  
i Browarnej w Łowiczu,  
który przez wiele lat zależał do 
zgromadzenia Sióstr Wspólnej 
pracy, a obecnie ma prywatnego 
właściciela spoza Łowicza.  
Chce on uratować nieruchomość 
powstałą w połowie XIX wieku, 
przed pół wiekiem wpisaną do 
rejestru zabytków. Obecnie trwają 
obróbki otworów okiennych  
i drzwi – które jeszcze nie zostały 
zamontowane. jakie będzie jej 
nowe przeznaczenie – na razie nie 
wiadomo. mak 

aGnieSzka 
antOSiewiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

ogrodzenie przed kościołem mariawitów częściowo odzyska  
swój blask.
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Wielkie 
rozczarowanie,  
ale cieszymy się  
z tego co jest.

Dariusz Reczulski
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Gmina Sanniki | Aktywizacja sołectw 

40 tys. zł na 4 mikroprojekty 
Umowy na dofinansowanie 

modernizacji świetlicy w Barci-
ku Nowym, strażnicy Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wólce, remizy 
strażackiej w Lwówku oraz świe-
tlicy w Czyżewie pieniędzmi tzw. 
„Mazowieckiego instrumentu ak-
tywizacji sołectw” podpisał w 
piątek, 12 lipca burmistrz miasta  
i gminy Sanniki. 

Każda z owych modernizacji 
zostanie dofinansowana kwota-
mi po 10 tys. zł. Taką samą kwo-
tę gmina deklaruje też jako wkład 
własny. Oprócz tego sannickie-
mu samorządowi udało się pozy-
skać 12 tysięcy złotych na remont 
drzwi garażowych w budyn-
ku Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Krubinie. W tym przypadku 
nie był wymagany wkład własny,  
a pieniądze pochodzą z programu 
Mazowieckiego Urzędu Marszał-
kowskiego „Mazowieckie strażni-
ce OSP 2019”.

Tego samego dnia podpisana 
została również umowa na do-

finansowanie modernizacji sali 
gimnastycznej w SP w Sanni-
kach kwotą 96.250 zł. O tym do-
finansowaniu pisaliśmy szerzej 
w poprzednim numerze Nowego 
Łowiczanina. Teraz doszło do sfor-
malizowania umowy na piśmie. 

Umowy dotyczące pieniędzy  
z mazowieckich programów 
wsparcia w pałacu w Sannikach 
tego dnia podpisywali: wicemar-
szałek Wiesław Raboszuk, rad-
ny województwa mazowieckiego 
Adam Orliński oraz beneficjenci  
z powiatu gostynińskiego m.in. 
starosta – Arkadiusz Boruszewski, 
wicestarosta – Maria Wróblewska, 
burmistrz miasta i gminy Sanniki 
Gabriel Wieczorek oraz skarbnik 
Marlena Kunikowska. – Teraz bę-
dziemy musieli wprowadzić pie-
niądze do naszego budżetu, a do 
tego będzie konieczne zwołanie 
jeszcze w lipcu sesji nadzwyczaj-
nej – powiedziała nam skarbnik 
Kunikowska. Później ogłoszone 
zostaną przetargi.  mak 

Mysłaków | Ciężki sprzęt wjeżdża na plac budowy w sąsiedztwie przejazdu 

Prace na torach przyczyną utrudnień drogowych
Tymczasowych utrudnień 
drogowych mogą 
spodziewać się jeszcze 
przez co najmniej kilka 
najbliższych dni kierowcy 
na przejeździe kolejowym  
w Mysłakowie (Arkadii)  
– w ciągu drogi krajowej  
nr 70 z Łowicza w kierunku 
Skierniewic.

Jak nas zapewniono na miej-
scu, utrudnienia mają charakter 
tymczasowy, nie powinny jed-
norazowo trwać dłużej niż kil-
ka minut, ale mogą powtarzać 
się nawet kilkanaście razy w cią-
gu dnia. Mimo, że zarówno dla 
pracujących tam osób, jak i dla 
kierowców jadących „siedem-
dziesiątką” nie jest to komforto-
wa sytuacja, według Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Au-
tostrad nie było potrzeby wyzna-
czania objazdów. 

Utrudnienia są związane 
przede wszystkim z tym, że na to-
rach w bezpośrednim sąsiedztwie 
przejazdu trwają roboty związane 
z wykonywaniem nieco innej niż 
na całym szlaku kolejowym pod-
budowy pod torowisko. – Akurat 

w tym rejonie jest tzw. kurzawa, 
co wykazały badania geologicz-
ne. Grunt pod torowiskiem trze-
ba ustabilizować większą ilo-
ścią betonu. – dowiedzieliśmy 
się od przedstawiciela wykonaw-
cy robót. Samochody z betonem 

oraz elementami konstrukcyjny-
mi wjeżdżają na plac budowy w 
bezpośrednim sąsiedztwie roga-
tek. Wtedy ruchem samochodów 
na drodze krajowej kierują ubrani  
w odblaskowe kamizelki pracow-
nicy wykonawcy robót.  mak 

Gmina Nieborów | plan zagospodarowania przestrzennego

Zmiany dotyczą 11 fragmentów
Rada Gminy Nieborów jednogłośnie, na sesji  
24 czerwca, przyjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentów wsi Bednary, Bełchów, Bobrowniki, 
Michałówek, Nieborów i Piaski. W sumie obejmowała 
ona 11 fragmentów, które mają różne przeznaczenie.

Zmiany te na sesji przedsta-
wił urbanista Andrzej Bargieła. 
W Bednarach wytyczono tereny 
zabudowy mieszkaniowej jedno-
rodzinnej z usługami oraz obszar 
pod poszerzenie drogi powiatowej 
2714 Ruszki – Kompina. W Beł-
chowie – również tereny zabudo-
wy mieszkaniowej jednorodzinnej 
z usługami, które dotąd były tylko 
w studium.

W Bobrownikach na dużym 
obszarze, na wniosek potencjal-
nego inwestora, samorząd wpro-
wadził zabudowę usługową, któ-
ra pozwoli na budowę obiektów  
z zakresu obsługi turystyki, ga-
stronomii i hotelarstwa. 

W Michałówku tereny, które  
w starym planie przeznaczone 
były pod zabudowę rekreacyj-
ną zmieniono na tereny zabudo-
wy mieszkaniowej jednorodzinnej 
(całorocznej). Zaplanowano też 

drogi dojazdowe, tereny rolnicze 
z zabudową zagrodową oraz lasy. 

W Nieborowie zmiany dotyczą 
kilku obszarów, m.in. okolic straż-
nicy OSP, do terenu parafii, gdzie 
zwiększono pas zabudowy miesz-
kaniowej jednorodzinnej z usłu-
gami, który dotąd był szerokości  
50 m. Przy drodze (obecnie śle-
pej), która kiedyś prowadziła do 
Skierniewic, są trudne do zago-
spodarowania działki – łąki. Wła-
ściciele wnioskowali, aby je rów-
nież przeznaczyć pod zabudowę, 
co w planie umożliwiono. 

W okolicach remizy, gdzie do-
tąd zabudowa możliwa była tylko 
po stronie północnej, dopuszczona 
zostanie również po południowej, 
ale tylko dopuszczona tam będzie 
zabudowa zagrodowa, ponieważ 
są tam grunty klasy III B. 

Kolejny teren w Nieborowie, 
przy drodze do Bolimowa, na 

wniosek właściciela gospodar-
stwa agroturystycznego, został 
również przeznaczony pod zabu-
dowę, przy czym w planie zosta-
ła wytyczona nowa droga, aby do 
działki był dojazd. 

Zmiany dotyczą też stadionu  
w Nieborowie i dawnego campin-

gu i terenów poniżej. Właściciel 
campingu wnioskował o zmianę 
parametrów zabudowy i zmodyfi-
kowanie przebiegu dróg – w sta-
rym planie zaznaczony był inny 
przebieg drogi krajowej, prowa-
dzącej w ścianie lasu. Wiadomo, 
że droga taka nie powstanie. 

W Nieborowie za parkiem, 
przy skrzyżowaniu drogi na Pia-
ski, właściciel działki chce pobu-
dować w głębi jeszcze jeden dom. 
Wprowadzona zmiana umożliwia 
to tylko wówczas, jeśli będzie to 
zabudowa zagrodowa (realizowa-
na przez rolnika). 

Ostatni fragment dotyczy dział-
ki w Piaskach, gdzie jest poten-
cjalny inwestor zainteresowany 
budową domu weselnego lub re-
stauracji. 

Wszystkie zmiany zostały za-
akceptowane przez właścicieli 
gruntów. W czasie, gdy propono-
wane zmiany były wyłożone do 
publicznego wglądu, nikt do nich 
nie wniósł uwag. Radni też nie 
mieli wątpliwości, aby uchwałę 
przyjąć. 

Na tej samej sesji Rada Gmi-
ny Nieborów wyraziła zgodę na 
przystąpienie do zmiany planu za-
gospodarowania przestrzennego 
w Dzierzgowie. Wójt Jarosław Pa-
puga przyznał, że to firma Panat-
toni Europe (czyli deweloper po-
wierzchni przemysłowych) chce 
budować tam magazyny. Firma 
jest zainteresowana zmianą planu 
na bardzo dużym obszarze – przy 
autostradzie A2 i drodze krajo-
wej nr 70. Z tego, co udało mu się 
ustalić, inwestor zawierał wstęp-
ne umowy, które nie są sfinalizo-
wane, dotyczące zakupu gruntów 
na mniejszym terenie – jedynie od 
A2 do linii wysokiego napięcia, 
więc gmina będzie musiała do-
brze rozważyć to, jakie zmiany na 
tym terenie wprowadzić i czy – w 
przypadku scalenia – nie będą one 
w kolizji z dojazdami do nierucho-
mości. Uchwałę o przystąpieniu 
do zmian w tym planie radni rów-
nież przyjęli jednogłośnie. mwk 

Podczas wyjazdów ciężarówek i ciężkiego sprzętu z placu budowy przy torach ruchem kierują 
przedstawiciele wykonawcy robót. 
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Andrzej Bargieła pokazuje na mapie obszary, dla których radni za chwilę przyjmą miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego.
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Błędów | Szkoła podstawowa

Ewa Piorun zastąpi Dorotę Osowską
Anglistka Ewa Piorun od 1 września będzie 
pełniła obowiązki dyrektora Szkoły Podstawowej 
im. Józefa Chełmońskiego w Błędowie.  
Zastąpi dotychczasową dyrektor Dorotę Osowską, 
która po 12 latach zrezygnowała ze stanowiska.

Ewa Piorun jest została nauczy-
cielką w 2009 roku, a już rok póź-
niej nauczała w szkole w Błędo-
wie – można więc powiedzieć, że 
doskonale zna placówkę, którą ma 
pokierować. Naucza języka an-
gielskiego, ma też ukończone stu-

dia z zakresu zarządzania oświatą. 
Mieszka w gminie Nieborów.

Obowiązki zostały jej powie-
rzone na okres 10 miesięcy, li-
cząc od 1 września. Do obowiąz-
ków dyrektora szkoły należy też 
kierowanie Punktem Przedszkol-

nym w Chąśnie. Propozycję ob-
jęcia kierownictwa w placówce 
złożył Ewie Piorun wójt Dariusz 
Reczulski. Nauczycielka zdecydo-
wała się skrócić urlop macierzyń-
ski. W przypadku powierzenia 
obowiązków na 10 miesięcy nie 
jest wymagane przeprowadzenie 
konkursu. 

Ewa Piorun mówi, że na razie 
jest zbyt wcześnie, aby powie-
dzieć, czy po tym okresie będzie 
ubiegała się o stanowisko dyrek-
tora – ale nie wyklucza takiej 
opcji.  tm

Łowicz | Rozbiórka ostatniego budynku po „Mazowieckiej”

Zostały już tylko ściany
Nie ma już dachu, w tym także charakterystycznej 
kopuły, na pozostałościach po dawnym  
budynku Mazowieckiej Wyższej Szkoły  
Humanistyczno-Pedagogicznej, przy rondzie  
w Alejach Sienkiewicza w Łowiczu.

Pracownicy firmy Budowa  
i pracujący z nim podwykonaw-
cy szybko przeprowadzili kolejny 
etap pracy rozbiórkowych, wią-
żący się głównie z usuwaniem 
dachu i uprzątnięciem terenu, 
pozostawiając same ściany. Ko-
puła została zdemontowana przy 
pomocy dźwigu 10 lipca. W naj-
bliższych dniach inwestor i wy-

konawca mają rozmawiać o ter-
minie wyburzania murów przy 
pomocy ciężkiego sprzętu – bę-
dzie to już ostatni etap wyburza-
nia budynku. 

Przypomnijmy, że teren, wraz 
z budowlami po uczelni, od 2014 
roku należy do firmy Eco Resort. 
W miejscu wyburzanego obecnie 
budynku mają powstać trzykon-

dygnacyjne obiekty mieszkalne,  
z lokalami usługowymi na parte-
rze. Koncepcja nowego budynku 
jest jeszcze w przygotowaniu. Re-
alizacji tego przedsięwzięcia moż-
na się wstępnie spodziewać na 
przełomie 2020 i 2021 roku.

Firma Eco Resort już w 2016 
roku przebudowała budynek rek-
toratu dawnej uczelni na obiekt 
mieszkalny (15 mieszkań). Kolej-
ne 21 mieszkań oddano do użyt-
ku w tym roku, w trzykondygna-
cyjnym budynku wybudowanym  
w miejsce zburzonego akademika  
i biblioteki (tzw. „okrąglaka”).  tm 

Łowicz | programy „Rodzina 500+” i „dobry start” (300+) 

Ruszyły wypłaty 
500+, pieniądze 
już trafiają na konta 
Od początku lipca drogą elektroniczna  
do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Łowiczu złożonych zostało około  
1.500 wniosków o ustalenie prawa  
do świadczenia wychowawczego 500+  
oraz około 900 wniosków „Dobry Start”  
dla każdego uczącego się dziecka. Pod koniec 
ubiegłego tygodnia MOPS wypłacił już 
pierwsze kilkadziesiąt „pięćsetek”. 

Na wypłaty „trzysetek” w ra-
mach „Dobrego Startu” trzeba 
będzie jednak poczekać jeszcze 
kilka dni. – Przystąpimy do reali-
zowania wypłat od razu po tym, 
jak wypłyną do nas pieniądze  
z Urzędu Wojewódzkiego w Ło-
dzi – powiedziała nam w piątek, 
12 lipca z-ca dyrektora MOPS 
w Łowiczu Urszula Markowicz. 
Według wicedyrektor pieniądze 
z województwa powinny wpłynąć 
na konto ośrodka pomocy spo-
łecznej lada dzień, szacowała, że 
stanie się jeszcze w tym tygodniu. 

Wnioski o ustalenie prawa do 
świadczenia wychowawczego 
500+ oraz o świadczenie „Dobry 
Start” (300 złotych tzw. wypraw-
ki szkolne – płatne raz w roku) od 
początku lipca można składać wy-
łącznie w formie elektronicznej. 

Tylko w ciągu pierwszych 
dwóch tygodni do łowickie-
go ośrodka pomocy społecznej 
wpłynęło ponad 30% wniosków 
o „pięćsetki” i blisko 40% wnio-
sków w ramach programu „Do-
bry Start”, który nazywany robo-
czo jest „trzysetkami”. Dyrektor 
MOPS Marek Dziedziela uwa-
ża, że to dobre statystyki i jest za-
dowolony z ilości złożonych już 
wniosków. – Szacujemy, że w tym 
roku ze świadczenia wychowaw-
czego 500+ skorzysta około 4.800 
dzieci. Przed nowelizacją prze-
pisów korzystało około 3 tysiące 
dzieci – powiedział w rozmowie  
z Nowym Łowiczaninem. 

Procedura składania wniosku  
i przyznawania świadczeń została 
uproszczona – w porównaniu z tą 

obowiązującą do 30 czerwca tego 
roku. – Zniesione zostało kryte-
rium dochodowe, a to oznacza, 
że rodzice nie muszą dokumen-
tować swojej sytuacji dochodo-
wej. Wniosek został uproszczony 
i skrócony – uważa dyrektor Dzie-
dziela. Ponadto od 1 lipca prawo 
do świadczenia wychowawczego 
nie jest uzależnione od ustalenia 
alimentów na dziecko od drugiego 
rodzica w przypadku wniosków 
składanych przez rodziców samot-
nie wychowujących dziecko. 

Należy dodać, że wnioski 
można składać od początku lipca 
2019 r. w formie elektronicznej. 
Natomiast jeśli ktoś preferuje for-
mę papierową lub nie ma możli-
wości złożenia wniosku on-line 
poprzez stronę Ministerstwa Ro-
dziny www.empatia.mrpips.gov.
pl lub za pośrednictwem banko-
wości elektronicznej, będzie miał 
taka możliwość od 1 sierpnia  
w siedzibie MOPS przy ul. Kali-
skiej 6. 

Wzory wniosków o ustalenie 
prawa do świadczenia wycho-

wawczego „Rodzina 500+” oraz 
świadczenia „Dobry Start” można 
pobrać np. ze strony internetowej 
MOPS Łowicz. Ponadto ośrodek 
uruchomił telefoniczną infolinię. 
Pod numerem telefonu 881-745-
500 można uzyskać informacje 
wyłącznie na temat Programu 
„Rodzina 500+”. 

Świadczenie przysługuje obec-
nie do dnia ukończenia przez 
każde dziecko 18 roku życia. Do 
tej pory przysługiwało na dru-
gie i kolejne dziecko niezależnie 
od dochodu rodziny, a na pierw-
sze dziecko przysługiwało, je-
żeli dochód rodziny w przeli-
czeniu na osobę nie przekraczał 
kryterium dochodowego określo-
nego w ustawie o pomocy państwa  
w wychowywaniu dzieci. Od 
1 lipca tego roku świadczenie 
wychowawcze przysługuje na 
wszystkie dzieci do 18. roku życia, 
bez względu na dochody uzyski-
wane przez rodzinę. 

Aby uzyskać prawo do świad-
czenia 500+ na nowych zasadach 
tj. od 1 lipca, rodzic dziecka, na 
które do tej pory nie pobierał tego 
świadczenia, musi złożyć wnio-
sek w okresie od 1 lipca do 30 
września. 

Oznacza to, że tylko złożenie 
wniosku do końca września 2019 
r. gwarantuje takiemu rodzicowi, 
że świadczenie wychowawcze na 
nowych zasadach zostanie wy-
płacone z wyrównaniem od lipca. 
Jeśli rodzic dziecka złoży wnio-
sek po 30 września, świadczenie 
będzie przysługiwać od miesiąca 
złożenia wniosku. 

Wnioskodawcy informację 
o przyznaniu świadczeń będą 
otrzymywali na wskazany przez 
nich adres poczty elektronicznej.  
W przypadku świadczeń przy-
znanych przez Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Łowiczu 
powiadomienia te będą przekazy-
wane wyłącznie z adresu: powia-
domienia@mops.lowicz.pl. Nale-
ży pamiętać też o tym, że jest to 
jednokierunkowa forma komu-
nikacji MOPS – klient i nie nale-
ży kierować nań żadnej korespon-
dencji. 

Świadczenia te są zwolnione od 
podatku. Nie podlegają egzekucji 
ani wliczeniu do dochodu przy 
ustalaniu prawa do świadczeń  
z innych systemów wsparcia. 

marCin 
kUCharSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Szacujemy, że w tym 
roku ze świadczenia 
wychowawczego  
500+ skorzysta  
około 4.800 dzieci.  
przed nowelizacją 
przepisów  
korzystało około  
3 tysiące dzieci.

Dyrektor MoPS  
Marek Dziedziela

Kopuła, która przez lata była charakterystycznym elementem architektury gmachu, już po zdjęciu z dachu. 
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Punkt zapalny
Dokumenty łowickiego 
koła ŚzŻ AK
trafiły do archiwum. str. 21

REKLAMA

Sapy | psy atakują mieszkańców

Nie pilnujesz psa, spodziewaj się kary!
Psy biegające luzem po ulicach, atakujące 
przechodniów lub wybiegające z posesji w pogoni 
za rowerzystami to problemy z jakimi borykają 
się mieszkańcy Gminy Domaniewice. O pomoc 
w rozwiązaniu tego kłopotu apelowała podczas 
ostatniej sesji Rady Gminy Domaniewice,  
27 czerwca, sołtys Sap Katarzyna Łukasik. 
Wcześniej sprawę zgłoszono dzielnicowemu.

Przypomnijmy, że dyskutowany 
podczas posiedzenia radnych pro-
blem występuje w gminie od daw-
na. Choćby kilka miesięcy temu, 
jeszcze w okresie zimowym, wójt 
Paweł Kwiatkowski wystosował 
otwarty apel do mieszkańców 
gminy, w którym sygnalizował ist-
nienie kłopotów, płynących z nie-
sforności psów, które posiadają 
właściciela, a mimo to luzem bie-
gają po wsi, przysparzając zmar-
twień mieszkańcom sąsiednich 
posesji, a w przypadku zwierząt 
oddalających się od miejsca za-
mieszkania na znaczne odległości 
nawet innych miejscowości. 

– Coraz więcej mamy zgłoszeń 
o psach, które formalnie pozosta-
ją pod czyjąś opieką, a mimo to 
nie są dopilnowane. Zdarza się, że 
wybiegają one z posesji atakując 
przechodniów lub goniąc rowe-
rzystów. Trzeba temu zapobiegać, 
a jest to niezwykle ważne choć-
by ze względu na dzieci i osoby 
starsze, które przechadzając się 
w okolicy gospodarstw, szczegól-
nie narażone są na niebezpieczeń-
stwo, bo nie mają się jak bronić – 
przekonywał wójt.

W dyskusji udział brał rów-
nież dzielnicowy, starszy sierżant 
Michał Garstka, który obiecał 
przeprowadzenie wzmożonych 
kontroli na terenie gminy oraz 
wdrożenie innych działań, mają-
cych na celu ograniczenie istnie-
jącego problemu. Z informacji 

przekazanych przez dzielnicowe-
go wynika, że akcja realizowana 
będzie w ramach tzw. programu 

priorytetowego, który zmienia się 
co pół roku. – Podobny problem 
istniał niedawno w Lisiewicach 

Dużych i Małych, a realizacja za-
dań w ramach tego programu po-
zwoliła nam wyeliminować go 

prawie do zera. Mogę zapewnić, 
że w tych miejscowościach rzadko 
pojawiają się tego typu wykrocze-
nia. Oby podobnie było w Sapach 
– relacjonował dzielnicowy.

W rozmowie z naszym reporte-
rem starszy sierżant Michał Garst-
ka przyznał, że kłopot z wałęsa-
jącymi się psami jest zjawiskiem 
powszechnym i trudnym do cał-
kowitej eliminacji, ze względu na 
szeroką skalę występowania oraz 
brak świadomości społecznej. 

– Na pewno zastosujemy wo-
bec nieodpowiedzialnych właści-
cieli środki dyscyplinujące, takie 
jak kary i pouczenia, jednak uwa-
gę zwrócimy również na aspekt 
edukacyjny, by mieszkańcy mie-
li świadomość zagrożenia, jakie 
stwarzają ich psy oraz wynikają-
cych z tego konsekwencji praw-
nych – zauważył. Przypomnijmy, 
że każdy właściciel psa zobowią-
zany jest do pilnowania zwierzę-
cia, a także zachowania wszelkich 
środków ostrożności, mających na 
celu ograniczenie ewentualnego 
zagrożenia, jakie może stworzyć. 
Należy do nich m.in. zabezpiecze-
nie posesji przed ucieczką psa. Po-
nadto, czworonóg powinien posia-
dać aktualne szczepienia zgodne  
z obowiązującymi przepisami. 

Łyszkowice | Wymiar kary uzgodniony z prokuraturą 

Wykonawca altany dobrowolnie poddał się karze 
3 tysiące złotych grzywny oraz pokrycie kosztów sądowych 
– taką karę orzekł Sąd Rejonowy w Łowiczu w sprawie 
posłużenia się przez przedsiębiorcę z Kalenic sfałszowanym 
dokumentem przy uzyskaniu zlecenia budowy altany  
w sąsiedztwie Gminnego Ośrodka Kultury w Łyszkowicach. 

Sąd tym samym przychylił się 
do wniosku oskarżonego o do-
browolne poddanie się karze  
w wymiarze uzgodnionym na eta-
pie postępowania w Prokuraturze 
Rejonowej w Łowiczu. O sprawie 
pisaliśmy jesienią ubiegłego roku. 

Jak wynika z ustaleń prokuratu-
ry – właściciel firmy przyznał się 
do posłużenia się sfałszowanym 

dokumentem przy uzyskaniu zle-
cenia budowy altany. 

Sprawa miała swój początek  
w 2017 roku, kiedy to gmina wy-
stąpiła z zapytaniem ofertowym 
dotyczącym budowy altany. Chęć 
jej wybudowania wyraziły dwie 
firmy, w tym wspomniana fir-
ma z Kalenic oraz przedsiębiorca  
z Łyszkowic. Gmina wybrała 

ofertę tańszą o blisko 20 tys. zło-
tych (czyli za ok. 47,5 zł wobec 
konkurencyjnej oferty w wysoko-
ści ok. 67 tys. zł).

Jak się później okazało altana 
została wykonana z tzw. drew-
na tartacznego, zaś według do-
kumentów było to droższe drew-
no sosnowe. Właściciel firmy  
z Kalenic w maju ubiegłego roku 
przyznał w piśmie skierowa-
nym do wójta, że dokument do-
tyczący drewna był sfabrykowa-
ny przez jego pracowników, a on 
sam o tym nic nie wiedział. Wójt 
powiadomił wtedy prokuraturę.  
W trakcie postępowania nie udało 

się ustalić sprawców sfałszowania 
dokumentu. 

Przypomnijmy, że altana była 
jednym z zadań wybranych do 
realizacji przez mieszkańców 
Łyszkowic na zebraniu sołeckim. 
Szybko stała się przedmiotem 
sporu, bo władze gminy zdecy-
dowały się na inny projekt niż ten 
wybrany na zebraniu sołeckim, 
uzasadniając to względami este-
tycznymi i praktycznymi. 

Na gorszą niż wymagana ja-
kość drewna przeznaczonego do 
budowy altany (według projek-
tu przyjętego przez władze gmi-
ny) jako pierwsi zwrócili uwagę 
przedsiębiorcy z Łyszkowic Piotr 
i Grażyna Rykałowie, którzy zło-
żyli drugą, odrzuconą przez gmi-
nę ofertę i tym samym poczuli się 

pokrzywdzeni w postępowaniu 
(Grażyna Rykała jest od listopada 
przewodniczącą rady gminy, ale 
kiedy sprawa altany była zgłasza-
na do prokuratury, nie pełniła jesz-
cze żadnych funkcji w lokalnym 
samorządzie). Podejrzanie niska 
cena, wobec wysokich wymagań 
określonych w zapytaniu, od razu 
wzbudziła ich podejrzenia. Infor-
mowali oni wójta Adama Rutę  
o ich wątpliwościach co do jakości 
drewna już w grudniu 2017 roku, 
zanim altana została zbudowana 
– dlatego w ich ocenie wójt, ma-
jąc taką wiedzę, w ogóle nie powi-
nien pozwolić na postawienie al-
tany. Ich zdaniem już na pierwszy 
rzut oka można było stwierdzić, że 
jest to materiał gorszej jakości.   

 mak, tm

aGnieSzka 
wOjCieSzek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Altana została 
wykonana  
z tzw. drewna 
tartacznego, 
według 
dokumentów 
było to droższe 
drewno
sosnowe.
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Łyszkowice | Kontrowersyjny pokaz w gOKiS

Biorezonans i materac za 5.000 zł
Pokazy z badaniami paramedycznymi odbyły się  
3 lipca (zresztą nie po raz pierwszy)  
w budynku Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 
w Łyszkowicach. Pod pretekstem zapisów  
na turnusy rehabilitacyjne prowadzący zawierali  
z uczestnikami umowy na zakup wątpliwej jakości 
produktów i usług za kilka tysięcy złotych.

Organizatorzy pokazu zapra-
szali mieszkańców telefonicznie, 
bądź inną drogą, na bezpłatne ba-
dania całego organizmu.

Na spotkaniu prowadzone były 
dwa rodzaje pseudo-badań. Pierw-
szym był tzw. biorezonans (patrz 
ramka). Poza tym oferowano tak-
że „badanie” na wadze Tanita, 
pokazującej skład ciała (jaki jest 
udział poszczególnych rodzajów 
tkanki w masie ciała człowieka). 
W odróżnieniu od biorezonansu 
waga Tanita jest urządzeniem, któ-
rym posługują się profesjonaliści, 
np. dietetycy czy lekarze. Pozy-
skiwane wartości są przybliżone,  
i same nie wystarczają do skiero-
wania na konkretną terapię. 

Jedna z osób, które usłyszały, 
że mają wielkie szczęście, ponie-
waż zostały zakwalifikowane do 
terapii, poprosiła o wydruk uzy-
skanych wyników badania (bo 
chciała się jeszcze skonsultować  
z innym lekarzem). Usłyszała 
wtedy, że niestety, ale wyników 
nie może otrzymać, ponieważ... 
muszą najpierw zostać przekaza-
ne kierownictwu firmy jako uza-
sadnienie zakwalifikowania do 
badania – jakby nie można było 
sporządzić dwóch egzemplarzy.

Diabeł tkwi  
w szczegółach
Pewna samotna i niedowidzą-

ca kobieta dała się namówić na 
„trzytygodniowy turnus rehabili-
tacyjny”, a także na kredyt w wy-
sokości przeszło 7.000 zł na po-
krycie jego kosztów (przekonała 
ją możliwość spłacania go w ra-
tach po 199 zł miesięcznie przez 
3 lata). Turnus ma się rzekomo 
odbyć w nowoczesnym ośrodku  
w Łężeczkach pod Poznaniem. 
Nie jest to jednak pewne, bo po 
wczytaniu się w szczegółowe wa-
runki umowy (nawet człowiek  

z lekką tylko wadą wzroku może 
mieć z tym problemy, bez lupy) 
okazuje się, że „organizator ma 
prawo do zmiany miejsca”, a poza 
tym wyjazd trwa tylko tydzień, bo 
pozostałe dwa tygodnie pacjent 
przechodzi rehabilitację w domu, 
za pomocą przesłanego matera-
ca magnetycznego. Turnus miał 
kosztować 1.240 zł, ale podpisu-
jąc umowę klient automatycznie 
zgadzał się na nabycie za przeszło 
5.000 zł materaca medycznego.

Na szczęście kobiecie pomogła 
Grażyna Rykała, przewodnicząca 
Rady Gminy Łyszkowice, która 
pojechała z nią do Agnieszki Kop-
czyńskiej – powiatowej rzecznik 
konsumentów w Łowiczu, która 
pomogła w przygotowaniu odstą-
pienia od lekkomyślnie podpisa-
nej umowy.

jak się bronić? 
najlepiej nie chodzić  
na pokazy!
Agnieszka Kopczyńska radzi 

wszystkim, aby tego typu pokazy 
omijali szerokim łukiem. – Orga-
nizator pokazu, zwykle balansu-
jącego na granicy przepisów pra-
wa, musi pokryć jego koszty, musi 
też być finansowo zabezpieczony 
przed ryzykiem – mówi. – Lo-
gicznym jest więc, że aby mu się 
to opłacało, będzie proponował to-
wary po cenach znacznie zawyżo-
nych wobec rynkowych.

Nawet jeśli ktoś poszedł na spo-
tkanie i podpisał umowę, a dopie-
ro w domu uświadomił sobie co 
naprawdę zrobił – nie stoi jeszcze 
na straconej pozycji.

Jak wyjaśnia Agnieszka Kop-
czyńska – w przypadku umo-
wy zawartej poza siedzibą fir-
my i jej oddziałem, klient ma 14 
dni (licząc od podpisania umowy  
w przypadku usługi, w przypad-
ku zakupu towaru od jego dostar-
czenia) na odstąpienie od niej bez 
jakichkolwiek kosztów. Trzeba 
przy tym działać zdecydowanie 
i stanowczo, bo firmy specjalizu-
jące się w działaniach na pogra-
niczu prawa zwykle robią wtedy 
wszystko, by takie odstąpienie od-
wlekać, aż czas określony w Usta-
wie o prawach konsumenta mi-
nie. Rzecznik zwraca też uwagę 
na użycie w umowie bardzo ma-
łej czcionki.

W tym akurat przypadku kło-
potliwy może być określony  
w ustawie wyjątek, stanowiący, 
że możliwość takiego odstąpienia 
nie dotyczy „usług zdrowotnych 
świadczonych przez pracowni-
ków służby zdrowia pacjentom”. 
Agnieszka Kopczyńska mówi, że 
nie wie czy akurat w tym przy-
padku za usługami stał rzeczywi-
ście ktoś będący pracownikiem 
służby zdrowia, przytacza tu jed-
nak stanowisko Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów, któ-
ry w podobnych sprawach stwier-
dził, że usługi para-medyczne  
i pseudo-naukowe nie kwalifiku-
ją się do tego wyjątku, poza tym 
w tym przypadku mamy raczej do 
czynienia ze sprzedażą produktu. 
Agnieszka Kopczyńska zgłosiła tę 
sprawę do wspomnianego urzędu.

Lekarka ostrzegała 
GOkiS
Jedną z osób, do których za-

dzwonili organizatorzy pokazu 
była Beata Koszewska-Jóźwiak, 
kierowniczka przychodni Beter-
Med w Łyszkowicach. Nie wiado-
mo, skąd mieli jej dane osobowe, 
choć – jak można przypuszczać – 
nie wiedzieli, że dzwonią do spe-
cjalistki medycyny rodzinnej. Te-

lefon odebrała 1 lipca, na dwa dni 
przed badaniem.

– Już na wstępnie uderzyło 
mnie, że kobieta, której nie znam, 
zwraca się do mnie „pani Beato...” 
– mówi pani doktor. – Powiedziała 
że zaprasza mnie na bezpłatne ba-
dania do GOKiS, nie podała jed-
nak żadnych konkretów, zanim nie 
zaczęłam dopytywać.

Na pytanie co konkretnie bę-
dzie badane, kobieta przez tele-
fon odpowiedziała, że „całe cia-
ło”. Metoda? Biorezonans. Kto 
przeprowadzi? Centrum Reha-
bilitacji Leczniczej z Bydgosz-
czy. A kto konkretnie wyko-
na badanie? Lekarz. Na pytanie  
o NIP firmy, która organizuje 
spotkanie odpowiedź już nie pa-
dła. Kobieta zapytała tylko „A po 
co to pani?”, a następnie odłożyła 
słuchawkę.

Następnego dnia Beata Ko-
szewska-Jóźwiak u pacjentki za-
uważyła wydrukowane zaprosze-
nie na to samo badanie. Kiedy 
zobaczyła napisaną bardzo drob-
nym drukiem informację, że na 
spotkaniu będzie też przedsta-
wiona oferta turnusu rehabilita-
cyjnego, nie miała już żadnych 
wątpliwości, że chodzi o nacią-
ganie ludzi. – Najgorsze w tym 
wszystkim jest, że ofiarą padają 
ludzie faktycznie potrzebujący 

pomocy medycznej, często bez-
radni i zdesperowani – stwierdza.

Zadzwoniła do GOKiS  
w Łyszkowicach z radą, by spo-
tkanie odwołać. Dyrektor nie za-
stała. Ponieważ nikt do niej nie od-
dzwonił, choć o to prosiła, jeszcze 
następnego dnia, tuż przed rozpo-
częciem spotkania, zadzwoniła do 
Moniki Wawrzyn, z którą chwilę 
rozmawiała. Krótko mówiąc – nie 
przekonała jej jednak do odwoła-
nia podejrzanego spotkania. Be-
ata Koszewska-Jóżwiak zawiado-
miła też policję – funkcjonariusze 
KPP w Łowiczu byli na spotka-
niu, wylegitymowali osoby je pro-
wadzące.

Monika Wawrzyn mówi nam, 
że do niej nie docierały żadne sy-
gnały od osób, które czuły się po 
takich pokazach pokrzywdzone. 
Mówi, że w GOKiS odbywały się 
one od 25 lat, podobnie w ościen-
nych gminach, dlatego dziwi ją, 
że sprawie nadano rozgłos akurat  
w tym przypadku.

– W umowie jaką zawarłam na 
udostępnienie sali nie było żadne-
go zapisu niezgodnego z przyję-
tymi zasadami – mówi dyrektor 
Wawrzyn. – Nie miałam wcze-
śniej możliwości zweryfikowania 
tego, co faktycznie na tym spo-
tkaniu będzie się działo, za to od-
powiada wynajmujący. Nie mam 
żadnej możliwości wglądu do 
umów, jakie dorosłe osoby do-
browolnie zawierają z organiza-
torami.

walka trudna,  
ale możliwa
Agnieszka Kopczyńska cie-

szy się z interwencji Beaty Ko-
szewskiej-Jóźwiak i Grażyny Ry-
kały, licząc na to, że podobne 
pokazy nie będą się już odbywa-
ły na terenie placówek publicz-
nych. Mówi, że nie wyobraża so-
bie podobnej sytuacji w ŁOK czy 
CKTiPZŁ, ponieważ już wiele lat 
temu uzgodniono z władzami Ło-
wicza i powiatu łowickiego, że nie 
będą one przychylne dla tego typu 
praktyk. Co jakiś czas podobne 
spotkania mają jednak miejsce  
w gminach, bądź w prywat-
nych lokalach. W takim przy-
padku trudno o przeciwdziałanie.  
W przypadku firmy zarejestrowanej 
jako „Centrum Rehabilitacji Lecz-
niczej” (funkcjonuje ona w KRS)  
było to pierwsze zgłoszenie, jakie 
wpłynęło do Agnieszki Kopczyń-
skiej. Podkreśla, że bardzo czę-
sto, dla niepoznaki, zmieniają one 
nazwy, zarządy i adresy. Nazwy 
te celowo przypominają nazwy 
instytucji bądź cenionych firm. 

Grażyna Rykała zamierza po-
ruszyć na forum rady gminy pro-
blem wynajmowania gminnych 
obiektów na budzące wątpliwo-
ści przedsięwzięcia i wypraco-
wać wspólne stanowisko. Pla-
nuje też zorganizować spotkanie 
z Agnieszką Kopczyńską dla 
mieszkańców, które uczuliłoby 
ich na takie – bądź też inne – pró-
by naciągania. 

REKLAMA
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tOmaSz 
matUSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

„Trzytygodniowy 
turnus rehabilitacyjny” 
w nowoczesnym 
ośrodku trwa tylko 
tydzień, bo pozostałe 
dwa tygodnie 
pacjent przechodzi 
rehabilitację w domu.

nie ma DOwODU, że biOrezOnanS jeSt SkUteCzny

Terapia metodą biorezonansu 
została opracowana  
pod koniec lat 70. w USA. 
jej współtwórcą i głównym 
propagatorem był powiązany 
z quasi-religijnym ruchem 
scjentologów franz Morell. 
Najczęściej „badanie” odbywa 
się na siedząco,  

a pacjent trzyma w dłoniach 
dwa metalowe zakończenia 
aparatury. przez organizm 
badanego przechodzi prąd  
o zmiennych częstotliwościach, 
co rzekomo ma się  
przekładać na wykrycie 
patogenów i dolegliwości oraz 
ustalenie ich lokalizacji  

w ciele. Żadne badania 
naukowe nie potwierdziły 
wartości diagnostycznych,  
ani skuteczności tej 
metody. Nie należy jej mylić 
ze sprawdzoną metodą 
uzyskiwania obrazów wnętrza 
ciała za pomocą rezonansu 
magnetycznego. tm

na POLiCję nikt Się jeSzCze nie zGłOSił

W związku ze zgłoszeniem  
o możliwości oszustwa  
na spotkaniu w gOKiS  
w Łyszkowicach interweniowali 
funkcjonariusze z posterunku 
policji w Nieborowie. 
Wylegitymowali oni 
organizatorów spotkania, na 
wypadek, gdyby zgłosiły się do 

nich osoby pokrzywdzone.  
– Na obecną chwilę nie 
wpłynęło do Kpp w Łowiczu 
żadne zawiadomienie w tej 
sprawie – poinformowała nas 
we wtorek 16 lipca rzeczniczka 
prasowa Kpp w Łowiczu 
podkom. Urszula Szymczak.  
tm
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Łowicz | Oświadczenia majątkowe

W kieszeniach urzędników
i radnych miejskich
Wzorem lat ubiegłych kontynuujemy publikację oświadczeń majątkowych 
samorządowców z Łowicza, powiatu łowickiego oraz okolicznych gmin.  
Tym razem zaglądamy „do kieszeni” burmistrza Łowicza, radnych miejskich 
i najważniejszych urzędników w ratuszu. Przedstawiają one stan majątkowy  
oraz dochody na koniec grudnia 2018 roku. 

Dochody 
burmistrza i jego 
współpracowników 
 Krzysztof Jan Kaliński, 

burmistrz Łowicza. Posia-
dał zgromadzone oszczędności  
w kwocie 110 tys. zł, w ubiegłym 
roku 100 tys. zł, które stanowi-
ły małżeńską wspólność mająt-
kową. Jest właścicielem domu  
o powierzchni 129 m² o wartości  
180 tys. zł i współwłaścicielem 
wraz z żoną mieszkania o po-
wierzchni 30 m² i wartości 150 
tys. zł oraz właścicielem działki 
budowlanej o powierzchni 527 m2 
o wartości 30 tys. zł. W 2018 roku 
z tytułu zatrudnienia w Urzędzie 
Miejskim w Łowiczu osiągnął do-
chód w wysokości 151.858,06 zł 
(poprzednio 162.582,06 zł), zaś 
dochód jego małżonki wynosił 
48.681,14 zł. Posiada samochód 
Kia Optima z 2017 roku o warto-
ści 85 tys. zł. 
 Bogusław Bończak, za-

stępca burmistrza Łowicza. Po-
siadał środki pieniężne: w walucie 
polskiej w wysokości 195.000 zł 
(poprzednio 160 tys. zł) oraz 3.500 
euro (poprzednio 2.000 euro). Jest 
współwłaścicielem wraz z żoną  
i matką domu o powierzchni 213 
m² o wartości 240 tys. zł oraz dzia-
łek o powierzchni: 472 m², 352 m² 
oraz 288 m². Wartość tych działek 
to odpowiednio 40 tys. zł, 30 tys. 
zł i 25 tys. zł. W 2018 roku osią-

gnął dochód z tytułu zatrudnienia 
w wysokości 146.683,58 zł (po-
przednio 146.137,21 zł). Jest wła-
ścicielem samochodu osobowego 
Subaru XV z 2013 roku o warto-
ści 43 tys. zł. 
 Mariusz Siewiera, zastęp-

ca burmistrza miasta Łowi-
cza. Na koniec 2018 roku wyka-
zał składniki majątku odrębnego 
w walucie polskiej: oszczędności 
4.630,92 zł (poprzednio 58.158,81 
zł), udzielone pożyczki na kwo-
tę 60 tys. zł (tak jak poprzednio)  
i wierzytelności na kwo-
tę 29.637,62 zł (poprzednio 
32.875,79 zł). Jako środki pienięż-
ne zgromadzone w walucie obcej 
wykazał 1.533,11 euro. Jest współ-
właścicielem w 1/6 mieszkania  
o pow. 59,66 m2 o wartości 180 tys. 
zł. W oświadczeniu za 2018 roku 
wykazał, że wspólnie z innymi 
osobami prowadził spółkę cywilną 
(transport, szkolenia, księgowość), 
z której uzyskał 226.344,05 zł 
przychodu i -4.462,98 zł dochodu 
(poprzednio były to odpowiednio 
kwoty 127.823,29 zł i 12.149,60 
zł). Wśród składników docho-
du wykazał: 45.993 zł z umowy  
o pracę, 2.931,29 zł z umowy zle-
cenia, 13.361,90 zł z tytułu peł-
nienia obowiązków społecznych  
i obywatelskich. Jest właścicielem 
samochodu osobowego Audi Q5 
z 2012 roku o wartości 85.000 zł 
oraz współwłaścicielem w 1/2 sa-
mochodu dostawczego Renault 
Master o wartości 140.796 zł. 

Samodzielnie spłaca kredyt 
na rachunku bieżącym w wy-
sokości 12.000 zł, wykorzysta-
ny w kwocie 10.693,63 zł, a tak-

że współspłaca w 1/2 pożyczkę 
na zakup samochodu Renault  
w kwocie 126.716,40 zł (oprocen-
towanie 4,64%), do spłaty pozo-
stało 119.477,28 zł. 
 Maria Jolanta Więckow-

ska, sekretarz urzędu Miej-
skiego. Wykazała na koniec 2018 
roku środki pieniężne w walucie 
polskiej w kwocie 41.330 zł, zaś  
w roku poprzednim miała zgro-
madzone 52.947,95 zł. Posia-
da dom o powierzchni 114,7 m²  
o wartości 350 tys. zł oraz miesz-
kanie o pow. 36 m² o wartości 128 
tys. zł (tytuł prawny: spółdzielcze 
własnościowe prawo do lokalu). 

W 2018 roku osiągnęła dochód 
z tytułu zatrudnienia w wysokości 
131.481,99 zł (w roku ubiegłym 
121.426,00 zł), a także 37.000 zł ze 
sprzedaży samochodu marki Nis-
san Juke i 5.000 zł ze sprzedaży 
Fiata Punto Evo. 

Nie wykazała składników mie-
nia ruchomego o wartości powy-
żej 10.000 zł. Ma do spłaty kre-
dyty: hipoteczny mieszkaniowy  
w PKO BP na zakup mieszka-
nia w Łowiczu w wysokości 
116.414,60 zł, kredyt hipoteczny 
mix – PKO BP na uregulowanie 
zobowiązań oraz spłatę kredytu  
w wysokości 36.708,82 zł, po-
życzkę gotówkową w PKO BP 
na bieżące zakupy w wysokości 
12.624 zł, pożyczkę gotówkową  
w PKO BP na zakup samocho-
du w wysokości 26.456,27 zł, po-
życzkę gotówkową w SKOK-u 
Stefczyka w wysokości 11.800 
zł oraz pożyczkę gotówkową  
w SKOK-u Stefczyka na bieżące 
zakupy w wysokości 13.000 zł. 

 Arkadiusz Ryszard Pod-
sędek, skarbnik urzędu Miej-
skiego. Posiadał środki w wa-
lucie polskiej w wysokości ok. 
44.900 zł (poprzednio 9.100 zł), na 
Indywidualnym Koncie Zabezpie-
czenia Emerytalnego ok. 40.600 
zł (poprzednio 31.400 zł), a także 
8,15 euro (poprzednio 25,50 euro) 
i 2.425 forintów (jak poprzednio). 
Ma też jednostki uczestnictwa w 
ubezpieczonych funduszy kapita-
łowych o wartości 67.400 zł (rok 
wcześniej 77.400 zł). 

We współwłasności z małżon-
ką posiada: dom o powierzch-
ni 160,99 m² o wartości oko-
ło 480.000 zł i mieszkanie  
o powierzchni 55,6 m² i warto-
ści 240.000 zł. Wśród innych nie-
ruchomości we współwłasności 
małżeńskiej wykazał: działkę pod 
domem o pow. 463 m² i warto-
ści około 25.000 zł, mieszkanie  
o pow. 36,68 m2 o wartości  
ok. 367 tys. zł, miejsce garażowe 
o pow. 25,24 m2 o wartości 25 tys. 
zł. 

Posiada 25 akcji na Giełdzie 
Papierów Wartościowych w War-
szawie S.A. oraz 934 akcje Tau-
ron Polska Energia S.A. Jest 
członkiem Rady Nadzorczej Za-
kładu Energetyki Cieplnej i Za-
kładu Utrzymania Miasta w Ło-
wiczu. Z tego tytułu osiągnął  
w ubiegłym roku dochód w wy-
sokości 42.248,09 zł brutto (po-
przednio 35.656,80 zł brutto). 
Jego dochód z tytułu zatrudnienia 
wyniósł 130.651,12 zł (poprzed-
nio 135.733,77 zł, w tym nagro-
da jubileuszowa 14.320 zł). Inne 
dochody z tytułu działalności 
wykonywanej osobiście: 312 zł 
(poprzednio 1.412,00 zł). Posia-
da samochody: Volkswagen Pas-
sat z 2013 roku oraz Suzuki Swift 
1.2 Comfort z 2014 roku. Spłaca 
kredyt w ING Banku Śląskim, 
do spłaty (stan na 31.12.2018 r.) – 
51.915,76 zł. 

radni miejscy 
 Henryk Kazimierz za-

sępa, przewodniczący rady 
rady. Posiadał zgromadzone 
2.924 zł (poprzednio 4.112 zł) 
w małżeńskiej wspólnocie ma-
jątkowej. Dom o pow. 110 m²  
i wartości ok. 380 tys. zł stano-
wi majątek odrębny żony. Ponad-
to wymienia gospodarstwo rolne  
o pow. 3,1037 ha i wartości 300 
tys. zł, budynki gospodarcze  
o wartości ok. 22 tys. zł – majątek 
odrębny żony. Dochody: z tytułu 
emerytury 40.749,76 zł (poprzed-
nio 39.447,22 zł), ze stosunku 
pracy 24.869,97 zł, z działalności 
wykonywanej osobiście 2.026,75 
zł (poprzednio 1.694,53 zł) – ra-
zem 67.646,48 zł. 

Z Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych otrzy-
mał: 1.800 zł (poprzednio 1.658 
zł), diety radnego – 20.936,18 zł 
(poprzednio 20.105,78 zł). Do-
chody żony: 10.914,20 zł ze 
stosunku pracy, 30.584,40 zł 
emerytury, 3.506 zł działalności wyko-
nywanej osobiście oraz 1.157,49 zł  
z ZFŚS. Posiada Skodę Rapid 
Spaceback z 2016 roku o wartości 
44.467 zł. Spłaca kredyt na rzecz 
Volkswagen Bank Polska o warto-
ści 62.342,74 zł (na koniec grud-
nia 2018 roku do spłaty pozostało 
43.691,99 zł). 
 Marek Boroski, wiceprze-

wodniczący rady, podobnie jak 
przed rokiem nie wykazał zgro-
madzonych oszczędności. Wraz 
z żoną posiada działkę rolną o po-
wierzchni 0,5 ha o wartości 20 tys. 
zł. Z tytułu emerytury osiągnął 
dochód w wysokości 21.575,24 zł 
(poprzednio 21.032,44 zł), z die-
ty radnego 20.626,14 zł poprzed-
nio 19.678 zł). Wśród składników 
mienia ruchomego o wartości po-
wyżej 10 tys. zł wymienił samo-
chód Renault Trafic o wartości 14 
tys. zł, osobowego Opla o warto-
ści 20 tys. zł i pasiekę pszczelarską 

o wartości 80 tys. zł – wszystko to 
w małżeńskiej współwłasności. 
Wśród zobowiązań pieniężnych 
wymienił zaciągnięty w paździer-
niku 2015 roku w Banku Przemy-
słowo-Handlowym kredyt w wy-
sokości 84 tys. zł (na koniec 2018 
roku do spłaty pozostało 49 tys. 
zł). 
 Krzysztof olko, wiceprze-

wodniczący rady, miał zgro-
madzone 12.581,51 zł (poprzed-
nio 33.707,56 zł) jako majątek 
odrębny. Posiada 1/2 udziału we 
współwłasności dwóch nieru-
chomości rolnych: o pow. 4,17 ha  
o wartości udziału 165 tys. zł oraz 
o pow. 0,72 ha o wartości udzia-
łu 30 tys. zł – obie stanowią jego 
majątek odrębny. Z tytułu umo-
wy o pracę osiągnął dochód  
w wysokości 60.217,57 zł (po-
przednio 53.413,33 zł), diety rad-
nego – 19.527,06 zł (poprzednio 
19.325,76 zł), ekwiwalenty sę-
dziowskie (z tytułu sędziowania 
zawodów) – 11.901 zł (poprzednio 
2.757 zł). Posiada też numizmaty 
o wartości ok. 29.800 zł jako ma-
jątek odrębny. 
 Lech Aniszewski, radny, 

wykazał oszczędności w wyso-
kości 21.034,36 zł w małżeńskiej 
wspólności majątkowej. Również 
w małżeńskiej wspólności mająt-
kowej posiada dom o pow. 145 m² 
i wartości 350 tys. zł oraz działkę, 
na której stoi dom o pow. 1.726 m² 
i wartości ok. 120 tys. zł. Wśród 
składników dochodu wykazał: 
123.138,68 zł z tytułu umowy  
o pracę 2.214,41 zł diety radnego, 
6.000 zł ze świadczenia 500+ oraz 
600 zł ze świadczenia „Dobry 
Start”. Spłaca pożyczkę na cele 
mieszkaniowe z ZFŚS na kwotę 
35 tys. zł. 
 Grzegorz Durka, radny – 

właściciel PPHU Dagram-Plast  
w Łowiczu – miał zgromadzone 
w małżeńskiej wspólnocie mająt-
kowej 25 tys. zł (poprzednio 50 
tys. zł) oraz akcje i środki pienięż-
ne na rachunku Giełdy Papierów 
Wartościowych na kwotę 420 zł, 
tak jak poprzednio. Posiada dom 
o pow. 298,7 m2 oraz budynek 
gospodarczy o pow. 78,7 m² na 
działkach o łącznej pow. 1.033 m² 
o wartości 598 tys. zł – we wspól-
ności majątkowej. 

Posiada samochody Audi Q7  
z 2008 roku o wartości ok. 45 
tys. zł oraz Audi A6 z 2002 roku  
o wartości 10.000 zł. 

aGnieSzka 
antOSiewiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Kolejna edycja 
Dnia Kiernozkiego Dzika
za nami. str. 18
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Prowadzi osobiście działalność 
gospodarczą – PPHU Dagram-
-Plast oraz wspólnie z innymi 
osobami – Mediaoutsource s.c. – 
spółka jest obecnie w zawieszeniu. 
Z tego tytułu osiągnął przychód  
i dochód w wysokości odpowied-
nio: 236.225,97 zł (poprzednio 
282.016,50 zł) i 12.407,51 zł (po-
przednio 34.482,98 zł). Z tytu-
łu diet radnego uzyskał 18.319,21 
zł (poprzednio 19.325,76 zł) oraz 
108.799 zł z umowy najmu. 

Wśród zobowiązań wykazał 
debet na rachunku w banku PKO 
BP w wysokości ok. 1.274,96 zł 
(poprzednio 1.610,48 zł), kartę 
kredytową Master Card z limi-
tem kredytowym w wys. 10 tys. 
zł, kredyt obrotowo-operacyj-
ny ratalny na kwotę 61.770 zł na 
okres 60 miesięcy, kredyt obro-
towo-operacyjny ratalny w Idea 
Bank na kwotę 50.000 zł na okres 
60 miesięcy, pożyczkę w ban-
ku PKO BP na kwotę 17 tys. zł, 
kredyt hipoteczny na remont da-
chu i spłatę kredytu w Santander 
Banku na kwotę 218 tys. zł, po-
życzkę na cele firmowe w PKO 
BP na kwotę 59 tys. zł i pożyczkę 
gotówkową w banku PKO BP na 
kwotę 28.620,58 zł. 
 Dariusz Dzik, radny – ma-

gazynier w Agros Nova Brands 
Sp. z o.o. – miał zgromadzone 
w małżeńskiej wspólności ma-
jątkowej 50 tys. zł (poprzednio 
42.613,08 zł). W małżeńskiej 
wspólności majątkowej posiada 
mieszkanie o pow. 37,94 m² o war-
tości 160 tys. zł oraz mieszkanie  
o pow. 32,30 m² o wartości ok. 140 
tys. zł i działkę o pow. 868,67 m2 
o wartości 4 tys. zł. Z tytułu pra-
cy osiągnął dochód w wysokości 
57.179,70 zł (poprzednio 51.116,57 
zł), diety radnego: 18.319,21 zł 
(poprzednio 19.325,76 zł) – ra-
zem 75.498,91 zł. W małżeńskiej 
wspólności majątkowej posiada 
wraz z małżonką samochód Su-
zuki Grand Vitara z 2007 roku  
o wartości 28.500 tys. zł. 
 Wiesława Gębura, radna, 

na koniec 2018 roku nie wyka-
zała zgromadzonych oszczędno-
ści. Posiada mieszkanie o pow. 
75,5 m² o wartości 200 tys. zł 
(tytuł prawny: wyodrębniona 
własność, małżeńska wspólność 
majątkowa), garaż o pow. 18 m²  
o wartości 20 tys. zł (tytuł praw-
ny: własnościowe spółdzielcze 
prawo) oraz działkę o pow. 400 
m² o wartości 30 tys. zł (tytuł 
prawny: małżeńska wspólność 
majątkowa). Wykazała dochód 
w postaci: 18.026,28 zł emery-
tury, 17.456 zł z działalności wy-
konywanej osobiście i 1.912,44 
zł diety radnej. Spłaca pożyczkę 
w SKOK-u Stefczyka z przezna-
czeniem na remont mieszkania  
w wysokości 43.792,06 zł. 
 Krzysztof igielski, radny – 

kierownik Powiatowego Zespo-
łu Doradztwa Rolniczego w Ło-
wiczu – posiadał na koniec 2018 
roku oszczędności w kwocie 
108.000 zł (poprzednio 122.500 
zł), kapitał na emeryturę 1.000 zł 
(poprzednio 11.129 zł), 1.500 do-
larów amerykańskich (tak jak 
poprzednio), 45.000 rubli ro-
syjskich i 600 euro (poprzed-
nio 1.000 euro). Z tytułu umowy  
o pracę osiągnął dochód w wy-
sokości 45.940,87 zł (poprzednio 
39.247,00 zł), jako kurator sądo-
wy – 2.342 zł (poprzednio 13.490 
zł), diety radnego – 18.32921 zł 
(poprzednio 18.923,14 zł). Posiada 
samochód Kia Ceed z 2018 roku  
o wartości 62.000 zł. 
 Krzysztof Janicki, radny 

– miał zgromadzone 15 tys. zł 
(poprzednio 10 tys. zł) w mał-
żeńskiej wspólności majątkowej. 
We współwłasności z pięcioma 
osobami posiada gospodarstwo 

rolne z zabudową gospodarczo-
-mieszkalną o powierzchni 6,38 
ha o wartości 185 tys. zł, z ty-
tułu którego osiągnął przychód  
w wysokości 63.000 zł (poprzed-
nio 87 tys. zł) i dochód – 33.000 
zł (poprzednio 48 tys. zł). Posia-
da również działkę o powierzch-
ni 1.936 m2 o wartości 40 tys. zł. 
Wśród składników dochodu wy-
kazał: 17.513,82 zł diety radnego 
(poprzednio 19.325,76 zł), 91,01 zł 
delegacji radnego, 4.350 zł z tytu-
łu sprzedaży samochodu Peugeot 
(współwłasność 2 osób), 1.067,26 
zł dochód z najmu reklamy. Posia-
da samochody osobowe Merce-
des W220 z 1999 roku oraz Su-
zuki Ignis z 2001 roku o wartości 
6.000 zł. 
 Łukasz Jażdzyk, rad-

ny, nie wykazał zgromadzonych 
oszczędności na koniec 2018 
roku. Jako majątek odrębny po-
siada mieszkanie o powierzchni 
46 m2 o wartości 140.000 zł oraz 
działkę budowlaną o powierzch-
ni 1.000 m² o wartości 60.000 zł. 
Wykazał następujące składniki 
dochodu: 21.765 zł z tytułu pra-
cy oraz 1.912,94 zł diety radnego. 
Nie wykazał składników mienia 
ruchomego, ani zobowiązań pie-
niężnych powyżej 10 tys. zł. 
 zofia Kroc, radna – po-

dobnie jak w roku ubiegłym mia-
ła zgromadzone 15 tys. zł. Jest 
współwłaścicielką wraz z siostrą 
domu o pow. 322 m² na działce 
o pow. 1.158 m² o wartości 200 
tys. zł. Ponadto we współwła-
sności małżeńskiej posiada ma-
gazyn o pow. 324 m² o warto-
ści 50 tys. zł. Z tytułu emerytury 
osiągnęła dochód w wysokości 
17.481,48 zł (poprzednio 17.037 
zł), 29.600 zł tytułem najmu oraz 
18.319,21 zł diety radnej (poprzed-
nio 18.520,52 zł). Posiada mienie 
ruchome, którym jest samochód 
osobowy Opel Insignia z 2009 
roku o wartości 20 tys. zł (współ-
własność małżeńska). 
 Paweł Pięta, radny – 

główny specjalista w Agen-
cji Restrukturyzacji i Moderni-
zacji Rolnictwa w Warszawie 
– miał zgromadzone oszczędności  
w kwocie ok. 1.000 zł (poprzed-
nio 2.284,57 zł), lokaty termi-
nowe: ok. 57.000 zł (poprzednio 
35.022,17 zł) oraz 2.548,54 zł na 
Indywidualnym Koncie Emery-
talnym. Posiada też zgromadzone 
środki pieniężne w walucie obcej: 
309,43 euro (tak jak poprzednio). 
Posiada mieszkania o pow. 50,5 
m² o wartości ok. 160 tys. zł (spół-
dzielcze, własnościowe prawo 
do lokalu) oraz o pow. 33,92 m²  
o wartości ok. 110 tys. zł (spół-
dzielcze, własnościowe prawo do 
lokalu). Wszystko we wspólnocie 
majątkowej. 

Z tytułu umowy o pracę  
w ARiMR osiągnął dochód  
w wysokości 68.245 zł (poprzed-
nio 67.397,03 zł), z tytułu peł-
nienia obowiązków społecznych 
i obywatelskich – 14.368,45 zł 
(poprzednio 14.720,73 zł), z Za-
kładowego Funduszu Świad-
czeń Socjalnych – 1.318,55 zł 
(poprzednio 2.831,32 zł), łączny 
dochód z wynajmu mieszkania – 
4.200 zł (dochód osoby składają-
cej oświadczenie 2.100 zł), środ-
ki otrzymane zgodnie z ustawą  
o pomocy państwa w wychowaniu 
dzieci – 6.000 zł, z umowy zlece-
nia – 8.347 zł. Posiada w małżeń-
skiej wspólności majątkowej Ci-
troena Grand Picasso z 2010 roku 
o wartości ok. 19 tys. zł. oraz Sco-
dę Octavię z 2003 roku o wartości 
ok. 8 tys. zł. 

Wśród zobowiązań finanso-
wych wymienił kredyt mieszka-
niowy hipoteczny na kwotę 35 
tys. zł w BZ WBK (do spłaty na 
koniec grudnia 2018 roku pozo-

stało 4.532,94 zł), kredyt miesz-
kaniowy hipoteczny na kwotę 
86.700 zł w BZ WBK (do spłaty 
na koniec grudnia 2018 roku po-
zostało 62.927,37 zł, kartę kredy-
tową na kwotę 5.000 zł (na ko-
niec grudnia 2018 roku dostępne 
środki 3.391,88 zł, wykorzystano: 
1.608,12 zł).
 Leszek Stanisław Plich-

ta, radny, na koniec 2018 roku 
miał zgromadzone 30.464 zł (po-
przednio 14.100 zł) we współwła-
sności małżeńskiej. Posiada dom 
o powierzchni 133,81 m2 i warto-
ści 350 tys. zł (małżeńska wspól-
ność majątkowa) usytuowany na 
działce 400 m². Inne nieruchomo-
ści: budynek gospodarczy o pow. 
24 m² o wartości 5 tys. zł, działka  
o pow. 224 m² o wartości 30 tys. 
zł (małżeńska wspólność majątko-
wa). Z tytułu prowadzenia działal-
ności gospodarczej (usługi tokar-
sko-frezerskie) uzyskał przychód 
57.058 zł i dochód 39.813,10 zł. 
W 2018 roku uzyskał 19.426,36 
zł dochodu z diety radnego (po-
przednio 20.533,56 zł). Posiada 
we współwłasności małżeńskiej 
samochód osobowy Toyota Yaris 
(rok prod. 2011) o wartości oko-
ło 17 tys. zł. Na koniec 2018 roku 
miał do spłaty 45.006 zł kredytu 
mieszkaniowego. 
 Józef Szczepanik, radny, 

na koniec 2018 roku miał zgro-
madzone 9.283,02 zł, zaś po-
przednio nie wykazał zgroma-
dzonych oszczędności. Posiada 
dom o pow. 130 m2 o wartości 
180 tys. zł na działce o pow. 442 
m² (małżeńska wspólność ma-
jątkowa). Posiada również dwie 
działki o pow. 764 m² i 748 m² 
o wartości 70 tys. zł każda (mał-
żeńska wspólność majątkowa). 
Z tytułu prowadzenia działal-
ność gospodarczej uzyskał przy-
chód 465.238,34 zł (poprzednio 
283.221,41) i dochód – 81.826,63 
zł (poprzednio 40.816,70 zł). Po-
nadto uzyskał 15.299,51 zł diety 
radnego (poprzednio 15.702,12 
zł) oraz 527,58 zł z ZUS. Posia-
da samochody: Volkswagen Ca-
ravelle z 2005 roku o wartości 23 
tys. zł, VW Touran z 2008 roku 
o wartości 18 tys. zł, VW Tigu-
an z 2014 roku o wartości 37 

tys. zł oraz motocykl BMW z 
2000 roku o wartości 10 tys. zł. 
Spłaca pożyczki ekspres biznes  
w PKO BP: pierwsza zaciągnię-
ta na kwotę 50 tys. zł (do spłaty 
26.388,87 zł) i druga – na 40 tys. 
zł (do spłaty 40 tys. zł). 
 Michał terenowicz, radny, 

miał zaoszczędzone 500 zł. Po-
siada gospodarstwo rolne o pow. 
3,2396 ha (w tym wydzierżawio-
ne 2,31 ha) o wartości 60.000 zł,  
z którego uzyskał przychód/do-
chód w kwocie 12.987,69 zł. 
Wszystko we współwłasności 
małżeńskiej. Prowadzi jednooso-
bową działalność gospodarczą 
tapicerstwo – naprawa i konser-
wacja mebli i wyposażenia do-
mowego, z którego uzyskał przy-
chód/dochód w wysokości 29.047 
zł (działalność rozliczana na pod-
stawie ryczałtu od przychodów 
ewidencjonowanych). Z diety 
radnego uzyskał dochód w wy-
sokości 1.912,44 zł. Posiada sa-
mochód osobowy Toyota Corolla  
z 2003 roku o wartości 10.000 zł. 
Spłaca trzy kredyty konsumpcyj-
ne, w których do spłaty pozosta-
ło mu: 16.706,73 zł, 109.182,62 zł  
i 19.847,43 zł. 
 Michał trzoska – prze-

wodniczący Rady Miejskiej  
w Łowiczu – miał zgromadzo-
ne 90 tys. zł we współwłasno-
ści małżeńskiej. Posiada własno-
ściowe mieszkanie (spółdzielcze, 
własnościowe prawo do lokalu)  
o powierzchni 73 m² i wartości 
220 tys. zł (majątek odrębny). 
Inne nieruchomości: dwa garaże 
o powierzchniach po 15 m² i war-
tościach po 10 tys. zł oraz dział-
kę rolną 0,36 ha o wartości 19 tys. 
zł. Jest członkiem rady nadzor-
czej w Geotermii Mazowieckiej, 
z tego tytułu osiągnął dochód  
w wysokości 27.191,58 zł. Po-
nadto osiągnął dochód: z tytułu 
umowy o pracę 52.583,67 zł (po-
przednio 55.635,38 zł), ze sprze-
daży nieruchomości – 114.051,76 
zł, z tytułu pełnienia obowiązków 
społecznych i obywatelskich – 
21.572,57 zł, najmu garażu – 900 
zł, świadczenie wychowawcze – 
6.000 zł. Posiada samochód Opel 
Astra (małżeńska współwłasność 
majątkowa). 

 zofia Wielemborek, rad-
na, miała zgromadzone w mał-
żeńskiej wspólnocie majątkowej 
30 tys. zł (poprzednio 28 tys. zł). 
Posiadała mieszkanie spółdziel-
cze własnościowe o pow. 48,15 
m² o wartości 150 tys. zł. (mał-
żeńska wspólność majątkowa).  
Z tytułu emerytury osiągnęła do-
chód w wysokości 51.990 zł (po-
przednio 49.710,21 zł), diety rad-
nej: 18.319,21 zł (poprzednio 
19.325,76 zł), diety członka rady 
nadzorczej ŁSM: 12.535 zł, z Za-
kładowego Funduszu Świadczeń 
Socjalnych: 165 zł. 
 Jacek Wiśniewski, rad-

ny, miał zaoszczędzone 12.500 
zł (małżeńska wspólność mająt-
kowa). Jako majątek odrębny po-
siada mieszkanie własnościowe o 
pow. 58 m² o wartości 250 tys. zł. 
Jest współwłaścicielem działek: w 
1/6 działki o pow. 860 m2 i 60.000 
zł; w 1/6 działki o pow. 2 ha 5.900 
m2 o wartości 100 tys. zł; w 1/3 
działki o pow. 142 m2 o wartości 
20 tys. zł i w 1/3 budynku gospo-
darczego o pow. 14,5 m2 o warto-
ści 30 tys. zł. Uzyskał dochód w 
wysokości: 56.284,35 zł z tytu-
łu pracy w I LO, a także 1.912,44 
zł diety radnego. W małżeńskiej 
wspólności majątkowej posiada 
samochód Skoda Octavia z 2004 
roku i Kia Picanto z 2006 roku. 
 Robert Wiesław Wójcik, 

radny, miał zaoszczędzone 8 tys. 
zł (małżeńska wspólność majątko-
wa). Jako majątek odrębny posia-
da dom o pow. 110 m² i wartości 
ok. 300 tys. zł oraz działkę o pow. 
500 m2, na której stoi dom (wła-
ściciel) – jej wartości to ok. 70 tys. 
zł. W 2018 roku osiągnął dochód 
z tytułu pracy 86.500,04 zł (po-
przednio 84.149,41 zł) oraz z diety 
radnego 18.421,21 zł (poprzednio 
18.520,52 zł) oraz 300 zł ze świad-
czenia „Dobry Start” na dziecko. 
W małżeńskiej wspólności mająt-
kowej posiada motocykl Honda 
VTX z 2003 roku o wartości 17 
tys. zł. Spłaca pożyczkę, na koniec 
grudnia 2018 roku wartość zadłu-
żenia 12.400 zł. 
 Jakub Wolski, radny – 

zgromadził 45.846 zł (poprzednio 
30 tys. zł) w małżeńskiej wspól-
ności majątkowej. W małżeńskiej 

wspólności majątkowej posia-
da: dom o pow. 130 m² o warto-
ści 400 tys. zł oraz 5 mieszkań o 
pow. 35 m² o wartości 110 tys. zł; 
o pow. 18 m² o wartości 54 tys. zł; 
o pow. 26 m² o wartości 72 tys. zł; 
o pow. 36 m2 o wartości 108 tys. 
zł; o pow. 27 m² o wartości 94,5 
tys. zł. Posiada także dwie dział-
ki rolne o pow. 2,3272 ha o warto-
ści 225.000 zł we współwłasności  
z osobą trzecią oraz we wspólno-
cie majątkowej. 

Z tytułu prowadzenia jedno-
osobowej działalności gospodar-
czej – agencji reklamowej Me-
dia Outside uzyskał przychód  
w wysokości 504.307,65 zł (po-
przednio 584.44430 zł) i do-
chód 139.906,08 zł (poprzednio 
203.907,66 zł). 

Ponadto wykazał następują-
ce składniki dochodu: dieta rad-
nego – 15.006,22 zł (poprzednio 
16.339,59 zł), z tytułu umowy  
o pracę – 18.366 zł (18.484,20 zł)  
i z programu 500 plus – 18.000 
zł. Wykazał posiadanie samo-
chodu Chrysler T&C z 2014 roku  
o wartości 55.000 zł, który jest 
własnością firmy Media Outsi-
de Jakub Wolski. Zobowiązania 
finansowe: 2 kredyty hipotecz-
ne na kwotę 66.690 zł i na kwotę 
94.000 zł.
 tadeusz Żaczek, radny, 

miał zgromadzone 196.376,89 zł 
w małżeńskiej wspólności ma-
jątkowej. Wraz z żoną posia-
da mieszkania o pow. 73 m² o 
wartości 220 tys zł oraz o pow. 
36 m² o wartości 110 tys. zł. Po-
siada także gospodarstwo rolne  
o pow. 3,59 ha z zabudową o war-
tości 295 tys. zł, z której otrzymał 
2.976,33 zł z dopłat bezpośred-
nich do gruntów rolnych. 

Wśród składników dochodu 
wykazał: 83.411,63 zł ze stosun-
ku pracy, 425 zł tytułem praw 
autorskich, 8.745 zł z działal-
ności wykonywanej osobiście 
oraz 2.214,41 zł diety radnego.  
W małżeńskiej wspólności mająt-
kowej posiada samochód osobo-
wy Volkswagen Polo z 2007 roku  
o wartości 12.500 zł oraz samo-
chód Opel Mokka z 2016 roku  
o wartości 54.00 zł. 
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edukacja | Nabór do szkół średnich w Łowiczu

Miejsc wystarczy dla wszystkich
Zakończyła się pierwsza tura naboru do szkół 
średnich. To wyjątkowy nabór, ponieważ  
w związku z przeprowadzaną reformą oświaty,  
1 września naukę w szkołach średnich  
zaczną uczniowie z dwóch roczników – ostatni 
absolwenci likwidowanych gimnazjów,  
oraz pierwsi ośmioklasowej szkoły podstawowej.

W ostatnich dniach w mediach 
ogólnopolskich dużo mówi się  
o uczniach, dla których w związku  
z podwójnym rocznikiem może 
zabraknąć miejsc w szkołach śred-

nich. Młodzież z powiatu łowic-
kiego może jednak spać spokojnie 
– miejsc w szkołach jest więcej 
niż zgłoszonych chętnych. Wyniki 
naboru w województwie łódzkim 
zostały ogłoszone w miniony wto-
rek, 16 lipca. 

W szkołach powiatu łowic-
kiego (wszystkie podawane dane 
uwzględniają także Pijarskie LO 

oraz ZSCKR w Zduńskiej Dąbro-
wie) przygotowanych jest 2066 
miejsc, przy zgłoszonych 1716 
wnioskach. Wniosków jest wię-
cej niż tegorocznych absolwentów 
w podstawówkach i gimnazjach 
pow. łowickiego, co świadczy  
o tym, że są wśród nich absol-
wenci szkół spoza powiatu. 128 
uczniów nie dostarczyło jeszcze 
wymaganego kompletu doku-
mentów, mimo złożenia wniosku. 
Kiedy to zrobią, będą oczywiście 
mogli wziąć udział w dalszej re-
krutacji, ale nie można wyklu-
czyć, że są wśród nich osoby, któ-
re dostały się do szkół średnich 
w innych powiatach. Wśród tych, 
którzy dokumenty dostarczyli, jest 
97 uczniów, którzy jeszcze nie od-
stali się do żadnej szkoły – bo za-

brakło im punktów by dostać się 
do wybranej szkoły lub szkół, na-
tomiast nie wskazali w dalszej pre-
ferencji innych placówek – te oso-
by poczekają do końca sierpnia, 
na rozstrzygnięcie drugiego etapu 
naboru. 

W drugim etapie naboru du-
żego wyboru nie będzie, bo wol-
ne miejsca będą przede wszystkim  
w szkołach, w których w pierw-
szym było mniej chętnych niż za-
kładano – to zespoły szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1 i 3. 

Wyniki naboru pozwalają 
wstępnie założyć, ile klas powsta-
nie w poszczególnych szkołach, 
choć wielu przypadkach może się 
to zmienić pod koniec sierpnia.

Dobrze wypadł nabór w licach, 
stąd można już założyć, że po-

wstanie 8 klas pierwszych w I LO, 
6 klas w II LO i 6 w Pijarskim LO. 
Najwięcej klas pierwszych będzie 
jednak w ZSP nr 2 – 12, a w ZSP 
nr 4 – 8. ZS CKiR w Zduńskiej 
Dąbrowie może liczyć na 7 – 8 
klas. W szkołach, w których nabór 
wypadł nieco słabiej, wszystko 
się jeszcze może zmienić – na ten 
moment ZSP nr 1 mógłby utwo-
rzyć 7 klas, a ZSP nr 3 – 8, może 
być ich jednak więcej po drugiej 
turze naboru.

Większość klas pierwszych li-
czy od 24 do 30 osób. Wyjątkiem 
jest na przykład nowy kierunek 
w I LO – cyberbezpieczeństwo, 
gdzie miejsc było tylko 9.

Planowanych klas było więcej. 
W I LO na przykład nie będzie 
pierwszej klasy humanistycznej 

(dla absolwentów szkół ponad-
gimnajzalnych), a w II LO pierw-
szych klas o profilu obrona i bez-
pieczeństwo publiczne. 

Przypomnijmy, że w ubiegłym 
roku, kiedy do szkół ponadgim-
nazjalnych szedł jeden rocznik, do 
łowickich przyjętych zostało 771 
uczniów przy 856 miejscach. 

Gmina Bolimów | Nadzwyczajna sesja

Tajnego przyjęcia studium nie będzie
Jutro w piątek 19 lipca o godz. 14. w Urzędzie Gminy 
w Bolimowie rozpocznie się zwołana w trybie 
nadzwyczajnym sesja Rady Gminy. Dotarły do nas 
przypuszczenia, że w jej trakcie ma być wprowadzony 
dodatkowy punkt – przyjęcie studium uwarunkowań  
i rozwoju gminy Bolimów.

Dokument ten w ostatnim cza-
sie wzbudził wiele kontrower-
sji szczególnie wśród mieszkań-
ców Ziemiar, którzy obawiają się, 
iż zawarte w nim zapisy otworzą 
drogę do niekorzystnego dla nich 
zagospodarowania okolicy.

– Staramy się mierzyć i roz-
wiązywać problemy niż je ukry-
wać – skomentował pytanie o po-
tajemnym wprowadzeniu punktu 
o przyjęciu studium do porządku 
obrad nadzwyczajnej sesji Rady 
wicewójt Patryk Kołosowski. Na-
tomiast wójt Stanisław Linart po-
wiedział nam, że studium będzie 
dyskutowane na sesji sierpnio-

wej, zwołanej w normalnym try-
bie przez przewodniczącego Rady 
Gminy, wówczas też radni zosta-
ną zapoznani z uwagami, które 

zostały w przewidzianym czasie 
złożone do gminy. Przewodniczą-
cy Rady Gminy Jan Hubert także 
zaprzeczył, aby w programie sesji 
miał znaleźć się punkt o studium. 
Zaznaczył, że nie przewiduje, aby 
temat w ogóle był podejmowany 
nawet w dyskusji.

Jutrzejsza sesja ma dotyczyć 
wyłącznie wprowadzenia do bu-
dżetu gminy na obecny rok kwoty 
30 tys. zł. Pieniądze te otrzymały 
trzy sołectwa (po 10 tys. zł każ-
de) z Urzędu Marszałkowskiego 
na realizację zadań lokalnych. So-
łectwo Bolimów na zakup wypo-
sażenia kuchennego dla Koła Go-
spodyń Wiejskich w Bolimowie. 
Sołectwo Kurabka na remont 
i odnowienie kapliczek i krzyży 
przydrożnych w tej miejscowości. 
Sołectwo Wólka Łasiecka na 
zagospodarowanie terenu, który 
ma służyć celom integracyjnym, 
turystyce pieszej oraz konnej.  tb

Rzut oKieM | CO SŁyCHAć NA BUdOWIE dOMU MOCARzy? 

Późną wiosną zapowiadaliśmy, 
że siostry zmartwychwstanki 
pobudują w Mocarzewie dom 
pomocy społecznej.  
Nazwały do domem dla Mocarzy. 
Inwestycja zaplanowana jest na 
najbliższe 5-6 lat, ale już teraz 
„ruch” na placu budowy jest duży.  
Obecnie na budowie  
trwają prace przy fundamentach.  
W całości wykonana  
jest instalacja kanalizacyjna  
– poziomy kanalizacyjne pod 
płytę żelbetową. – Odkryłyśmy, że 
nasz „dom” ma pierwsze lokatorki 
– jaskółeczki – relacjonują 
żartobliwie siostry.opr. mak 
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może jednak 
spać spokojnie 
– miejsc  
w szkołach 
jest więcej niż 
chętnych.

Staramy się mierzyć  
i rozwiązywać 
problemy niż je 
ukrywać.

wicewójt 
Patryk Kołosowski

Łowicz | przyjechali do Łowicza ze Skierniewic

Ukradli whisky i chcieli zwiać
Około południa 13 lipca dwóch 

młodych mężczyzn weszło do 
jednego z łowickich marketów, 
kręcili się po nim, w pewnym 
momencie podeszli do działu z al-
koholami, skąd z jednego z rega-
łów wzięli cztery butelki z whisky 
i rzucili się do ucieczki.

Mężczyźni od momentu wej-
ścia do sklepu zwrócili uwagę 
pracownika ochrony, dlatego gdy 
chcieli uciec ze sklepu, ten rzu-
cił się za nimi w pogoń. W czasie 
próby zatrzymania jeden ze zło-
dziei uderzył go butelką. Mimo 
stawianego oporu, mężczyzna zo-
stał zatrzymany.

Powiadomiony o zdarzeniu dy-
żurny Komendy Powiatowej Po-
licji w Łowiczu wysłał na miej-

sce patrol i skierował policjantów 
do poszukiwań drugiego sprawcy 
kradzieży, któremu udało się wy-
dostać ze sklepu. Mężczyzna zo-
stał w krótkim czasie ujęty.

Sprawcami okazali się być dwaj 
skierniewiczanie w wieku 24 i 20 
lat, którzy mieli już do czynienia 
z policją za podobne przestęp-
stwa. Starszy usłyszał zarzut kra-
dzieży rozbójniczej, za co grozi 
mu kara do 10 lat więzienia. Na 
wniosek prokuratora Sąd Rejono-
wy w Łowiczu zastosował wobec 
niego areszt tymczasowy na okres 
3 miesięcy. Wobec młodszego, 
któremu grozi kara do 5 lat pozba-
wienia wolności, orzeczono śro-
dek zapobiegawczy w postaci do-
zoru policyjnego.  tb

Łowicz | drogówka
123 km/h w terenie zabudowanym

Policjanci odebrali 16 lipca po 
godz. 21. prawo jazdy 29-letniemu 
mieszkańcowi Łodzi, który jechał 
volkswagenem passatem z pręd-
kością 123 km/h ulicą Warszaw-
ską w Łowiczu. Nie był to jedyny 
kierowca, który na terenie powiatu 

łowickiego stracił w ostatnim cza-
sie prawo jazdy. 

15 lipca stracił je również 
43-letni mieszkaniec pow. kartu-
skiego, który Fordem Mondeo na 
ul. Poznańskiej jechał z prędkością 
102 km/h.  tb
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Gmina zduny | Kto zadba o pobocza

SKR był najdroższy
5 firm było zainteresowanych 

świadczeniem usługi wygaszania 
poboczy w pasie drogowym gmin-
nych dróg na terenie gm. Zduny  
w tym roku. Gmina wyłaniała 
usługodawcę w czerwcu, w try-
bie zapytania ofertowego. Wygrała 
spółka Verde ze Skierniewic, które 
wyceniła prace na 104,76 zł brut-
to/godzinę. Co ciekawe, to inna 
skierniewicka firma złożyła tańszą 

ofertę – Przedsiębiorstwo Produk-
cyjno-Usługowe Roadbud zapro-
ponowało 84,24 zł, jednak w toku 
postępowania firma wycofała się. 

SKR w Zdunach zapropono-
wała cenę 228 zł/godzinę – i była 
to najwyższa cena. Spółka „Kłys” 
Roboty drogowe z Łagiewnik No-
wych, wyceniła koszt usługi na 123 
zł, a Bud-Raf z Reczyc w gminie 
Domaniewice – na 105 zł.  mwk

Gmina Chąśno | powstanie książka o historii gminy

Mieszkańcom spodobał się pomysł monografii
Stowarzyszenie „KGW – Ra-

zem dla Gminy Chąśno” przy 
wsparciu władz gminy i mieszkań-
ców zamierza przygotować pierw-
sza publikację monograficzną na 
temat dziejów gminy Chąśno (do 
1953 roku gm. Jeziorko). Opraco-
wać mają ją specjaliści, a miesz-
kańcy będą mogli im pomóc, do-
starczając materiałów i informacji.

Stowarzyszenie złożyło wnio-
sek do budżetu obywatelskiego 
woj. łódzkiego (o czym pisali-

śmy). – Konkurencja w budżecie 
obywatelskim jest duża, ale miesz-
kańcy naprawdę się zaangażowa-
li w popieranie tego przedsięwzię-
cia, patrzę na to z optymizmem 
– mówiła prezes stowarzyszenia 
Irena Kolos, sołtys Sierżnik.

O tym, czy przedsięwzięcie 
zdobyło wystarczającą liczbę gło-
sów, przekonamy się wkrótce – 
ogłoszenie wyników głosowa-
nia planowane jest do 3 września. 
Wójt Dariusz Reczulski mówi jed-

nak, że nawet gdyby stowarzysze-
niu nie udało się uzyskać dotacji, 
postara się w miarę możliwości 
wspomóc inicjatywę. – Są jeszcze 
inne możliwości zdobycia środ-
ków – stwierdza.

Koncepcja jest zależna od środ-
ków, ale też od ilości zebranego 
materiału, więc trudno mówić, 
jaki kształt czy rozmiar będzie 
miała publikacja. Założenie jest 
takie, by nie był to album fotogra-
ficzny, ale książka bogata w treść. 

Nie wiadomo też jeszcze, kto 
miałby zebrać informacje i napi-
sać pracę. Inicjatorzy najchętniej 
widzieliby w tej roli dr Tadeusza 
Żaczka – historyka, regionalistę, 
prezesa Łowickiego Towarzy-
stwa Przyjaciół Nauk, związanego  
z gm. Chąśno również prywatnie. 
Jeśli projekt uzyska dofinansowa-
nie, decyzja o powierzeniu tej roli 
będzie należała do koordynują-
cych projekt pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego.   tm

Kocierzew Płd. | Nowy market 

Biedronka powstała 
w Kocierzewie 

29 czerwca w Kocierzewie Po-
łudniowym otworzył się sklep sie-
ci Biedronka. Poprzednio w tym 
miejscu mieściły się Delikate-
sy Centrum. – Jestem już emery-
tem, od roku szukałem nabywcy, 
który poprowadzi w tym miejscu 
sklep pod tym samym lub innym 
szyldem, zgłosiła się Biedronka – 

mówi nam właściciel obiektu Jan 
Kuś, który wydzierżawił go spół-
ce Jerónimo Martins Polska. 

Co ważne, wszyscy pracowni-
cy Delikatesów Centrum zacho-
wali pracę i otrzymali zatrudnie-
nie w Biedronce. – Był to jeden  
z warunków zawiązania współpra-
cy – zapewnił Jan Kuś.  aa 

Łyszkowice | Ochotnicza Straż pożarna

Zbiórka pieniędzy na samochód
Druhowie z OSP 
w Łyszkowicach 
utworzyli społeczny 
komitet, który zbiera 
pieniądze na lekki 
samochód ratowniczo-
gaśniczy dla jednostki. 

Przez trzy dni 12 – 14 lipca cho-
dzili do mieszkańców z prośbą  
o wsparcie, a jeszcze do 26 sierp-
nia można wrzucać datki do pusz-
ki stojącej w remizie.

Prezes jednostki dh Konrad 
Skoneczny cieszy się z bardzo 
pozytywnego odbioru inicjaty-
wy wśród mieszkańców. – Każdy 
wpłacał w zależności od możli-
wości, niektórzy po 10 zł, bogat-

si przedsiębiorcy nawet po 500 
zł – mówi. – Byli też starsi, uboż-
si ludzie, którzy przepraszali nas, 
że nie mogą nas w tej chwili wes-
przeć pieniędzmi, ale również im 
jesteśmy wdzięczni za ciepłe sło-
wa, bo to też jest ważne dla nas 
wsparcie.

W ciągu trzech dni uzbierano 
10.898 zł, z czego strażacy są bar-
dzo zadowoleni. Mówią, że dużo 
dała pomoc miejscowego probosz-
cza, a zarazem powiatowego kape-
lana straży pożarnej, ks. Jerzego 
Modelewskiego, który namawiał 
do zbiórki podczas niedzielnych 
kazań. Komitetowi pomagały też 
urząd oraz rada gminy, szczegól-
nie przewodnicząca Grażyna Ry-
kała. Samochód, jaki chcieliby 
jeszcze w tym roku nabyć dru-

howie z Łyszkowic, miałby za-
stąpić w jednostce wysłużonego 
i niespełniającego współczesnych 
standardów wyposażenia VW T4  
z 1993 r., który praktycznie nie na-
daje się już do wyjazdów na au-
tostradę. Jednostka ma co prawda 
dwa inne samochody – ciężkie-
go Jelcza z 1986 r. oraz średnie-
go MAN-a z 2010 r., ale niekażdy 
z ochotników ma uprawnienia do 
kierowania nimi. Większość z nich 
ma tylko prawo jazdy kategorii B  
i testy psychologiczne na prowa-
dzenie pojazdów uprzywilejowa-
nych, a to wystarcza tylko do kie-
rowania pojazdem lekkim.

Trzeba tu zaznaczyć, że jed-
nostka z Łyszkowic, wpisana do 
Krajowego Systemu Ratowni-
czo-Gaśniczego, jest jedną z naj-

częściej wyjeżdżających do akcji  
w całym pow. łowickim. W ubie-
głym roku odnotowała 82 wyjaz-
dy, z czego 42 do wypadków, naj-
częściej na autostradzie A2.

Koszt nowego, wyposażone-
go samochodu lekkiego to ok. 
225 tys. zł. Straż ma już przyzna-
ną dotację w wysokości 150 tys. zł  
z budżetu gminy i blisko 13 tys. 
zł z funduszu sołeckiego Łyszko-
wic. Czeka jeszcze na odpowiedź 
różnych instytucji i fundacji,  
do których zgłaszała się z prośbą  
o wsparcie. 

– Jeżeli ktoś miałby wątpliwo-
ści, nasza zbiórka jest legalna, za-
rejestrowana, można to sprawdzić 
na rządowej stronie z wykazem 
zbiórek – zapewnia prezes Sko-
neczny.   tm

Nowy sklep sieci Biedronka działa w Kocierzewie płd. 
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Łowicz | Akcja charytatywna

2 tys. km na rowerze 
dla chorych dzieci
5 lipca odwiedził  
Łowicz podróżujący  
na rowerze Janusz Kobyłka  
z Lubartowa.

W ramach akcji charytatywnej 
„Rajd po zdrowie dla dzieci – 4 
kąty Polski”, promuje on Funda-
cję „Stella” im. Agaty Orłowskiej 
z Lubartowa i zachęca do finan-
sowego wsparcia jej działalności. 
Fundacja opiekuje się ok. 200 nie-

pełnosprawnymi dziećmi m. in.  
z autyzmem, porażeniem mózgo-
wym, zespołem Downa oraz pę-
cherzowym oddzieleniem się na-
skórka. Trasa, którą podróżnik 
chce pokonać w 26 dni liczy ok. 
2 tys. km, znalazło się na niej 40 
miast, w każdym z nich będzie 
spotykał się z władzami, miesz-
kańcami i pasjonatami jazdy na 
rowerze opowiadając o swojej wy-
prawie i niezwykłym celu.  tb

REKLAMA

Bednary Kolonia | Inicjatywa OSp i KgW

Festyn pełen atrakcji
W niedzielę, 7 lipca  
na terenie przy strażnicy 
Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Bednarach 
Kolonii kilkaset osób 
bawiło się na festynie 
zorganizowanym 
wspólnie przez strażaków 
i miejscowe Koło 
Gospodyń Wiejskich 
przy wsparciu Urzędu 
Gminy w Nieborowie 
i Gminnego Ośrodka 
Kultury.

Jeden z głównych organiza-
torów wydarzenia, radny gmin-
ny Tomasz Papiernik ocenił, 
że mimo początkowych obaw  
o aurę, impreza udała się dosko-
nale. Dużą radość dzieciom spra-
wiły dmuchańce – zamki i zjeż-
dżalnie, które były udostępnione 
za darmo. Powodzeniem cieszy-
ło się miasteczko ruchu drogowe-
go, które rozstawili pracownicy 
Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego ze Skierniewic, dzie-
ci miały okazję poruszając się 
po nim na rowerach lub hulajno-
gach, poznać najważniejsze zna-
ki drogowe. 

Oprócz tego miał miejsce po-
kaz zumby, w którym wzię-
ło udział kilkadziesiąt dzie-
ci, zaśpiewali także młodzi 

wokaliści – podopieczni Stu-
dia Piosenki, które prowadzi in-
struktorka Karina Sędkowska  
w GOK Nieborów. Najmłodsi 
mieli sporo radości z gier, zabaw, 
a także pokazu sztuczek magicz-
nych, które zademonstrowali im 
animatorzy. 

Na zakończenie miało miejsce 
losowanie głównych nagród w lo-
terii fantowej, spośród nabywców 
300 przygotowanych losów, część 
szczęśliwców wygrała smartwa-
che, tablety, słuchawki czy kule 
gaśnicze, które wrzucone do 
ognia „wybuchają” proszkiem ga-

śniczym tłumiąc ogień. Po godz. 
20. na terenie przy strażnicy roz-
poczęła się zabawa taneczna do 
muzyki granej przez DJ Norber-
ta. Przez cały czas trwania impre-
zy można było skosztować potraw 
z grilla i grochówki a także ciast 
przygotowanych przez KGW.  tb

Jedną z atrakcji pikniku w Bednarach było miasteczko ruchu drogowego, które przywieźli na miejsce 
pracownicy skierniewickiego WORd.
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Gmina Łowicz | Czas letni

Zmiana godzin urzędowania
Z początkiem lipca zmieniły 

się godziny pracy Urzędu Gminy 
Łowicz przy ul. Długiej. Od dnia 

1 lipca, na okres wakacyjny, urząd 
będzie czynny w godzinach 7.00 – 
15.00.  aa 
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Jadący przez Polskę na rowerze Janusz Kobyłka z Lubartowa  
oraz Michał zalewski z łowickiego ratusza.
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Fotoreportaż
Patrycja Jakubiak 
wyśpiewała
złotą Łódkę. str. 22

Kiernozia | Od poloneza po disco polo 

Dzień Dzika przyciągnął tłumy 
3 pieczone dziki podzielono na porcje i rozdano 
w sobotę, 13 lipca, podczas Dnia Kiernozkiego 
Dzika. Impreza w zespole pałacowo-parkowym 
zawsze cieszy się ogromnym zainteresowaniem, 
ale zdaniem organizatorów tegoroczna frekwencja 
mogła być rekordowa. Wykonawcy disco polo: 
Loverboy i Miły Pan zgromadzili na swoich 
koncertach tłumy. 

Dobór atrakcji i wykonawców, 
bezdeszczowa pogoda czy brak 
konkurencyjnych imprez w oko-
licy – a może wszystko to razem 
przełożyło się na sukces tegorocz-
nej odsłony Dnia Kiernozkiego 
Dzika, który cieszył się niebywałą 
popularnością. – Zdaniem ochro-
ny, a była ta sama, pobiliśmy na-
wet frekwencję z Dnia Kiernoz-
kiego Dzika z zespołem Akcent 
– powiedziała nam Beata Lewa-
niak, dyrektor Gminnego Ośrod-
ka Kultury w Kiernozi. 

nazwisko zobowiązuje 
Atrakcje rozpoczęły się już 

o godz. 17. W programie arty-
stycznym oglądaliśmy poloneza  
w wykonaniu dzieci z Przedszko-
la Samorządowego w Kierno-
zi, występ Regionalnego Zespołu 
Pieśni i Tańca „Boczki Chełmoń-
skie” oraz koncert zespołu „S.O.S.  
Abba cover show”, który zagrał 
covery najpopularniejszych utwo-
rów Abby. Zespół reklamuje się 
hasłem „Jedyny tak bardzo po-
dobny do oryginału”, co starali się 
dowieść na scenie. 

– Co roku przyjeżdżamy i co 
roku zabawa jest lepsza. Polecamy 
muzykę, jedzenie i stragany – po-
wiedzieli nam pan Wojciech i jego 
bliscy, którzy przyjechali z gminy 
Sanniki i Płocka. 

Chętni mogli uczestniczyć  
w konkursach,  jak „bieg z dzi-
kiem”, „rzut dzidą do dzika” (dzik 
był narysowany na tarczy), prze-
ciąganie liny i bieg w workach. 

W „biegu z dzikiem” najlepsi 
byli: 1. miejsce – Mateusz Dzik, 
2. miejsce – Adrian Okraska, 3. 
miejsce – Sylwester Szczypiński. 
W „rzucie dzidą do dzika” po-
dium prezentowało się następują-
co: 1. miejsce – Mariusz Frątczak, 
2. miejsce – Sylwester Szczypiń-
ski, 3. miejsce – Marek Frątczak. 
W biegu w workach przyznano 
jedno miejsce główne dla Mate-
usza Wróbla oraz trzy wyróżnie-
nia dla dzieci, które odebrali: We-
ronika Wiatrak, Oliwier Malesa  
i Alicja Frątczak. W przeciąga-
niu liny udział wzięły dwie 5-oso-
bowe drużyny. 1. miejsce zajęła 
drużyna w składzie: Adam Sta-
szewski, Łukasz Okraska, Krzysz-

tof Trepa, Adrian Okraska i Piotr 
Okraska, zaś na 2. miejscu stanę-
ła drużyna w składzie: Mateusz 
Wróbel, Maciej Pełka, Jarosław 
Rolewski, Dominik Kwiatkowski 
i Michał Malejka. 

– Razem z ekipą druhów z OSP 
Osiny podjęliśmy się w tym roku 
wyzwania, żeby przeciągać linę. 
Tak akurat wypadło, że były 2 
drużyny, a my zajęliśmy 2. miej-
sce, ale podium, to podium. Z ko-
lei indywidualnie zająłem I miej-
sce w biegu w workach, z czego 
bardzo się cieszę, bo podjąłem się 
tego raczej spontanicznie – powie-
dział nam Mateusz Wróbel z OSP 
Osiny. 

nieodłączny punkt 
programu 
Przypomnijmy, że Dzień Kier-

nozkiego Dzika to święto nawią-
zujące do lokalnych legend o po-
wstaniu nazwy miejscowości oraz 
jej herbu. Tradycyjna degustacja 
mięsa z pieczonego dzika rozpo-
częła się o godz. 19.00. 

Na porcje podzielono i rozdano 
uczestnikom imprezy 3 pieczone 
dziki, które przygotowało miej-
scowe Koło Łowieckie „Orzeł” 
przy współpracy z Kołem Łowic-
kim „Jemioła” z Warszawy, które 
ma wyznaczone tereny łowieckie 
m.in. na terenie gminy Kierno- 
zia.

Regionalnych potraw moż-
na było skosztować na stoiskach 
KGW Osiny i Sokołów-Kolo-
nia. – Przygotowałyśmy bardzo 
dużo potraw: ponad 1.000 piero-
gów i 400 kartaczy, a także żu-
rek z jajkiem i kiełbaską, chleb ze 
smalcem i ogórkiem oraz co naj-
mniej 15 rodzajów ciast – powie-
działa nam Elżbieta Wasilewska, 
przewodnicząca Koła Gospodyń 
Wiejskich w Osinach, do które-
go należą gospodynie z Lasoci-
na, Wiśniewa, Jerzewa, Jadzienia  
i Osin. – Przygotowania do dzisiej-
szej imprezy rozpoczęły się już od 
środy, schodziłyśmy się codzien-
nie do naszej remizy w Osinach, 
gdzie odbywało się wielkie goto-
wanie, a zapach rozchodził się, nie 
na jedną, a na 5 wsi – dodała. 

O godz. 20 swoje koncerty roz-
poczęli artyści disco polo – znany 
z przeboju „Zróbmy sobie fotę” 
Loverboy i Miły Pan, który pod-
bił internet discopolowym hitem 
„Królowa”. 

Zwieńczeniem atrakcji była za-
bawa taneczna pod gołym niebem 
z zespołem „Speed”.  aa 

Jedną z atrakcji był polonez w wykonaniu dzieci z przedszkola Samorządowego w Kiernozi. 
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Degustacja mięsa z pieczonego dzika. Na porcje podzielono i rozdano uczestnikom imprezy 3 pieczone dziki.  
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Gospodynie z KGW w osinach miały pełne ręce roboty  
z wydawaniem potraw. Specjalnie na imprezę przygotowały ponad 
1.000 pierogów i 400 kartaczy, a także żurek z jajkiem i kiełbaską,  
chleb ze smalcem i ogórkiem oraz co najmniej 15 rodzajów ciast. 
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Pan Wojciech i jego bliscy przyjechali z gminy Sanniki i Płocka. Na imprezie są co roku i – jak uważają 
– co roku jest lepiej!   

fO
T.

 A
g

N
IE

S
zK

A
 A

N
TO

S
IE

W
IC

z

„Bieg z dzikiem” to jedna z konkurencji, w których można było 
rywalizować i wygrywać nagrody. 
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Występ Regionalnego zespołu pieśni i Tańca „Boczki 
Chełmońskie”. 
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Koncert zespołu „S.o.S. Abba cover show”, który zagrał covery 
najpopularniejszych utworów Abby. 
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Aktualności
Jakie atrakcje
zaplanowano
w ramach Dnia Bolimowa. str. 24

Łowicz | Meble i stoliki z palet wróciły 

Na miejskiej plaży zrobiło się wygodniej 
Na plaży miejskiej nad 
Bzurą można już korzystać  
z „W dechę mebelków”, 
czyli ławek i stolików 
wykonanych z palet, które 
12 lipca, zainstalowali 
członkowie stowarzyszenia  
Łączy nas Łowicz. 

Tego popołudnia na plaży zo-
stał też ustawiony namiot, przy 
którym można się było częstować 
lemoniadą i owocowymi szaszły-
kami. Otwarciu strefy wypoczyn-
kowej towarzyszyła klubowa mu-
zyka puszczana przez DJ-a. 

Członkowie stowarzyszenia od-
dali do użytku mieszkańcom 8 
ławek i 4 stoliki wykonane z pa-
let, a także ozdobne doniczki ze 
sztucznymi słonecznikami, które 
ustawili na granicy plaży. Wszyst-
ko wykonali samodzielnie. Infra-
struktura z palet jest w kolorze 
białym, została oznaczona logo 
Łączy nas Łowicz. – Meble zrobi-
liśmy sami. Trwało to dosyć dłu-
go, bo w ostatnim czasie albo pa-
dało, albo były upały, albo mało 
kto miał po prostu czas, ale final-
nie dziś wszystko udostępniamy 
mieszkańcom na cały rok! – mó-
wił nam w dniu wydarzenia Kry-
stian Cipiński. 

Pośród pierwszych użytkow-
ników mebli z palet dominowa-
ły grupy znajomych i rodziny  
z dziećmi. – Bardzo fajny pomysł. 
Można przyjść z dzieckiem i po-

siedzieć, kiedy ono się bawi – oce-
niła inicjatywę Ewa Skopińska, 
która była na plaży z wnukiem 
Tymkiem. 

Przypomnijmy, że ta sama eki-
pa po raz pierwszy wstawiła na 
plażę meble wykonane z palet  
w ubiegłym roku. 

– Część z nich przetrwała, ale 
np. skrzynki do siedzenia były 
podatne na zniszczenia, dlatego  
w tym roku „nasi inżynierowie” 
zadbali o  udoskonalone i trwalsze 
konstrukcje – powiedziały nam 
Katarzyna Słoma, Paulina Guzek 
i Natalia Prucnal.  aa 

Sobota | Szpaler kajakarzy

Niezwykła niespodzianka 
dla nowożeńców

Członkowie Klubu Turysty-
ki Kajakowej „Tratwa” działa-
jącego przy łowickim PTTK 
przygotowali niezwykłą niespo-
dziankę dla swoich przyjaciół  
z klubu Agnieszki Walczak i To-
masza Cabana, którzy w sobotę, 
29 lipca stanęli na ślubnym ko-
biercu. 

Wychodzących po uroczysto-
ści z kościoła św. Apostołów Pio-
tra i Pawła w Sobocie, powitał 
ich szpaler kajakarzy z wiosła-
mi wniesionymi do góry. - Bar-
dzo nas zaskoczyli, to miły gest, 
który sprawił nam wiele radości 
- powiedziała nam pani Agniesz-

ka. Jak podkreśliła otrzymali też 
prezent marzenie - własny kajak, 
dzięki któremu mogą wybrać się 
popływać po rzece, kiedy tylko 
zechcą. Przewodnicy PTTK do-
rzucili dla nich inny niezwykły 
prezent - zestaw filiżanek z od-
powiednią dedykacją z Warsztatu 
Garncarskiego Rodziny Konop-
czyńskich z Bolimowa.

Wybór miejsca na ślub - ko-
ścioła w Sobocie, nie był przy-
padkowy, Agnieszka Walczak jest 
autorką monografii o tej świątyni, 
która jej kościołem parafialnym. 
Zdjęcia do publikacji wykonał To-
masz Caban.  tb

Kajakarstwo | Miejska przystań na Bzurze

Powiat zaprasza na kajaki
Od poniedziałku 15 
lipca, w godz. 10. - 17. 
na przystani nad Bzurą 
w parku Błonie można 
bezpłatnie wypożyczyć 
kajak, kapoki oraz wiosła 
i popływać po rzece. - 
Mam w głowie jeszcze 
inny pomysł dotyczący 
kajaków, możliwe, że to 
nie jest nasze ostatnie 
słowo w tym temacie w 
te wakacje - zapowiada 
wicestarosta Piotr 
Malczyk.

Kajaki będzie można wypoży-
czyć codziennie do końca wakacji. 
Każdego dnia na miejscu będzie 
ich osiem, czyli tyle, ile mieści się 
na jednej przyczepce. Chętni nie 
muszą martwić się o opłaty, wy-
pożyczenie będzie darmowe, wy-
starczy tylko wpisanie się na listę. 
Osoby, które nigdy nie pływały, 
mogą liczyć na szybki kurs pły-
wania kajakiem.

Są jednak ograniczenia - pły-
wać będzie można jedynie na od-
cinku Bzury pomiędzy mosta-
mi na ul. Zamkowej (DK14) i na 
ul. Mostowej. Nie będzie można 
spłynąć np. do Kompiny, rodzi 

to bowiem problemy logistyczne  
z jego odbiorem. Ale wicestarosta 
Malczyk zdradził nam, że anali-
zowana jest możliwość wypoży-
czania na takie spływy kajaków 
w soboty lub niedziele. Start od-
bywałby się w wyznaczonych go-
dzinach. Wówczas do Kompiny  
na wyznaczoną porę z Łowicza 
jechałby samochód po odbiór ka-
jaków. Te spływy też byłyby nie-
odpłatne. Ale jest możliwość, aby 

osoby zainteresowane indywi-
dualnym spływem wypożyczyły 
kajaki bezpośrednio z Centrum, 
choć wówczas odbędzie się to po 
obowiązujących stawkach, np. 
wypożyczenie dwuosobowego 
kajaka na cały dzień kosztuje 70 
zł, do tego należy doliczyć koszty 
transportu - 3 zł za 1 km.

Wypożyczaniem kajaków na 
przystani zajmuje się oddelego-
wana do tego zadania pracow-

nica Centrum Kultury Turystyki  
i Promocji Ziemi Łowickiej, któ-
re posiada ich ponad 20 zakupio-
nych z unijnych dotacji. Obecność 
kajaków nad rzeką będzie uzależ-
niona jedynie od warunków at-
mosferycznych, nie należy się ich 
spodziewać w niepogodę. Cen-
trum będzie obserwować zainte-
resowanie wypożyczaniem kaja-
ków, aby wprowadzać ewentualne 
modyfikacje.   tb

Co dziennie do końca wakacji, gdy tylko będzie słonecznie przy przystani kajakowej w łowickim parku Błonie 
będzie można wypożyczyć nieodpłatnie kajak.

fO
T.

 T
O

M
A

S
z 

B
A

R
TO

S

Na plaży został ustawiony namiot, przy którym członkowie stowarzyszenia Łączy nas Łowicz  lemoniadą 
i owocowymi szaszłykami. 

Pośród pierwszych użytkowników mebli z palet dominowały grupy 
znajomych i rodziny z dziećmi. 
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Agnieszka Walczak i tomasz Caban już po ślubie w sobockim kościele 
idą przez szpaler członków KTK Tratwa trzymających nad ich głowami 
wiosła.
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Łyszkowice | gOKiS

Top Girls gwiazdami 
Festynu Letniego
Znany jest już program 
corocznego festynu 
organizowanego przez 
Gminny Ośrodek Kultury 
i Sportu w Łyszkowicach. 
W tym roku impreza 
planowana jest na sobotę  
3 sierpnia.

Zabawa na terenie przy placów-
ce zacznie się koncertem miej-
scowej orkiestry dętej – początek 
o godz. 18. Po orkiestrze wystąpi 
działająca przy GOKiS grupa fol-
kowa, O 19 zaczną rozśmieszać 
publiczność Kasia i Jarek Pająko-
wie, czyli młody, ale mogący się 

już pochwalić licznymi nagroda-
mi i wyróżnieniami kabaret We-
źrzesz. 

Po godzinie 20 na scenie kró-
lować ma disco polo i dance. Wy-
stąpią kolejno Loverboy, Bayera 
i Top Girls. Ten ostatni zespół – 
ściślej mówiąc girlsband – zapo-
wiadany jest jako gwiazda wie-
czoru. Tworzą go trzy wokalistki 
pochodzące z różnych stron Pol-
ski – Angelika Żmijewska, Paula 
Karpowicz i znana z telewizyjne-
go programu „Disco Star” Justy-
na Lubas. 

Po koncertach, do późnych go-
dzin nocnych, planowana jest jesz-
cze zabawa z DJ’em.     tm
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Włodzimierz Piwkowski urodził się  
17 października 1932 roku w Wilnie.
Ziemia Wileńska na zawsze pozostała dla niego 
ukochanym miejscem, do którego często powra-
cał. Swoją ostatnią książkę, której nie zdążył  
wydać, poświęcił Wileńszczyźnie  
i wspomnieniom z dzieciństwa.

dokończenie
z poprzedniego 
numeru

Włodzimierz Piwkowski był 
kuratorem Muzeum w Nieboro-
wie i Arkadii przez 24 lata. Jak 
podkreśla Antczak pozostawił po 
sobie imponujący dorobek na-
ukowy, dzięki któremu Nieborów 
jest obecnie jedną z najlepiej za-
chowanych i opracowanych rezy-
dencji w Polsce. Jego inicjatywy, 
aktywność sprawiły, że zespół pa-
łacowo-ogrodowy w Nieborowie 
i Arkadii stał się instytucją, któ-
rej funkcje i rola wykraczały poza 
standardy definiujące działalność 
muzeów rezydencjonalnych.

Kurator Piwkowski przyjmował 
do pracy m.in. Agnieszkę Chmie-
lewską, ogrodnika, który zajmuje 
się zielenią w Nieborowie i Ar-
kadii. Jak ona wspomina, miała 
wówczas 28 lat, skończoną szkołę, 
ale praktycznie żadnego doświad-
czenia zawodowego. Zanim Wło-
dzimierz Piwkowski zdecydował 
o przyjęciu jej do pracy, przepro-
wadził jej egzamin bezpośrednio 
w nieborowskim parku. – Była 
wczesna wiosna, drzewa, krzewy 
bez liści, pokazuje więc mi pierw-
szą gałązkę jakiegoś drzewa, a ja 
mam w głowie burzę, przeprowa-
dzam szybką analizę i zgaduję, że 
to katalpa, wówczas jeszcze mało 
popularna. Trafiłam. Za chwi-
lę pytana o jakiś badylek sterczą-
cy z ziemi, znowu szybko myślę  
i strzelam: tulipanowiec. Zasko-
czyłam go, zgadłam, na to usły-
szałam „Zatrudnię panią” – i było 
po egzaminie” – opowiada. 

Kurator doskonale znał pałac, 
jego historię ale też rośliny w par-
kach. Chmielewska wspomina, 
że swoją funkcję sprawował 24 
godziny na dobę. Często wycho-

dził na spacery po parku dla re-
laksu, często wzywał dzień póź-
niej pracowników do siebie i miał 
wypisane na karteczkach uwa-
gi. Upominał, że prace w parku 
należy prowadzić, gdy nie ma  
w nim turystów, aby im nie prze-
szkadzać, wprowadził całkowity 
zakaz przejeżdżania ciągnikiem 
przez główny dziedziniec przed 
pałacem – było to dla niego nie 
do pomyślenia. – 

– Starał się zaszczepić u pra-
cowników świadomość nie-
zwykłości miejsca, w którym 
pracowali. Jestem przekona-
na, że kochał to miejsce, że ro-
bił wszystko aby pozostało hi-
storyczne, bez zmian, ulepszeń, 
ale zabezpieczone przez niszczą-
cym działaniem czasu. Agniesz-
ka Chmielewska pracowała z ku-
ratorem Piwkowskim przez 6 lat  
i bardzo docenia ten czas.

Barbara Baczyńska-Woźniak 
wspomina, że pracę w muzeum 
rozpoczęła w sierpniu, przyję-
ta jeszcze przez Jana Wegnera, 
zaś Włodzimierz Piwkowski ob-
jął stanowisko kuratora w paź-
dzierniku, przepracowała z nim 
cały okres, gdy szefował placów-
ce. Jak wspomina, Nieborów był 
dla niego najważniejszy, można 
nawet powiedzieć, że stawiał go 
przed rodziną. Przyszedł do nie-
go pod koniec trwającego 4 lata 
kapitalnego remontu i odpowiadał 
za jego zakończenie. Zaznacza, ze 
został skierowany do Nieborowa, 
ponieważ miał opinię człowieka 
ambitnego, wybitnego konserwa-
tora sztuki i dobrego organizatora, 
niewątpliwie na swoim stanowi-
sku sprawdził się doskonale. 

– To on poprowadził kapital-
ny remont budynku Manufaktu-
ry, który był w opłakanym stanie: 
nie było m.in. podług i posadzek, 

przez lata mieścił się tam maga-
zyn, w którym zgromadzone były 
antyki i meble. Po latach prac 
udało się otworzyć w budynku 
manufaktury ekspozycję majoli-
ki nieborowskiej, ale też produk-
cję kopii wyrobów, które w niej 
powstawały. To on zatrudnił wie-
loletnią pracownicę manufaktury 
odpowiedzialną za zdobienie Te-
resę Szałowską. On też było od-
powiedzialny za remont piętra, 
gdzie powstały biura.

– Bezsprzecznie Włodzimierz 
Piwkowski był kontynuatorem 
myśli profesora Lorentza, które-
go uważał za swojego mistrza – 
mówi Baczyńska-Woźniak. Koń-
cząc remont pałacu tyle samo 
uwagi poświęcał pracom w miej-
scach, które miały być odwiedza-
ne przez turystów, jak i tym, które 
miały pozostać zamknięte. 

Irena Mońka, wieloletni pra-
cownik muzeum podkreśla, opo-
wiadając o nim, że Włodzimierz 
Piwkowski postrzegał pałac  
w Nieborowie jako placówkę zin-
tegrowaną z miejscowością. Znał 
mieszkańców, witał się z nimi, 
pierwszy wyciągając dłoń, utrzy-
mał zwyczaj bezpłatnego wstę-
pu do muzeum dla nieborowia-
ków. Na tym nie koniec, Stawiał 
na zatrudnienie w muzeum osób 
z Nieborowa, tak jak to miało 
miejsce za czasów Radziwiłłów. 
Dzięki temu w muzeum praco-
wały kolejne pokolenia – mówi, 
dodając, że została zatrudniona 
jako młoda dziewczyna i nigdy 
nie przypuszczała, że nawet nie 
mając wykształcenia w kierun-
ku historyk sztuki, będzie z po-
czątku oprowadzać wycieczki, 
a potem zajmie się sprawami in-
wentaryzacji i katalogowania nie-
borowskich zabytków. 

Jak podkreśla, kurator dawał 
jej szansę, mówił: – Ty jesteś 
stąd, masz to miejsce we krwi  
i dlatego znasz się na tym najle-
piej. Był to kurator, który nie za-
mykał się w gabinecie, do któ-
rego trudno było się dostać, czy 
trzeba było się anonsować, nawet 
w przypadku podpisu pod służ-
bowym dokumentem. On wy-
chodził do ludzi, rozmawiał, za-
wsze był otwarty – wspomina.

Pani Irena, podobnie jak Bar-
bara Baczyńska – Woźniak, jest 
przekonana, że kurator Piwkow-
ski kochał Nieborów i Arkadię. To 
drugie miejsce szczególnie sobie 
upodobał, czynił wiele starań, aby 
restaurować znajdujące się tam 
obiekty, które były w złym stanie.

Osoby, które go znały wspo-
minają, że bywał wymagający, 
zasadniczy, nie akceptował byle-
jakości, ale był też tolerancyjny, 
w kontaktach z pracownikami 
nie interesowały go tylko spra-
wy służbowe, ale też rodzina czy 
przyjaciele. Nie był złośliwy, nie 
wypominał porażek, nie chciał 
nikogo skrzywdzić, był człowie-
kiem wysokiej kultury. To też 
sprawiało, że jako szef, był da-
rzony szacunkiem i przez wielu 
był lubiany. 

W tekście wykorzystałem ob-
szerne fragmenty tekstu wspo-
mnieniowego o śp. Piwkowskim 
autorstwa kurator Moniki Ant-
czak.  tb 

WSPoMNieNiA | pOzOSTANą W NASzEj pAMIęCIoDeSzLi oD NAS | 1.07.2019–15.07.2019
  1 lipca: Bronisława gajda, 

l.88; Anna Lipiec, l.45;  
Helena frątczak, l.69:  
paweł gawarecki, l.45.

  4 lipca:  
Krystyna Rosak, l.84.

  5 lipca:  
Bogdan Raczek, l.82.

  6 lipca:  
zofia Muszyńska, l.86

  7 lipca: Wiesław placek, 
l.75; franciszek gajda, l.69.

  8 lipca: Marianna Mróz, l.94; 
Henryk Ciesielski, l.82;  
patryk Bródka, l.31

  9 lipca: Maria Krupa, l.64.
  10 lipca:  

Lucyna Tarczyńska, l.92
  11 lipca:  

Teresa Marjańska, l.87.
  12 lipca:  

Kazimierz Czajka, l.68.
  13 lipca:  

Waleria piorun, l.85; 
Mieczysław Rykowski, l.67.

  15 lipca:  
zbigniew Malarowicz, l.63; 
Teresa Lisiewska, l.68;  
Helena Kaczor, l.93;  
Tadeusz Kochanek, l.69.

REKLAMA

 Włodzimierz Piwkowski
(1932-2016)

Włodzimierz piwkowski  
przez 40 lat był związany  
z Muzeum Narodowym  
w Warszawie, poświęcając 
tej instytucji całe swoje życie 
zawodowe. Uczestniczył 
w odbudowie i pracach 
konserwatorskich trzech 
oddziałów Muzeum  
– Łazienek Królewskich, 
Królikarni oraz Nieborowa 
i Arkadii. z tym ostatnim 
muzeum związany był  
przez 24 lata,  
aż do przejścia na emeryturę. 
jak wspominają jego 
współpracownicy,  
zakochał się w tym miejscu 
i poświęcił mu bez reszty 
spędzony w nim czas,  
nie tylko administrując,  
ale zanurzając się w jego 
historii, badając ją,  
publikując na jej temat.  
Był też tym kuratorem, 
któremu udało się oficjalnie 
włączyć rodzinę dawnych 
właścicieli, Radziwiłłów,  
w krąg osób decydujących  
o pracach konserwatorskich  
w Nieborowie i Arkadii. 

Włodzimierz Piwkowski (1932-2016) – cz. II

Gmina Chąśno | Logopeda w szkołach

By nie trzeba było wozić 
dziecka do Łowicza
Od 1 września w szkołach podstawowych w Mastkach  
i Błędowie będzie zatrudniony logopeda. To odpowiedź 
władz gminy na stale rosnące zapotrzebowanie na tego 
typu zajęcia dla dzieci i młodzieży.

Na razie gmina zatrudni jedne-
go logopedę na 1 etat, po pół etatu 
na szkołę (czyli po 11 godzin ty-
godniowo). 

W ramach wdrażania reformy 
oświaty liczba uczniów w obu 
gminnych placówkach się wy-
równuje (bo do tej pory więcej 
uczniów miała połączona z gim-

nazjum podstawówka w Błędo-
wie). Wójt Dariusz Reczulski nie 
wyklucza, że jeżeli zapotrzebo-
wanie na zajęcia okaże się bardzo 
duże, to liczba tych zajęć będzie 
zwiększana. – Chcę, aby rodzice 
nie musieli jeździć na zajęcia lo-
gopedyczne do Łowicza – mówi 
wójt.  tm

Pilaszków | grant sołecki na altanę 

To będzie miejsce  
dla wszystkich

Sołectwo Pilaszków w gmi-
nie Łowicz było jednym z kilku 
na naszym terenie beneficjentów 
marszałkowskich grantów, czyli 
wsparcia finansowego na realiza-
cję małych projektów lokalnych 
zaplanowanych przez sołectwa  
(o wszystkich pisaliśmy w 24 nu-
merze NŁ).

Z pozyskanych pieniędzy przy 
Domu Ludowym i remizie OSP 
KSRG Pilaszków zostanie pobu-
dowana drewniana altana, która 
będzie służyła organizacji spotkań 
i integracji mieszkańców na świe-

żym powietrzu. W okresie letnim 
będą się mogły w niej odbywać 
także zebrania sołeckie i strażac-
kie oraz spotkania KGW. – Mamy 
ładną salę, ale w okresie letnim 
przyda się altana na świeżym po-
wietrzu – przyznał Bogdan Gajda, 
sołtys Pilaszkowa.

Kwota przyznanej dotacji  
z Urzędu Marszałkowskiego wy-
nosi 9.620 zł, natomiast całkowi-
ty koszt przedsięwzięcia to 13.000 
zł. O wyborze inwestycji do reali-
zacji zdecydowali mieszkańcy so-
łectwa.  aa 
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Łowicz | Uratować przed zapomnieniem

Dokumenty łowickiego 
koła AK trafiły  
do państwowego archiwum
12 lipca dokumenty 
Światowego Związku 
Żołnierzy Armii Krajowej 
w Obwodzie „Łyska” 
w Łowiczu, trafiły do 
łowickiego oddziału 
Archiwum Państwowego 
w Warszawie. Społecznie 
pracami zajęły się córki 
żołnierzy AK.

Zespół, który zajmował się po-
rządkowaniem i katalogowaniem 
dokumentów koła składał się z: 
Heleny Modrak – córki Tadeusza 
Modraka ostatniego prezesa ło-
wickiego koła AK, Danuty Bo-
limowskiej i Ireny Wałasińskiej – 
córek Czesława Zająca ps. „Lis” z 
Kompiny oraz Mirosławy Haczy-
kowskiej i Joanny Haczykowskiej 
– córki i wnuczki Stefana Kucz-
ka ps. „Czad” z Gągolina. Pa-
niom pomagał Wiktor Brzózka – 
pracownik techniczny Gimnazjum  
nr 1, gdzie pracowały.

Córka żołnierza AK, Tadeusza 
Modraka, który zmarł w 2017 roku, 
pani Helena Modrak opowiada 
nam, że osobom zaangażowanym 
w to przedsięwzięcie chodziło o 
to, aby nie dopuścić, by dokumen-
ty te uległy rozproszeniu, zniszcze-
niu, chciały aby znalazły bezpieczne 
miejsce i mogły w przyszłości być 
udostępniane potomkom żołnierzy 
AK i historykom.

Łowickie koło zawiesiło dzia-
łalność w czerwcu 2016 roku. Pan 
Tadeusz w piśmie do Zarządu 
Okręgowego w Łodzi tłumaczył 
w tamtym czasie, że zbyt wielu 
członków zmarło, a ci, którzy jesz-
cze żyli, w tym członkowie zarzą-
du z powodu wieku i stanu zdrowia 
nie są wstanie prowadzić dalej dzia-
łalności.

Po śmierci ojca, pani Helena 
zainicjowała proces przekazania 
dokumentów koła AK do łowic-

kiego oddziału Archiwum Pań-
stwowego w Warszawie. Aby móc 
dostać się do dwóch szaf, w któ-
rych się one znajdowały w Gim-
nazjum nr 1, pani Helena musiała 
otrzymać oficjalną zgodę zarządu 
łódzkiego ŚZŻ AK. 

W szafach było 141 teczek per-
sonalnych członków łowickiego 

koła i 74 teczki wdów żołnierzy. 
W teczkach zaś były życiorysy, 
wnioski o przyjęcie do związku, 
oświadczenia świadków potwier-
dzające działalność w AK, a tak-
że informacje o odznaczeniach i 
zdjęcia. W dwóch teczkach jest 
kilka zeszytów zapisanych wspo-
mnieniami żołnierzy AK. Oprócz 
tego są dokumenty dotyczące 
działalności koła. Każdą z tych 
teczek zespół prowadzący pra-
ce musiał uporządkować, opisać, 
usunąć z niej metalowe elementy  
i umieścić w specjalnej teczce 
kwasoodpornej. 

Pani Helena podkreśla, że ini-
cjatywa od razu spotkała się 
z przychylnością wielu osób. 
wsparł ją szef łowickiego archi-
wum Marek Wojtylak, który 
zakwalifikował dokumenty do 
przyjęcia do archiwum, pracow-
nica archiwum Anna Chmielew-
ska przeprowadziła paniom za-
angażowanym w prace szkolenie 
z zakresu opracowywania ma-
teriałów archiwalnych i czuwała 

nad pracami merytorycznie nad 
pracami, panie wspierała dobrą 
radą ostatnia żyjąca członkini ło-
wickiego koła, dyrektor Gim-
nazjum nr 1 umożliwiła prace 
w pomieszczeniach szkoły. Pra-
ce wsparli też regionalista Jacek 
Rutkowski i burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński, który zdecy-
dował aby ratusz kupił na potrze-
by prac archiwizacyjnych spe-
cjalne teczki.

Pani Helena powiedziała nam, 
że po przekazaniu dokumen-
tów koła do archiwum pozosta-
ła jeszcze kwestia jego sztanda-
ru. Obecnie znajduje się on w I 
LO, gdzie opiekę nad nim spra-
wuje Klub Historyczny im. Ar-
mii Krajowej w Łowiczu. W nie-
dalekiej przyszłości ma on trafić 
do łowickiego muzeum. Ale na 
pewno nie będzie on tylko ekspo-
nowany na wystawie, ale zgodnie 
z wolą ostatniego zarządu koła, 
będzie brał udział w miejskich  
i powiatowych uroczystościach 
patriotycznych. 

Łowicz | dyżury specjalistów na Błoniach

Gdzie szukać pomocy
Mieszkańcy miasta, którzy borykają się  
z problemami alkoholowymi lub narkotykowymi, 
mogą korzystać z pomocy specjalistów,  
którzy przyjmują bezpłatnie w budynku muszli 
koncertowej w parku Błonie  
przy ul. Św. Floriana 7 w Łowiczu. 

Porady udzielne są bezpłatnie, 
na mocy umów, jakie psycholo-
gowie zawarli z Urzędem Miasta. 

Psycholog udzielający pomocy 
osobom uzależnionym od narko-
tyków, ale też członkom ich rodzin 
i innym osobom, np. nauczycie-
lom, przyjmuje w poniedziałki  
w godz. 15-19. Zapisywać na wi-
zyty można się telefoniczne pod 
nr 691-730-115. 

Psycholog zajmujący się pro-
blemami związanymi z przemo-
cą w rodzinie dyżuruje w soboty 
w godz. 16-19. Zapisywać się trze-
ba osobiście. 

W tym samym budynku od-
bywają się mitingi grup wspar-
cia. Grupa Anonimowych Alko-
holików spotyka się w czwartki  
o godz. 19, Anonimowych Narko-
manów – w piątki o godz. 18. mwk

Fotografia | z obiektywu Łowiczaków

Arkadia – plener  
nie tylko ślubny
Romantyczny park  
w Arkadii powstał 
by zachwycać. 
Najpierw tylko Helenę 
Radziwiłłową,  
teraz wielu turystów  
nie tylko z naszego 
regionu, ale i z całej 
Polski.

Jest to jeden z ulubionych ple-
nerów dla fotografów ślubnych, 
ale nie tylko. Lubią tam łapać kadr 
również amatorzy fotografii, czę-
sto z rewelacyjnym skutkiem. Tak 
było i w przypadku zdjęcia, które 
w tym tygodniu prezentujemy.

Autor – Marek Kurczak, po-
chodzi z Łowicza, ale już od po-
nad 20 lat mieszka w Pruszkowie. 
Wracając w rodzinne strony lubi 
wybrać się na wycieczkę w różne 
„nasze” piękne miejsca. Wybiera-
jąc się na takie wycieczki, zawsze 
zabiera ze sobą aparat. Lubi ro-
bić zdjęcia nie po to, by się nimi 
gdzieś chwalić, ale dla siebie sa-

mego, by uwieczniać wspomnie-
nia. – Bo wspomnienia, to jest coś, 
czego mi nikt nie zabierze – tłu-
maczy. Pasją fotograficzną zara-
ził go kolega ze szkoły – Sławek 
Śliwiński i brat – było to jeszcze 
w czasach komunistycznych. Zda-
rzało się, że wspólnie z bratem 
fotografowali razem studniówki.  
Z czasem to zainteresowanie osła-
bło, by na nowo odrodzić się już 
w czasach zdjęć cyfrowych. Teraz 
Marek robi już zdjęcia swoją lu-
strzanką: Nikon D3100.  mb

Rubryka fotograficzna  
„z obiektywu Łowiczaków”
powstała, by publikować 
zdjęcia naszych czytelników, 
którzy aktywnie tworzą naszą 
grupę fotograficzną na 
facebooku, o nazwie  
„W obiektywie Łowiczaków”. 
Co tydzień wybieramy  
i publikujemy jedno zdjęcie  
z krótkim opisem  
i notką o autorze.

Część zespołu pracującego nad uporządkowaniem archiwum łowickiego koła związku AK,  
od lewej danuta Bolimowska, Mirosława Haczykowska i Helena Modrak (siedząca).
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Jedna z wiosennych wycieczek Marka w rodzinnych stronach  
– tutaj świątynia diany w Arkadii. 
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tomasz.bartos@lowiczanin.info

Osobom 
zaangażowanym  
w to przedsięwzięcie 
chodziło o to, 
aby nie dopuścić 
by dokumenty te 
uległy rozproszeniu, 
zniszczeniu, chciały 
aby znalazły 
bezpieczne miejsce.

Wicie | po zawodach strażackich 

Najpierw zawody 
strażackie, a następnie 
piknik integracyjny
Zarząd OSP Wicie zaprasza 
w niedzielę, 21 lipca,  
ok. godz. 13.30-14.00  
(po zakończeniu zawodów 
sportowo-pożarniczych  
w Różycach-Żurawieńcu) 
na boisko w Wiciu, gdzie 
odbędzie się piknik 
integracyjny z wieloma 
atrakcjami.

W programie m.in. pokaz ra-
townictwa drogowego, pogadan-
ka przedstawicieli łódzkiego od-
działu KRUS nt. „Bezpieczne 
wakacje na polskiej wsi”, występ 

Dziecięco-Młodzieżowej Orkie-
stry Dętej OSP Wicie, przyjazd 
motocyklistów z Łowickiego Klu-
bu Motocyklowego No.16, pokaz 
sprzętu będącego na wyposażeniu 
jednostki OSP Wicie, poczęstu-
nek i grill. 

Prezes OSP Wicie Waldemar 
Wojciechowski szczególnie za-
prasza na niedzielny piknik dzie-
ci i młodzież, ponieważ uważa, że 
organizacja tego dnia w formule: 
najpierw zawody strażackie, a na-
stępnie piknik integracyjny w Wi-
ciu, są dobrą okazją do zachęcania 
młodych do działania w straży.  aa 
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Łódź | folkowe Inspiracje 2019 

Złota Łódka dla Patrycji Jakubiak 
Znana naszym czytelnikom z osiągnięć wokalnych 
mieszkanka Domaniewic, Patrycja Jakubiak, odniosła 
kolejny sukces. Tym razem młoda artystka wyśpiewała 
Złotą Łódkę na IX Międzynarodowym Festiwalu 
Twórczości Młodych „Folkowe Inspiracje”.

Uroczysta gala wręczenia na-
gród odbyła się w sobotę, 6 lipca, 
w Centrum Promocji Mody Aka-
demii Sztuk Pięknych w  Łodzi. 
Początkującą piosenkarkę nagro-
dzono w kategorii solistów w wie-
ku 15-18 lat. Tym razem zachwy-
ciła wykonaniem piosenki „Sto lat 
młodej parze” z repertuaru Kayah. 
Jak sama przyznaje, występ był 
wymagający nie tylko ze wzglę-
du na poziom trudności wybrane-
go przeboju.

– Tym razem poza aspektem 
wokalnym postawiłam również na 
układ sceniczny i wrażenia wizu-

alne, bo przy tak dużej konkuren-
cji perfekcyjnie przygotowanych 
osób z wielu krajów, sam talent 
nie wystarczy. Do występu przy-
gotowywałam się przez miesiąc  
i bardzo się cieszę, że jednak uda-
ło się dobrze zaprezentować – 
opowiada Patrycja.

Przyjaciółka  
i designerka
Dobrym duchem adeptki sztu-

ki wokalnej jest jej siostra Klau-
dia, która z zaangażowaniem dba 
o wizerunek sceniczny poprzez 
dobór kreacji, w których występu-

je Patrycja, pomoc w opracowaniu 
zachowań scenicznych, a nierzad-
ko również emocjonalne wsparcie 
podczas samego występu.

– Siostra jest moją przyjaciół-
ką i designerką. Pomaga mi przed 
występami, a czasem towarzyszy 
także w ich trakcie. Cieszę się, że 

ktoś tak wspaniały może być czę-
ścią mojego muzycznego świata – 
zauważa nasza rozmówczyni.

na Folkowe inspiracje 
czeka cały rok 
Jak się okazuje sam Festiwal 

„Folkowe Inspiracje” jako mo-
ment zderzenia wielu kultur oraz 
osobowości zajmuje ważne miej-
sce w twórczym życiu Patrycji 
Jakubiak. Dodajmy, że młoda ar-
tystka bierze w nim udział już od 
wielu lat. Dla przykładu, w ze-
szłym roku udało jej się zdobyć II 
miejsce w swojej kategorii wieko-
wej, czyli Srebrną Łódkę.

– Uwielbiam to wydarzenie 
ze względu na niezwykle twór-
czą i serdeczną atmosferę. Poja-
wienie się tam wiąże się zawsze 
z ogromnymi, ale pozytywnymi 
emocjami. Co więcej, jestem zży-

ta z artystami, którzy występują na 
tej scenie, więc każdego roku cie-
szę się na myśl o tym spotkaniu – 
stwierdza.

Dodajmy, że domaniewiczanka 
była jedyną Polką, która zaśpiewa-
ła podczas gali finałowej mimo, że 
w trakcie przesłuchań reprezen-
tantów naszego kraju było zdecy-
dowanie więcej.

już za rok matura
Przypomnijmy, że od nowego 

roku szkolnego Patrycja Jakubiak 
będzie maturzystką w II LO w Ło-
wiczu. W tym roku, poza dalszym 
rozwojem wokalnym, jej prioryte-
tem jest pomyślne napisanie egza-
minu dojrzałości, a następnie wy-
bór studiów musicalowych.

– To trudny kierunek, który łą-
czy w sobie śpiew, taniec oraz ak-
torstwo, dlatego zanim przystąpię 
do rekrutacji zależy mi na nauce 
tańca. Nie wykluczam, że wezmę 
udział w profesjonalnych lekcjach. 
Póki co, zajmuje mnie jednak coś 
innego, a mianowicie kurs prawa 
jazdy – opowiada licealistka.  aw

Rzut oKieM | NA gOŚCINNyCH WySTępACH

Przedstawiciele Lokalnej  
Grupy Działania „ziemia 
Łowicka” wraz z paniami  
z Kół Gospodyń Wiejskich 
z gminy Chąśno, zespołem 
Pieśni Ludowej „Kiernozianie” 
oraz twórczynią ludową 
Agnieszką zabost promowali 
w ostatnia sobotę, 6 lipca region 
łowicki na Ogólnopolskim 
przeglądzie zespołów Ludowych  
i Stołów Regionalnych  
w Wolborzu. Organizatorem 
imprezy była fundacja  
„150 lat KgW”.  
opr. mak 

Sanniki | Koncert i wystawa 

Herbert i Chopin w szuwarach
Lipcowy koncert chopinow-

ski dla wielu osób goszczących  
w niedzielę, 7 lipca w pałacu w 
Sannikach stanowił preludium do 
imprez związanych z 51. Niedzie-
lą Sannicką – dorocznym festy-
nem rodzinnym, organizowanym 
przez sannicki samorząd i miej-
scowy ośrodek kultury. 

Obydwie sale koncertowe wy-
pełniły się melomanami. Artystów 
zapowiedziały Monika Patrowicz, 
dyrektor Centrum i Aleksandra 
Głowacka, prezeska sannickiego 
koła Towarzystwa imienia Fryde-
ryka Chopina. Pianista Mariusz 

Drzewicki grał utwory Chopina,  
a towarzyszyła mu poezja Zbi-
gniewa Herberta recytowana przez 
znanego aktora Radosława Pa-
zurę. Bezpośrednio po koncercie  
w sali na piętrze odbył się wer-
nisaż wystawy malarstwa Kata-
rzyny Bąkowskiej-Roszkowskiej. 
Na jej obrazach można zobaczyć 
m.in. szuwary. 

Europejskie Centrum Arty-
styczne zaprasza również do 
oglądania wystaw plenerowych.  
W alei przed głównym wejściem 
do pałacu oraz na zewnętrznym 
ogrodzeniu parku od strony uli-
cy Warszawskiej można obejrzeć 
fotografie zrobione przez znane-
go fotografa Jerzego Wernika.

opr. mak 

Na ten moment czeka się przez cały rok. patrycja jakubiak odbiera 
złotą Łódkę. 

fO
T.

 T
O

M
A

S
z 

p
R

A
S

A
Ł

Wernisaż wystawy malarstwa 
Katarzyny Bąkowskiej-
Roszkowskiej odbył się w sali na 
piętrze pałacu w Sannikach. 
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Łowicz | Łowicki Ośrodek Kultury 

Kto zgarnął grant 
na autorski projekt? 
W piątek, 12 lipca, w Łowickim Ośrodku Kultury 
rozstrzygnięty został konkurs na inicjatywy lokalne,  
w ramach projektu „Od Was dla Was”,  
który został sfinansowany z programu Dom Kultury + 
Inicjatywy Lokalne 2019.

Co ciekawe, to wnioskodaw-
cy wybrali między sobą projekty, 
które zostały zakwalifikowane do 
realizacji. Są to: 
 projekt Aleksandra Jaro-

sa pt. „teatr mój mały widzę 
ogromny”, który obejmuje stwo-
rzenie grupy aktorskiej oraz prze-
prowadzenie warsztatów koń-
czących się wystawieniem sztuki 
teatralnej; 
 projekt Szymona Szaleńca  

pt. „Miejski Folklor”, czyli prze-
gląd łowickich zespołów hip-ho-

powych połączony z warsztatami 
dla lokalnych wykonawców; 
 projekt Agnieszki Wró-

blewskiej i Anny Popiel pt. „Mu-
zyczne przygody z panią  
Nutką”, polegający na przepro-
wadzeniu zajęć muzyczno-rucho-
wych dla dzieci w wieku przed-
szkolnym;
 projekt zgłoszony przez sto-

warzyszenie Łowicki Salon Sztu-
ki pt. „Chodź na Sztukę!”, po-
legający na wystawieniu sztuki 
teatralnej oraz przygotowaniu kon-

certu muzyki klasycznej w Parku 
Błonie;
 projekt Żanety Wojciechow-

skiej pt. „Mali twórcy”, czyli za-
jęcia teatralno-dramowe dla dzieci 
z wieku 10-15 lat. 

Realizacja wybranych wnio-
sków nastąpi od 19 sierpnia do  
10 listopada. Wnioski opiewają na 
łączną kwotę 23.200 zł. Przypo-
mnijmy, że projekt „Od Was dla 
Was” obejmuje konkurs grantowy 
i realizację wybranych projektów, 
ale też przeprowadzenie eksperc-
kiej diagnozy potrzeb i potencja-
łu trzech grup docelowych: mło-
dzieży, osób niepełnosprawnych  
i rodziców z małymi dziećmi, któ-
ra pozwoli sprostać ich oczekiwa-
niom.  aa 

Łowicz | Centrum promocji 

„Weź łowickie na wakacje”  
i zbieraj lajki

Centrum Kultury, Turystyki  
i Promocji Ziemi Łowickiej za-
prasza do zabawy ogłosiło kon-
kurs fotograficzny pt. „Weź łowic-
kie na wakacje”. Zwycięscy tego 
konkursu (pięć osób) otrzymają 
łowicki zestaw upominków.

Konkurs polega na tym, aby – 
niezależnie gdzie jesteśmy na wa-
kacjach – zrobić zdjęcie, na któ-
rym będzie jakiś łowicki akcent. 
To może być np. stój łowicki lub  
element, tablica rejestracyjna z ło-
wicką ramką, łowicki breloczek, 
hafty, wycinanki. – Inwencja nale-
ży do Ciebie i Twojej wyobraźni. 
Ważne, aby był jakiś łowicki ak-
cent na tle zdjęcia – zachęcają or-

ganizatorzy. Zdjęcie należy prze-
słać adres mailowy promocja@
powiat.lowicz.pl. W tytule ma-
ila napisać nazwę konkursu czyli 
„Weź łowickie na wakacje” oraz 
swoje dane kontaktowe.

Centrum Promocji nadesłane 
zdjęcia zamieści na w specjalnej 
galerii na swoim Facebooku. Au-
torzy pięciu zdjęć, które zyskają 
najwięcej „lajków” otrzymają ze-
stawy łowickich upominków. Je-
den autor może przysłać więcej 
niż jedno zdjęcie, ale jeśli jego 
prace zbiorą dużo lajków i wygra, 
to otrzyma tylko jedną nagrodę za 
zdjęcie z największą liczbą polu-
bień.  opr. mwk

Rzut oKieM | WyCINANKI, HAfT RęCzNy I KORALIKOWy 

W sobotę i w niedzielę, 13 i 14 lipca, w godz. od 10 do 16 w mini skansenie przy Muzeum w Łowiczu 
odbyła się kolejna odsłona wakacyjnych warsztatów sztuki i rękodzieła, które prowadzą twórcy ludowi. 
Tym razem warsztaty poprowadziły: Krystyna Wielemborek z haftu ręcznego, Stefania Borkowska z wycinanki 
łowickiej i Teresa foks z haftu koralikowego. Wszystkie wykonane w czasie warsztatów ozdoby, uczestnicy mogli 
zabrać ze sobą do domów. W najbliższy weekend 20 i 21 lipca w tych samych godzinach odbędą się warsztaty  
z wycinankarstwa, haftu łowickiego, haftu koralikowego i plastyki obrzędowej. aa 

Muzeum w Łowiczu
Zmiana dyrektora

Od 16 lipca obowiązki dyrekto-
ra Muzeum w Łowiczu sprawuje 
Wiktor Bieniek, kierownik admi-
nistracyjny placówki. To rozwią-
zanie tymczasowe, do czasu po-
wołania nowego dyrektora.

Obowiązki dyrektora powierzył 
mu zarząd powiatu, po tym jak ze 
stanowiska odeszła Marzena Ko-
zanecka-Zwierz. Zarząd powia-
tu ma już kandydata na następcę, 
czeka na zaakceptowanie kandy-
datury przez Ministerstwo Kultu-
ry. Oficjalnie zarząd nie informu-
je, kto jest tym kandydatem, ale 
– jak już pisaliśmy – Grzegorz 
Dębski potwierdził nam, że sta-
ra się o to stanowisko. Obecnie 
jest on naczelnikiem wydziału za-
bytków ruchomych i rejestru za-
bytków Wojewódzkiego Urzędu 
Ochrony Zabytków w Łodzi.    tm

Dziedziniec ŁoK | Ł festiwal za niecały miesiąc 

Kuba Sojka live i Kamp! zagrają u nas 
Aż 10 koncertów muzyki 
alternatywnej na dwóch 
scenach, a pośród nich 
wirtuozi elektroniki: łódzki 
zespół Kamp!  
i Kuba Sojka live wystąpią 
podczas tegorocznej 
odsłony Ł Festiwalu, która 
odbędzie się 10 sierpnia 
na dziedzińcu Łowickiego 
Ośrodka Kultury. Bilety już 
są w sprzedaży. 

– Nieskromnie powiem, że 
mamy bardzo dobry line-up. Wy-
konawcy prezentują wysoki po-
ziom artystyczny: to nasz priorytet. 
Warto zwrócić uwagę, że to topowe 
składy koncertowe tego lata i ostat-
nich miesięcy. Praktycznie wszyst-

kich spotkamy w programach 
największych polskich festiwali – 
powiedział nam twórca imprezy 
Adam Bombrych. – Do koncertu 
Kamp! były już przymiarki przy 
drugiej edycji. Dobrze jednak, że 
ich koncert odbędzie się właśnie te-
raz, gdy zespół świętuje dekadę na 
scenie i zmienia formułę koncerto-
wą. Przez tych 10 lat widziałem ich 
kilka razy i na żywo brzmią jeszcze 
lepiej z każdym koncertem. W tym 
momencie wracają do swoich ko-
rzeni, znów grają mocno klubowo  
i porywają do tańca – dodaje. 

W tym roku koncerty będą się 
odbywały wymiennie na dwóch 
scenach rozstawionych na dzie-
dzińcu ŁOK (organizatorzy rezy-
gnują ze sceny klubowej w Hop-
Kulturze). Wystąpią: Kamp!, Kuba 
Sojka live, Enchanted Hunters, 

Private Press live, Wczasy, Nor-
mal Echo, Żal, Evam, Tuzza i Sha-
ri Vari. 

– Rezygnujemy ze sceny klu-
bowej w dotychczasowej formie. 
Mimo niepodrabialnego klimatu 
i braku dystansu na linii artysta-
-widz, jakich można było doświad-
czyć w przestrzeni klubu HopKul-
tura, zostaje ona przeniesiona na 
dziedziniec. Pomogło to nam roz-
budować formułę tej sceny o live 
acty i większe produkcje, na które 
nie pozwalały ograniczenia zwią-
zane ze zlokalizowaniem sceny 
w klubie – tłumaczy Adam Bom-
brych. Bilety w cenie 40 zł są do 
kupienia w kasie kina Fenix oraz 
w sprzedaży internetowej na goout.
net oraz goingapp.pl. W tej cenie 
bilety będą dostępne do 9 sierpnia 
lub do wyczerpania zapasów.  aa 

Łowicz | przewodnicy zapraszają

Śladem różnych religii
W najbliższą niedzielę 21 lipca 

o godz. 13. ze Starego Rynku wy-
ruszy kolejny spacer poświęcony 
historii miasta. 

Tym razem tematem będą re-
ligie w Łowiczu i poprowadzi 
go przewodnik PTTK Katarzyna 

Skierska-Pięta. Uczestnicy pozna-
ją m.in. miejsca, w których swe-
go czasu funkcjonowały świątynie 
różnych wyznań: protestanckie, 
prawosławne i żydowskie. Spacer 
będzie trwał ponad godzinę, jest 
nieodpłatny.  tb
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Aktualności
Bolimów | zawody OSp, nagrody dla społeczników, koncerty, wystawa fotograficzna 

Wiele atrakcji na Dzień Bolimowa
W niedzielę, 21 lipca 
na rynku w Bolimowie 
zaplanowano moc atrakcji 
w ramach Dnia Bolimowa.

Wystąpi Bolimowska Orkiestra 
Dęta, artyści wykonujący muzykę 
filmową, musicalową, pop i disco 
polo. Wójt gminy Stanisław Linart 
wręczy po raz pierwszy nagro-
dy „Bolimowskie Dęby” osobom 
działającym na rzecz społeczności 
lokalnej. Imprezami towarzyszą-
cymi będą gminne zawody spor-

towo-pożarnicze, poplenerowa 
wystawa fotograficzna oraz I Bo-
limowski Festiwal Smaków. 

Gminne zawody sportowo-po-
żarnicze rozpoczną się przed im-
prezą na rynku, już o godz. 12 
na boisku sportowym w Bolimo-
wie. Atrakcje w ramach Dnia Bo-
limowa rozpoczną się o godz. 15 
wspomnianym koncertem Boli-
mowskiej Orkiestry Dętej, który 
trwać będzie pół godziny. o 15.30 
scena będzie należała do Familii 
Mikulskich z Nowego Kawęczy-
na, o 16 – zagra discopolowa gru-

pa Cosmo o godz. 17 zaplanowa-
no koncert Stars Roxette Tribute 
Band, który wykona covery nie 
tylko grupy Roxette. 

O godz. 18.30 zostaną wręczo-
ne nagrody „Bolimowskie Dęby”, 
po nich zaplanowano występy 
Wiktorii Gapys, Moniki Mijal-
skiej, Wiktorii Cybulskiej, Zo-
fii i Oli Aftewicz, Gabrieli Pagi, 
Michaliny Wysockiej – młodych 
mieszkanek gminy, które uczą się 
śpiewać na zajęciach w GOK pro-
wadzonych przez Pawła Godlew-
skiego, który także wystąpi. 

Kolejny koncert pt. „Od nocy 
do nocy” w wykonaniu Joanny 
Aleksandrowicz, w którym za-
brzmi muzyka filmowa i musi-
calowa, rozpocznie się o godz. 
20. Po niej, o godz. 21.15 wystą-
pi Kamil Dawidziuk – mieszka-
niec gminy. Na koniec imprezy,  
o godz. 21.30 disco polo zagra 
grupa Imperium. 

Organizator – miejscowy GOK 
– zapowiada szereg atrakcji poza 
sceną. W dwóch namiotach moż-
na będzie obejrzeć poplenerową 
wystawą fotograficzną Związ-

ku Polskich Fotografów Przyro-
dy pod nazwą „Trzy dni w pusz-
czy”, która po imprezie, jeszcze 
do 15 września eksponowana bę-
dzie w GOK. Osoby, które zde-
cydują się ją obejrzeć, będą mo-
gły oddać głos, wskazując zdjęcie, 
które najbardziej się im podoba. 
Wśród głosujących zostaną rozlo-
sowane nagrody. Na rynku rozsta-
wiony zostanie plac zabaw, który 
będzie miał strefę płatną i bezpłat-
ną. Między godz. 16 a 19 bezpłat-
ne animacje prowadzić będzie fir-
ma Art-Animator. Nie zabraknie 

stoisk z zabawkami, rzemiosłem  
i sztuką ludową oraz z jadłem – 
wystawionych przez dwa reak-
tywowane KGW – z Bolimowa  
i Sierzchowa. KGW, stowarzysze-
nia i osoby indywidualne mogą 
wziąć udział w I Bolimowskim 
Festiwalu Smaków. Zgłoszenia 
chętnych do udziału w nim miesz-
kańców gminy i sympatyków 
przyjmowane będą do 19 lipca do 
godz. 18 w GOK w Bolimowie. 
Zadaniem uczestników konkur-
su będzie przygotowania potraw 
w kategoriach: na słodko (ciasta, 
desery), na słono (danie głów-
ne, zupa, przystawka) i przetwo-
ry (dżemy, marynaty i inne weki). 
Rozstrzygniecie konkursu zapla-
nowano podczas Dnia Bolimowa 
o godz. 18.30.  mwk

Rzut oKieM | KOLOROWy START WAKACjI

Kolorowe szaleństwo zakończyło 
intensywny tydzień atrakcji 
zorganizowanych na rozpoczęcie 
wakacji w Domaniewicach.  
W ramach akcji „Witamy wakacje z gOK”  
mali mieszkańcy domaniewic 
uczestniczyli w ciekawych wycieczkach 
oraz warsztatach, zaś jej zwieńczeniem 
był odbywający się w piątek, 5 lipca, 
festiwal holi, czyli święto kolorów, 
połączone z animacjami, rywalizacją 
podczas gier sprawnościowych  
oraz tańcem. aw

Gmina Kocierzew Płd. | zawody OSp 

Zmagania jednostek
W najbliższą niedzielę 21 lipca od godz. 10 na boisku 
sportowym w Różycach-Żurawieńcu rozgrywane będą 
zawody sportowo-pożarnicze gminy Kocierzew Płd.

Zmagania będą przebiegały w 
grupach: „A” – mężczyzn, „C” 
– kobiet i Młodzieżowych Dru-
żyn Pożarniczych z podziałem na 
chłopców i dziewczęta. Bogusław 
Samek z Urzędu Gminy Kocie-
rzew Płd. powiedział nam, że we 

wtorek zapisanych było 12 dru-
żyn męskich, 3 kobiece, a także 6 
drużyn MDP chłopców i 4 druży-
ny MDP dziewcząt, choć może to 
jeszcze ulec zmianie, a ostateczną 
liczbę drużyn poznamy w dniu za-
wodów.  aa fO
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Nieborów | Strażackie zmagania 

Najlepsi druhowie z Bednar  
i druhny z Nieborowa 
Jednostki Ochotniczych 
Straży Pożarnych z gminy 
Nieborów mierzyły się  
w niedzielę, 14 lipca,  
w zawodach sportowo-
pożarniczych,  
które zostały rozegrane  
na boisku sportowym  
w Nieborowie. W grupie 
„A” wygrali druhowie  
z OSP Bednary  
(dr. I), a w grupie „C” 
triumfowały druhny  
z OSP Nieborów.

Każda drużyna startowała  
w dwóch konkurencjach: sztafeta 
pożarnicza i ćwiczenie bojowe. – 
Jest rywalizacja, miłe towarzystwo 
i zabawa, jest fajnie – powiedziała 
nam na chwilę przed startem Kin-
ga Wiązowska z OSP Nieborów. 

Rozgrywki przebiegały w gru-
pach: „A” – mężczyzn, „C” – ko-
biet i Młodzieżowych Drużyn Po-
żarniczych, choć w tej ostatniej 
wystartowała tylko jedna drużyna 
chłopców z OSP Dzierzgów, która 
ukończyła zmagania z wynikiem 
116,4 pkt. 

Najliczniej, jak co roku, była 
obsadzona grupa „A”, czyli zma-
gania sztafet męskich, w której 
wystartowało 14 drużyn. Najlepsi 

okazali się druhowie z OSP Bed-
nary (dr. I) – 105,1 pkt, na miejscu 
II uplasowała się jednostka OSP 
Dzierzgów (dr. I) – 107,7 pkt., a na 
miejscu III OSP Nieborów (dr. II) 
– 111,0 pkt. 

Do rywalizacji kobiet w gru-
pie „C” przystąpiło w tym roku 
5 drużyn. W tej kategorii podium 
prezentowało się następująco:  
I miejsce – OSP Nieborów (138,0 

pkt), II miejsce – OSP Bobrowniki 
(149,2 pkt), III miejsce – OSP My-
słaków (165,5 pkt). 

– Jesteśmy jedną z pierwszych 
jednostek, które wystawiały dru-
żynę dziewczyn i tak już zosta-
ło, teraz to przechodzi z pokole-
nia na pokolenie – mówiły nam 
Julia Markowska, Klaudia Zaga-
wa i Weronika Burzyńska z OSP 
Bobrowniki. Także w tym roku, 

przed zbliżającymi się zawoda-
mi, uznały, że trzeba się spotkać 
i przygotować. – Zaczęłyśmy już 
miesiąc przed. Starałyśmy się do-
pasować nasze życie prywatne do 
treningów – relacjonują. Dodały, 
że w tworzeniu zgranej drużyny 
pomaga im to, że prywatnie bar-
dzo się lubią i są koleżankami. Do 
zawodów przygotował je Mateusz 
Burzyński.  aa 

REKLAMA

Górki | Wyprzedaż garażowa 

Teraz handel  
też popołudniami 
W minioną sobotę, 13 lipca, na skwerze przy ul. Sadowej 
w sąsiedztwie Biedronki na Górkach odbyła się  
kolejna wyprzedaż garażowa. Po raz pierwszy została  
ona zorganizowana w formule całodniowej.

– Od tej pory, w każdą drugą 
sobotę miesiąca wyprzedaże będą 
się odbywać w godzinach od 8 do 
20 w systemie dwuzmianowym: 
pierwsza zmiana w godzinach od 
8 do 14, a następna w godzinach 
od 14 do 20 – informuje nas or-
ganizatorka Renata Karpińska. – 
Całodniowa wyprzedaż spowo-
dowana jest tym, że bardzo dużo 
osób nie może w niej uczestniczyć 
rano, dlatego od teraz wyprzedaże 
będą się odbywały także popołu-
dniami – dodaje. 

W minioną sobotę w godzinach 
popołudniowych rozstawiły się  
4 stoiska, wcześniej było ich nie-
co więcej. Renata Karpińska po-
wiedziała nam, że będzie to ostat-
ni sezon wyprzedaży garażowych, 
ze względu na słabnące zaintere-
sowanie. Przypomnijmy, że w tym 
roku są one organizowane już po 
raz 6. 

Najbliższe wyprzedaże od-
będą się: 27 lipca, 10 i 24 
sierpnia, 7 i 21 września,  
4 i 18 października.  aa 

organizatorka wyprzedaży garażowych na Górkach  
Renata Karpińska również rozłożyła w sobotę swoje stoisko. 
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Druhny z oSP Nieborów podczas wykonywania ćwiczenia bojowego.
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PuNKtY PRzYJMoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „NoWeGo ŁoWiCzANiNA”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz, UL. pIjARSKA 3A; BeDNARY, SKLEp p. pApIERNIK 24A; BoBRoWNiKi 27, SKLEp p. pACLER; BoLiMóW, UL. RyNEK KOŚCIUSzKI 17,  
SKLEp „EWA”, p. pApIERNIK; DoMANieWiCe, UL. gŁóWNA 26, SKLEp p. jAKUBIAK; GąGoLiN PoŁuDNioWY, SKLEp „KOS”; iŁóW: pL. RyNEK STAROMIEjSKI 21; SKLEp p. pApIEROWSKIEgO; KieRNoziA, RyNEK KOpERNIKA, KIOSK p.  WESOŁOWSKIEj; 
KoCieRzeW PóŁNoCNY: SKLEp „NA póŁNOCNyM” KuRABKA 17A, SKLEp p. TOpOLSKIEj; ŁoWiCz, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSzKoWiCe, SKLEp „dUET”, UL. gMINNA 6; NieBoRóW, AL. LEgIONóW pOLSKICH 18, SKLEp p. fIgATA;  
NoWA SuCHA 22, SKLEp p. SIEWIERy; oStRóW 20, SKLEp p. BEjdy; oSMoLiN: UL. RyNEK 2, SKLEp p. SERWACH; UL. RyNEK 19, SKLEp SpOŻyWCzO-pRzEMySŁOWy; PSzCzoNóW 147, SKLEp p. LIpIńSKIEgO; SANNiKi, UL. WARSzAWSKA 183,  
SKLEp p. OLKOWICz; SoBotA, pL. zAWISzy CzARNEgO 12, SKLEp p. BIńCzAK; SoKoŁóW 19, SKLEp p. gŁOWACKIEgO; StACHLeW 113A, SKLEp p. WIERzBICKIEj; StARY DęBSK 6A, SKLEp SpOŻyWCzO-pRzEMySŁOWy, ŚLeSzYN, UL. góRNA 5, 
SKLEp p. MąCzyńSKIEj; zAWADY 67, SKLEp p. SOKALSKIEj; zŁAKóW BoRoWY 139A, SKLEp p. pIECKI;

„WieŚCi z GŁoWNA i StRYKoWA”: BiuRo oGŁoSzeń GŁoWNo, UL. ŁOWICKA 40; DMoSiN 1: pIEKARNIA BOŻENA, KRzESzEWSKA; StRYKóW: STARy RyNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NoWY ŁoWiCzANiN” WYDANie DLA ŻYCHLiNA i oKoLiC”: BeDLNo 28 SKLEp MINI-MAg; DoBRzeLiN SKLEp „MAgdA”, UL. WŁ. jAgIEŁŁy; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEp p. M. dURKI; PLeCKA DąBRoWA, SKLEp „MONIKA”;  
PoDCzACHY 16, SKLEp SpOŻyWCzO-pRzEMySŁOWy; ŚLeSzYN, UL. góRNA 5, SKLEp p. MąCzyńSKIEj; ŻYCHLiN, UL. 29 LISTOpAdA 28, SKLEp SpOŻyWCzO-pRzEMySŁOWy.

WYDAWCA i ReDAKCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA tReŚć oGŁoSzeń i ReKLAM oPuBLiKoWANYCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWY  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

REKLAMA

samochodowe

kupno
 złomowanie pojazdów– 

zaświadczenia, auto-skup: 
uszkodzone, rozbite, 
wyeksploatowane, Rząśno 13, tel. 
kom. 602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

 dostawcze, tel. kom. 725-562-998.

 Każdego forda Transita, tel. kom. 
725-361-836.

 Kupię przyczepkę samochodową, 
tel. kom. 510-937-361.

sprzedaż
 ALfA ROMEO 159, 2.0 diesel, 2010 

rok, sedan, 170 KM, czarny metalik, 
skóra, sprawny technicznie, tel. kom. 
660-456-516.

 AUdI A4, 1,6 benzyna, 1997 rok, 
230.000 km, stan bdb, 6.000 zł, tel. 
kom. 606-386-636.

 AUdI A6 quattro, 3.0 TdI, 2005 
rok, bogate wyposażenie, stan 
rewelacyjny, ( w rozliczeniu mogę 
przyjąć mniejszy), tel. 604-706-309.

 BMW 318d, 2004 rok, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, tel. kom. 
604-706-309.

 dACIA duster, 2011 rok, I właściciel, 
tel. kom. 605-834-138.

 dAEWOO Lanos, 2001 rok z gazem 
tanio, tel. kom. 502-980-287.

 fIAT doblo Max, 2013 rok, 26.000 
zł, tel. kom. 508-170-592.

 fIAT ducato, 1,9, 1994 rok, tel. kom. 
698-783-229.

 fIAT ducato, 2.2 Multijet, 2008 rok, 
101 KM, blaszak, doinwestowany, 
przegląd, OC do końca roku, tel. kom. 
692-008-304.

 fIAT panda, 1.1, 2010 rok, 57.000 
km, salon polska, bezwypadkowy, tel. 
kom. 695-323-452.

 fIAT punto, 2004 rok, tel. kom. 
668-131-109.

 fIAT Seicento, 2001, bordo, tel. 
kom. 515-746-342.

 fIAT Seicento, 1.1, 1999 rok, 
garażowany, tel. kom.  
692-749-175.

 fIAT Tempra kombi, 1.6 SW, 1996 
rok, tel. kom. 724-320-359.

 MAzdA 323f, 1.6 72KW, grudzień 
2002 rok, 170.000 km, tel. kom. 
605-076-762.

 MAzdA premacy, 1.8 16V, 2002 
rok, 130.000 km, stan rewelacyjny, tel. 
kom. 513-375-786.

 MERCEdES klasa A, 1.7 CdI, 2000 
rok, tel. kom. 691-204-401.

 MERCEdES-BENz 310, d, 1994 
rok, tel. kom. 724-320-359.

 NISSAN primera, 1.6, 1998 rok, stan 
dobry, tel. kom. 783-131-913.

 NISSAN Almera, 1.4 benzyna/gaz, 
1998 rok, hak, tel. kom. 794-024-710.

 OpEL Astra g, 1.4, 2008 rok, stan 
idealny, tel. kom. 696-479-585.

 OpEL Astra H, 1.6 116 KM, 
2007 rok, hatchback, I właściciel, 
książka serwisowa, klimatyzacja 
automatyczna, stan bdb., tel. kom. 
791-790-885.

 OpEL Astra II, 1.7 TdTI, 2004 
rok, hatchback, stan bdb, tel. kom. 
600-108-089.

 OpEL Combo, 1700, 2008 rok, tel. 
kom. 697-328-443.

 OpEL Corsa, 1.2, 2012 rok, 5-drzwi, 
kupiony w polskim salonie, tel. kom. 
600-944-728.

 OpEL Corsa, 2001 rok, z 
uszkodzonym silnikiem, 1.500 zł, tel. 
kom. 796-874-216.

 OpEL Insignia, 2,0 CdTi, 2009 rok, 
tel. kom. 723-490-799.

 OpEL Meriva, 1.7 CdTI, 2005 rok, 
klimatyzacja, możliwość zamiany 
(mniejszy), 8.200zł, tel. kom. 513-329-
718, 513-375-786.

 OpEL Meriva, 1.7, CdTI, 2003 rok, 
tel. kom. 502-221-827.

 OpEL Omega B kombi benzyna/
Lpg, klima, OC, sprawna, 
podwyższony standard, homologacja 
na ciężarowe, w cenie części (1.500 
zł), głowno, tel. kom. 720-792-757.

 OpEL Vectra C, 1.9 TdI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 15.800 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 pEUgEOT partner Tepe benzyna/
gaz, 2011 rok, tel. kom. 607-264-365.

 polo, 1.9 SdI, 2003 rok, 4.500 zł, tel. 
kom. 602-584-266.

 pUNTO, 1999 rok, silnik po 
remoncie, tel. kom. 883-666-093.

 RENAULT Clio, 1.2 16V benzyna/
gaz, 2002 rok, tel. kom. 604-706-309.

 RENAULT Master, 2002 rok, stan 
bdb, tel. kom. 604-840-416.

 ReNAuLt Megane Scenic, 2.0 
benzyna, 2004 rok, 200 tys. km, 
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
603-652-766.

 RENO Clio, 2003 rok, stan bdb, tel. 
kom. 790-004-776.

 ROVER 75, stan bdb, tel. kom. 
609-855-375.

 SKOdA fabia, 1.4, 2002 rok, tel. 
kom. 697-044-255.

 SKOdA fabia, 1400 benzyna/
gaz, 2005 rok, czerwony, tel. kom. 
502-461-085.

 SKOdA fabia, 1.4 MpI, 2002 rok, 
stan rewelacyjny, tel. 513-375-786.

 TOyOTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 
rok, wersja d-Cat, atrakcyjna cena, 
możliwość zamiany (tańszy), tel. kom. 
604-706-309.

 TOyOTA yaris, 1,0, 2007 rok, 
srebrny, tel. kom. 507-384-100, 
501-247-401.

 TOyOTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 10.200 zł oraz TOyOTA 
yaris 1.0 2009 r, tel. kom. 513-375-786.

 VOLVO S40 2.0d, 2004 rok, 12.900 
zł, tel. kom. 668-664-264.

 VW golf IV, 1.4, 2000 rok, bordowy 
metalik, klimatyzacja, stan rewelacyjny, 
tel. kom. 513-375-786.

 VW golf IV, 1998 rok, na części, tel. 
kom. 664-929-197.

 VW golf V, 1.9 TdI, 2007 rok, 
6-skrzynia, czarny metalik, cena 
atrakcyjna, tel. kom. 604-706-309.

 VW passat, 2.0 TdI kombi, 2010 
rok, tel. kom. 606-486-555.

 VW passat B5, 1.6 benzyna/gaz, 
1996 rok, tel. kom. 783-796-073.

 VW passat B5 sedan, 1.6 benzyna, 
zakupiony w 2001 roku w polsce 
w salonie, pierwszy właściciel, 
bezwypadkowy, 6.499 pLN, tel. kom. 
604-101-020.

 VW passat CC, 1.8, 2010 rok, salon, 
bezwypadkowy, możliwa zamiana 
(tańszy), tel. kom. 513-375-786.

 VW passat kombi, 1.9 TdI, 2003 
rok, bogato wyposażony, 7.900 zł, (w 
zamianie przyjmę mniejszy), tel. kom. 
513-375-786.

 VW polo, 1.4 TdI, 2009 rok, tel. kom. 
513-375-786.

 VW Sharan, 1.9 TdI, 1998 rok, 110 
KM, tel. kom. 501-615-568, w godz. 
10.00-17.30.

 VW Touran, 1.9 TdI, 2003 rok, tel. 
kom. 790-614-653.

 WARTBURg 353W (dwusów), tel. 
kom. 661-537-452.

inne
 przyczepę samochodową 

bagażową, tel. kom. 721-550-945, 
692-159-463.

 Koła do m.in. Mazda 323f z 
nowymi letnimi oponami na alufelgach 
195 na 55 R15, tel. kom. 502-980-287.

 Sprzedam części blacharskie 
Skoda Octavia 2 i mechaniczne, tel. 
kom. 790-004-776.

 Sprzedam przyczepkę 
samochodową, zarejestrowaną 
opłaconą, tel. kom. 696-637-593.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, motorowery, 

części, tel. kom. 513-185-357.

 Kupię stare motocykle WSK, SHL, 
Mz, junak, motorynka, komarek, tel. 
kom. 609-942-407.

sprzedaż
 junak 122, 2011 rok, 125cm3, tel. 

kom. 785-959-817.

 Sprzedam skuter Barton, 2005 rok, 
tel. kom. 691-542-860.

 Sprzedam motocykl junak 131, tel. 
kom. 696-637-593.

 Sprzedam skuter Burgman 400, 
1999 rok, tel. kom. 600-256-850.

garaże

wynajem
 garaż do wynajęcia, ul. 

Słowackiego, tel. kom. 606-492-969.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 

okolice, tel. kom. 502-602-463.

 Mieszkanie, parter lub domek, tel. 
kom. 880-651-700.

 Kupię mieszkanie 48-60 mkw., tel. 
kom. 785-198-619.

sprzedaż
 ziemia rolno-budowlana 2,86 

ha, Lutynek, gm. Kocierzew, droga 
asfaltowa, 132.000 zł, tel. kom. 
693-351-078.

 działka 1,22 ha, zielkowice I, tel. 
kom. 790-537-649, po 16:00.

 działka budowlana 2200 
mkw., Mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 Sprzedam 0,77 ha ziemi wraz z 
domem w zielkowicach, tel. kom. 
784-279-632.

 gospodarstwo rolne, 2,5 ha wraz 
z budynkami, Łyszkowice, tel. kom. 
667-747-508.

 dom, Łowicz-przedmieście, tel. 
kom. 534-767-923.

 dom z oficyną, głowno, tel. kom. 
784-391-049, 666-865-844.

 Sprzedam działki budowlane w 
Łowiczu ul. płocka/ Małszycka, 
łączna powierzchnia 10.000 m2, tel. 
kom. 514-876-245.

 zduny, dom 120 mkw., 
zabudowania gospodarcze, działka 
0.97ha , tel. kom. 694-182-993.

 Sprzedam tanio działkę budowlaną, 
5 km od Łowicza, tel. kom. 
509-231-973.

 działka, pow. 3.600 mkw., 
zabrzeźnia, tel. kom. 889-071-414.

 dom, stan surowy, zamknięty, 
Łowicz grunwaldzka (sprzedam lub 
zamienię na mieszkanie spółdzielcze), 
tel. kom. 795-410-608.

 działka budowlana, głowno, ul. 
graniczna 17, tel. kom. 694-903-240.

 Budowlano-rolna, 9.400 mkw., 
polesie, rzeka, możliwość wykopania 
stawu, tel. kom. 603-878-783.

 Sprzedam działki budowlano-rolne, 
placencja Trakt, tel. kom. 660-724-766.

 Sprzedam dom jednorodzinny  
w Łowiczu przy ul. Szafirowej 31, 
działka 1178 mkw., dom 241 mkw., 
możliwość zamieszkania dla 2 rodzin, 
tel. kom. 690-002-550.

 dom, budynki gospodarcze, działki 
budowlane razem lub oddzielnie, 
Niedźwiada, tel. kom. 880-565-192.

 ziemia 2,5 ha w Niedźwiadzie, 
sprzedam lub wydzierżawię, tel. kom. 
880-565-192.

 Sprzedam 2,5 ha w Niedziadzie, tel. 
kom. 880-565-192.

 Sprzedam działkę lub działki 
budowlane o pow. ok. 1000m w 
miejscowości Strzelcew (na końcu 
Armii Krajowej), tel. kom. 512-895-642.

 Sprzedam działki budowlane 
koniec ulicy Sowińskiego, tel. kom. 
506-188-515.
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 Nieruchomość o pow.0.60 ha, 
zalesioną, z budynkiem mieszkalnym, 
gospodarczo – mieszkalnym (garaż 
+ kanał). Wszystkie media. Bąków 
górny 107 za torami., tel. kom. 
661-665-230.

 działki w ziemiarach, w pobliżu 
rzeki Rawki i zalewu, media., tel. kom. 
608-067-352.

 działka 2.400 m2, 4 km od Łowicza 
przy trasie Łowicz-Błędów, tel. kom. 
531-540-090.

 działki budowlane, Kompina, tel. 
kom. 508-953-694.

 działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 Sprzedam działki w Łowiczu przy ul. 
Małszyce, tel. kom. 604-282-998.

 gospodarstwo rolne 5 ha, w tym 0,5 
ha stawów, tel. (42) 719-61-97.

 M-3, 48 mkw., II piętro, głowno, 
(zabrzeźnia), 176.000 zł, tel. kom. 
602-445-248.

 Sprzedam 7,34ha ziemi rolnej, 
klasy IV i V, w miejscowości grodzisk/
Kamień, gmina dmosin, tel. kom. 
793-210-966.

 działki budowlane w Strzelcewie 
(1314, 863, 863, 858 mkw.). Na 
działkach rosną dorodne świerki, 
które na mój koszt wykarczuję wg 
wskazań nabywcy, tel. kom. 501-213-
061, 501-213-062.

 dom 138 m2, stan surowy 
zamknięty + garaż wolnostojący, 
działka 1800 m2, Łowicz, Armii 
Krajowej, tel. kom. 508-170-592.

 Sprzedam ziemię, 4 ha, Boczki 
domaradzkie, tel. kom. 784-760-874.

 Sprzedam działkę budowlaną 1.098 
m2, Mysłaków, tel. kom. 530-762-481.

 Budowlano-rolna, 2,6 ha, 220x117 
m, rzeczka, Wola Szydłowiecka, tel. 
kom. 603-878-783.

 Mieszkanie 60,54 m2, II p., os. 
Bratkowice, tel. kom. 600-979-305.

 Sprzedam dom w stanie surowym 
zamkniętym,z działką o pow.1150m w 
Arkadii, tel. kom. 530-370-088.

 gospodarstwo 10 ha, tel. kom. 
660-934-882.

 działka budowlana 6 km od 
Łowicza, Niedźwiada, tel. kom. 
793-449-117.

 Sprzedam dom mieszkalny z ziemią 
orną 1,9 ha dąbrowa Mszadelska, tel. 
kom. 600-663-525.

 działka rolno-budowlana 1,5ha, 
zabostów Mały, tel. kom. 502-328-818.

 dom do remontu na małej 
działce sprzedam tanio, posesja 
Łowicz Chełmońskiego 27, tel. kom. 
728-982-996.

 działki budowlane, Klickiego 42, tel. 
kom. 502-163-313.

 działka 30 a z budynkami, janinów, 
tel. kom. 785-250-595.

 działka z budynkami 
gospodarczymi, Strzelcew, tel. kom. 
664-712-854.

 Sprzedam działkę budowlaną w 
głownie, tel. kom. 502-769-182.

 Sprzedam ziemię w Borowie, gmina 
Bielawy 6 ha 25.000 zł/h, tel. kom. 
501-861-271.

 działka rolna 2,18, 0,45, 0,11 ha przy 
trasie Łowicz-Sochaczew oraz leśna 
0,40, tel. kom. 665-464-794.

 Kamienica oraz działka, centrum 
Łowicza, tel. kom. 665-464-794.

 gospodarstwo 15 ha sprzedam w 
tym stawy zarybione 10 ha, możliwość 
agroturystyki, blisko A2, budynek 
gospodarczo-mieszkalny, woda, las, 
cicha okolica, tel. kom. 506-671-456.

 Sprzedam działkę na ogródkach 
działkowych Kolejarz ul. 
Sochaczewska, tel. kom. 666-140-899.

 Mieszkanie 38 m2, os. Reymonta, 
tel. kom. 601-981-002.

 dom w Łowiczu, tel. kom. 
660-053-988.

 Sprzedam 3,5 ha ziemi w 
grzybowie dolnym, tel. (24) 285-96-01.

wynajem
 przyjmę w dzierżawę grunty orne 

w gminie zduny i okolicy, tel. kom. 
606-294-284.

 Wynajmę warsztat 500 mkw., 4 
kanały, wysokość 5m, ogrzewany, 
duży plac parkingowy, Łowicz ul. Armii 
Krajowej, tel. kom. 601-888-400.

 Wynajmę lokale handlowo-
usługowe w centrum miasta. Łowicz, 
ul. Stanisławskiego, ul. długa. 
Wszystkie media, klimatyzacja, do 
700 mkw., tel. kom. 534-500-595.

 Budynek inwestycyjny: Łowicz, tel. 
kom. 508-953-694.

 Wymajmę M-2 w głownie, tel. kom. 
508-143-588.

 pokoje, kwatery pracownicze, 
głowno Osiny, tel. kom. 662-911-545.

 Oddam 2 ha łąki w dzierżawę, 
Lisiewice Małe, tel. kom. 608-062-433.

 Lokal handlowy do wynajęcia, 
zduńska, tel. kom. 883-201-761.

 Wynajmę dom na Krakowskiej w 
Łowczu, tel. kom. 509-220-774.

 pokój, tel. kom. 883-363-814.

 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

 posiadam do wynajęcia mieszkanie 
w domku jednorodzinnym, Łowicz, tel. 
kom. 735-980-424.

 Sprzedam lub wynajmę: 
wulkanizacja z budynkami, 
Napoleońska 6, Łowicz, tel. kom. 
502-163-313.

 do wynajęcia kwatery pracownicze 
dworska 5 w głownie, Łyszkowicka 
49 Łowicz, tel. kom. 604-500-826, 
602-241-867.

 Wynajmę mieszkanie na  
os. dąbrowskiego, 48m, parter,  
tel. kom. 785-871-116.

zamiana
 Kawalerkę 26 m2, parter zamienię 

z dopłatą na większe M, tel. kom. 
667-115-446.

kupno różne
 Kupię rury, tel. kom. 662-240-085.

 Kupię topolę, dęba i inne, tel. kom. 
696-379-599.

 Kupię tregrę 14, pustak 6, tel. kom. 
515-182-587.

sprzedaż różne
 Extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 zbiorniki plastikowe, 1.000-litrowe, 
tel. kom. 502-919-192.

 drzwi balkonowe 1,9 m. szer., 2,24 
m. wys., tel. kom. 724-973-074.

 przecinarka do metalu, tel. kom. 
691-784-401.

 Sprzedam 4 karnisze metalowe, tel. 
kom. 535-121-164.

 Mauzery 1.000 litrów, tel. kom. 
601-286-499.

 dwa stroje łowickie, dziewczęce 
(wiek 9-12), tel. kom. 531-540-090.

 Obudowa komputera, tel. kom. 
518-405-534.

 Sprzedam ule z pszczołami, tel. 
kom. 698-492-283.

 Łóżko rehabilitacyjne, tel. kom. 
601-976-634.

 Wyprzedaż daszków na słupki i 
murki. Tanio!, tel. kom. 531-467-981.

 Rowerek dziecięcy 250 zł, tel. kom. 
605-470-435.

 Sprzedam deski po budowlance, 
tel. kom. 609-121-171.

 Szafa 190 cm, drzwi przesówne, 
z lustrami, środek półki i szuflady, 
komoda, regalik z półkami, kolor 
jasny brąz, faktura deski oraz narożnik 
jasno-brązowy z poduszkami, funkcja 
spania, tel. kom. 604-226-412.

 Betoniarka, tel. kom. 504-507-730.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne  
i materac przeciwodleżynowy, 
maszynę do szycia firmy Singer,  
tel. kom. 693-441-585.

 Kruszywa pod kostkę, pospółka, 
piach, transport każda ilość,  
tel. kom. 695-416-747, 607-350-968.

 Sprzedam drzwi wejściowe gerda, 
tel. kom. 728-749-086.

 Ładne, w dobrym stanie meble 
używane do przedpokoju i 
sypialni tanio sprzedam, tel. kom. 
723-798-953.

 Słoiki, tel. kom. 516-347-960.

 Rower trzykołowy dla seniorów,  
tel. kom. 724-320-359.

 Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 Skrzynki plastikowe 15 nowe, tel. 
kom. 602-319-438.

 Bale dębowe, tel. kom. 
505-633-226.

 Sprzedam tokarkę, tel. kom. 
885-571-398.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry 
podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Sprzedam piec CO Cichewicza 
i zbiornik do ciepłej wody, 
tel. (46) 837-90-41.

 Sprzedam meble różne tanio, tel. 
kom. 601-854-182.

 Sprzedam regał pokojowy, tel. kom. 
721-169-137.

 Kruszywo betonowe, korytowanie, 
rozbiórki, wyburzenia, wywóz gruzu, 
ziemia, tel. kom. 695-416-747, 
607-350-968.

 Sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

praca

dam pracę
 zatrudnię osobę do rozliczania 

czasu pracy kierowców ze 
znajomością programu Tachospeed, 
tel. kom. 666-720-857.

 przyjmę do pizzerii kierowcę 
oraz pizzermana z możliwością 
przyuczenia, praca w Łowiczu, tel. 
kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię lakierników 
samochodowych, spawaczy Tig-Mig  
i elektrycznych, tel. kom. 607-570-070.

 zatrudnię operatorów dźwigów 
samojezdnych, operatorów wózków 
widłowych i ładowarek teleskopowych 
z doświadczeniem, tel. kom. 
607-570-070.

 zatrudnimy do pracy na 
produkcji oraz do laboratorium, 
CV: biuro@coliberpolymers.com, 
tel. kom. 725-195-195.

 Kierowca C+E (codziennie  
w domu), tel. kom. 693-618-750.

 Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, tel. kom. 
534-110-610.

 Do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, premia, tel. 
kom. 534-110-610.

 przyjmę do zbioru ogórka 
gruntowego, zielkowice, tel. kom. 
501-649-064.

 zatrudnię przy produkcji 
i montażu rolet, żaluzji, 
możliwość przyuczenia, tel. kom. 
501-033-415.

 przyjmę do pracy na stację 
demontażu pojazdów (rozbiórka aut). 
CV: Łowicz, Armii Krajowej 14 (Skup 
złomu).

 zatrudnię przy zbiorze 
wiśni, Głowno, możliwość 
zakwaterowania, tel. kom. 
733-811-076.

 potrzebny pomocnik do montażu 
okien, tel. kom. 609-135-411.

 zlecę przeszycie chałupniczo 
bluzek, tel. kom. 513-823-373.

 Operator na kombajn, tel. kom. 
695-052-735.

 do zbioru ogórków, tel. kom. 
723-105-021.

 przyjmę do pizzerii pomoc 
kuchenną oraz pomoc na bar 
(weekendy), tel. kom. 504-859-387, 
885-353-500.

 zatrudnię kierowcę, C+E, kraj, tel. 
kom. 605-993-107.

 zatrudnię kierowcę C+E, polska-
Niemcy, tel. kom. 605-993-107.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. kom. 
609-846-316.

 Osobę z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, głowno, tel. 
kom. 603-610-512.

 Uczniów na praktyki do piekarni, 
ciastkarni. głowno, tel. kom. 
603-610-512.

 zatrudnię: obsługę kelnerską, 
pomoc kuchenną, tel. kom. 
502-323-404.

 Lektor języka angielskiego. Szkoła 
językowa zaprasza do współpracy 
w godzinach popołudniowych 
osobę z płynną znajomością języka 
angielskiego, tel. kom. 502-269-637.

 Handlowiec – zatrudnię – praca 
stacjonarna – branża dziewiarska, 
oferty kierować na  
kadrybratex@op.pl.

 Szukam chałupników, dam 
maszyny, tel. kom. 784-111-487.

 zatrudnię kierowcę (kat. B) do 
cukierni. praca polega na rozwożeniu 
towaru do klientów hurtowych  
i detalicznych. praca od poniedziałku 
do piątku. Cukiernia Milczarek, 
dmosin drugi, tel. kom. 662-488-521.

 zatrudnię na korzystnych 
warunkach piekarzy z okolic głowna  
i Brzezin, tel. kom. 509-877-081.

 Kierowca C+E, kraj, izoterma, 
wolne weekendy, Łowicz, tel. kom. 
500-333-660.

 zatrudnię panią do 35 lat do pracy 
w biurze, CV: Skup złomu, Armii 
Krajowej 14, tel. kom. 503-347-734.

 zatrudnię ślusarza i spawacza 
metodą TIg, tel. kom. 506-183-848.

 przyjmę do zbioru wiśni, Kamień 
Łowicki k. głowna, tel. kom. 
782-685-981.

 firma zatrudni portiera, Łowicz, tel. 
kom. 501-624-620.

 zatrudnię kierowcę C+E z 
doświadczeniem, kraj, tel. kom. 
699-902-211.

 zatrudnię kierowcę kat C stałe trasy 
Stryków Sochaczew,Kiernozka 12, tel. 
kom. 698-645-426.

 firma „Krajewski” zatrudni 
mechanika maszyn, możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 510-160-839, 
8:00-17:00.

 firma „Krajewski” zatrudni młode 
osoby, bez względu na wykształcenie 
do pracy na produkcji. praca w 
systemie zmianowym, wynagrodzenie 
netto w okresie próbnym: 2.000 zł, tel. 
kom. 510-160-839, 8:00-17:00.

 zatrudnię szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, tel. 
kom. 668-349-942.

 firma BIS w Skierniewicach 
zatrudni architekta, architekta wnętrz 
oraz technologa do produkcji mebli, 
tel. kom. 601-344-142.

 Rwanie wiśni, tel. kom. 513-823-380.

 zatrudnię pracownika do 
dociepleń, stawka godzinowa, 
z doświadczeniem, tel. kom. 
667-286-782.

 zatrudnię kierowcę kat. C+E, kraj, 
chłodnia, tel. kom. 516-054-267, 
516-054-266.
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 zatrudnię kierowcę kat. C, stała 
trasa, praca w Strykowie, tel. kom. 
503-692-808.

 zatrudnię kierowców C+E. Trasy: 
pL-dE-pL, wolne weekendy, tel. kom. 
733-112-785.

 zatrudnię pracowników do rwania 
porzeczki, tel. kom. 693-036-559.

 przyjmę do pracy biurowej kobietę 
do 35 lat. CV: Skup złomu, Łowicz, 
Armii Krajowej 14.

 przyjmę do pracy w sadzie, głowno, 
tel. kom. 699-939-986.

 zatrudnię do zbioru wiśni w 
Dmosinie, tel. kom. 509-354-524.

 zatrudnię szwaczkę i 
prasowaczkę, tel. kom. 
509-571-801.

 zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
naczepa chłodnia, praca na terenie 
kraju, weekendy wolne, tel. kom. 
606-735-365.

 zatrudnię pomocnika na budowę, 
17-18 zł/h, tel. kom. 667-324-294.

 Sprzątanie i inne prace w 
agroturystyce w Nieborowie, tel. kom. 
501-632-370.

 zatrudnię kombajnistę, tel. kom. 
502-037-679.

 zatrudnię tokarz-frezer, lub młodą 
osobę do nauki zawodu, tel. kom. 
602-249-683.

 zatrudnię kierowcę C+E, kraj, tel. 
kom. 607-137-690.

 zatrudnię kierowcę kat. C+E 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin, 
tel. kom. 608-067-847.

 zatrudnię kierowcę kat. C+E na kraj, 
tel. kom. 691-020-098.

 zatrudnię kierowcę C+E, transport 
krajowy, tel. kom. 608-067-847.

 zatrudnię do zbioru wiśni, tel. kom. 
509-447-058.

 ustawiacza wtryskarek zatrudnię 
– Głowno, tel. kom. 607-174-099.

 Operator kombajnu zbożowego, tel. 
kom. 506-115-015.

 firma poszukuje kreatywnego 
kucharza. doświadczenie mile 
widziane, tel. kom. 794-750-810, 
535-369-739.

 zatrudnimy kierowców kat. C+E 
do przewozu kontenerów morskich, 
Hamburg-polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki 
pracy, tel. kom. 506-836-200.

 Poszukujemy pracownika 
do pracy w magazynie sklepu 
internetowego. obowiązki: 
kompletowanie zamówień, 
przygotowywanie paczek do 
nadania, przyjmowanie towaru. 
Praca jednozmianowa, Pon-Pt, 
Łowicz, umowa o pracę, tel. kom. 
605-395-556.

 zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
możliwość przyuczenia, tel. kom. 
663-130-118.

szukam pracy
 podwójna obsada kierowców CE 

poszukuje pracy na chłodnie, tel. kom. 
605-470-435.

remontowo-
budowlane

usługi
 Układanie kostki brukowej, tel. kom. 

724-956-210.

 Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 Układanie kostki brukowej, tel. kom. 
667-837-817.

 Przecisk, Minikoparka, tel. kom. 
608-612-013.

 Ogrodzenia – montaż, panele, 
siatka, itp., tel. kom. 606-303-471.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 Remonty wykończenia od 
A-z, szybko, solidnie, tel. kom. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, elewacje, tel. kom. 
739-021-981.

 Profesjonalna malowanie 
dachów, natryskowo, tel. kom. 
785-165-140.

 Kompleksowe remonty, tel. kom. 
511-568-525.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
kom. 693-565-564.

 Malowanie, tel. kom. 571272033.

 Malowanie elewacji, dużych 
powierzchni, tel. kom. 531-980-252.

 docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

 Stolarstwo, schody, tel. kom. 
783-487-655.

 Cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 Usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, tel. kom. 784-464-959.

 Rozbiórki budynków, tel. kom. 
784-464-959.

 Budowa domów, docieplenia, tel. 
kom. 572-947-448.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, tel. 
kom. 501-931-961.

 Krycie dachów i sprzedaż 
materiałów budowlanych. Tanio, 
solidnie!, tel. kom. 608-677-525.

 papa – tanio, solidnie!, tel. kom. 
608-677-525.

 Więźba dachowa!, tel. kom. 
608-677-525.

 Malowanie natryskowe, tel. kom. 
571-272-033, 531-980-252.

 Tynki tradycyjne, tel. kom. 
575-661-940.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 Malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 Remonty kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 Usługi remontowo-budowlane, 
kompleksowo, tanio, solidnie, tel. kom. 
503-577-889.

 Ocieplenia budynków, tel. kom. 
503-577-889.

 Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Wykończenia wnętrz, remonty, tel. 
kom. 532-115-111.

 docieplenia budynków, tel. kom. 
666-152-315.

 Naprawy domowe „złota 
Rączka”, układanie paneli, tel. kom. 
608-028-762.

 Malowanie, gipsowanie, gładzie, 
sufity podwieszane, glazura, 
terakota, przystępne ceny, tel. kom. 
695-263-945.

 usługi ciesielskie. tarasy 
i zadaszenia, tel. kom. 
796-485-848.

 drobne prace dachowe, podbitki, 
dachy, tel. kom. 537-707-307.

 Malowanie, glazura, terakota, 
remonty mieszkań, tel. kom. 
799-268-290.

 Budowanie garaży od podstaw, 
przeróbki budynków mieszkalnych  
i gospodarczych, murowanie kominów 
z klinkieru, tel. kom. 530-026-584, 
723-917-819.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. kom. 510-300-753.

 Cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta g/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 dachy, maloanie,papa 
termozgrzewalna, tel. kom. 
668-243-665.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

 Remonty, wolny termin 29.07-10.08, 
tel. kom. 508-313-799.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

sprzedaż
 Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 

odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 producent siatki ogrodzeniowej, 
Mysłaków, tel. kom. 886-562-223.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, tel. 
693-565-564.

 Wózek widłowy Linde, diesel, tel. 
kom. 607-612-176.

 gruz kruszony, tłuczeń z kamienia, 
tel. kom. 693-422-874.

 Cykliniarka Bona, tel. 579-515-482.

 Sprzedam stemple budowlane 300 
sztuk, tel. kom. 600-240-742.

 Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 Sprzedam palety jednnrazowe, tel. 
kom. 788-870-752.

 Sprzedam grzejniki purmo, tel. kom. 
665-094-708.

usługi 
instalacyjne

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
693-296-530.

 Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 elektryk, tel. kom. 506-522-852.

 Wiercenie studni głębinowych, tel. 
kom. 608-266-128.

 Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
532-176-029.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
785-543-610.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe, antywłamaniowe, 
siatki przeciw owadom. produkcja, 
montaż, tel. kom. 602-736-692.

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 Elektryk: usługi elektryczne. 
Wykonywanie instalacji  
od podstaw; modernizacja, tel. kom. 
609-219-094.

usługi inne
 Masz problem z komputerem: 

zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 Wypożyczę napis ledowy 
LOVE, stół wiejski, nalewak piwny, 
ławeczki, parasol, dowóz, tel. kom. 
889-994-992.

 Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.
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 Kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 Usługi koparką łańcuchową, tel. 
kom. 503-334-283.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 Kamaz – przewóz: piasek, żwir, 
ziemia, itp., tel. kom. 784-464-959.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. 
kom. 727-534-450.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
kom. 728-188-127.

 dj wokalista, obsługa imprez, tel. 
kom. 697-609-470.

 Koszenie trawników, tel. kom. 
726-811-028.

 Wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom.  
668-591-725.

 Usługi dźwigowe, transportowe i 
koparką, tel. kom. 607-570-070.

 Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 Oddam drzewo za wycięcie sadu, 
tel. kom. 699-939-986.

 Wycinka drzew, koszenie, tel. kom. 
665-463-008.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

matrymonialne
 Szukam partnerki do stałego 

związku, wiek kobiety do 45 lat, tel. 
kom. 577-670-366.

 Szukam partnerki do stałego 
związku, wiek kobiety do 45 lat, tel. 
kom. 577-670-366.

 Kawaler 48-letni pozna panią, tel. 
kom. 662-459-074.

nauka
 Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 Nauka języka Angielskiego jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 Matematyka: egzaminy 
poprawkowe, tel. kom. 660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 Kupię zboża paszowe, tel. kom. 
504-561-585.

 Kupię pszenżyto, owies, żyto 
i jęczmień, mogę podstawić 
samochód, tel. kom. 733-067-051.

 zboże paszowe, tel. kom. 
693-157-117.

 Skup zbóż paszowych: jęczmień 
610 zł, pszenżyto 610 zł, pszenica 650 
zł, transport/załadunek, Leśniczówka 
k./Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 Kupię zboże, tel. kom. 603-945-983.

 Kupię słomę po kombajnie, dobra 
cena, tel. kom. 604-463-486.

 Kupię zboże paszowe, tel. kom. 889-
722-699, po 20:00.

 Kupię słomę baloty z dowozem, tel. 
kom. 601-613-878.

 Kupię zboże paszowe, jęczmień, 
pszenżyto, tel. kom. 604-112-568.

 Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

hodowlane
 Kupię byki, tel. kom. 

601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 Kupię cielaki, tel. kom. 724-414-460.

maszyny
 Ciągnik, maszyny, tel. kom. 

792-703-272.

 Kupię Władymirca, Ursusa, tel. kom. 
725-361-836.

 Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTz, Mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
kom. 502-939-200.

 Kupię każdy kombajn może być do 
remontu, tel. kom. 602-522-478.

 Kupię kombajn Bolko w bardzo 
dobrym stanie, tel. kom. 691-561-121.

inne
 przyjmę w dzierżawę grunty orne, 

tel. kom. 663-778-632.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 Słoma bele 120 ze stodoły, Traby, 

tel. kom. 697-689-832.

 Mieszanka, tel. kom. 661-221-935.

 Sprzedam zboże, tel. kom. 
791-966-564.

 pszenica, tel. kom. 512-179-465.

 Sprzedam pszenżyto, mieszankę, 
tel. kom. 660-851-438.

 Sprzedam pszenicę, jęczmień 
i słomę w belach, tel. kom. 
882-694-103.

 pszenżyto, żniwa 2019, gmina 
Chąśno, tel. kom. 888-822-173.

 Sprzedam siano w małych kostkach 
ze stodoły, tel. kom. 787-436-230.

 Słomę po kombajnie z 8 ha, 
Rogóźno, tel. kom. 692-199-767.

 Sprzedam łubin, tel. kom. 
699-932-087.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu z 
4 ha, tel. kom. 607-418-736.

 Żyto, pszenżyto, pszenica, słoma ze 
stodoły, tel. kom. 600-822-089.

 Słoma pszenżytnia, tel. kom. 
607-385-861.

 Sprzedam słomę po kombajnie, tel. 
kom. 662-585-814.

 Słoma w kosktach ze stodoły. 
Osiek II 35, tel. kom. 782-650-805, 
724-357-618.

 Sprzedam słomę z pola 4 ha, 
głowno, tel. (42) 719-48-39.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 
10 ha, tel. kom. 725-006-362.

 Owies na pniu, tel. kom. 
696-107-903.

 jęczmień jary, dmosin, tel. kom. 
660-702-548.

 pszenica, tel. kom. 665-288-258.

 Słoma, sianokiszonka w dużych 
balotach, tel. kom. 509-355-058.

 Słoma sucha ze stodoły, baloty, tel. 
kom. 660-418-804.

 Wydzierżawię 3 ha łąki, sprzedam 
siano w kostkach, tel. kom. 
570-980-770.

 Żyto, okolice domaniewic, tel. kom. 
510-487-222.

 Mieszanka zbożowa, 
tel. (46) 838-63-16.

 Słoma z mieszanki jarej z 8 ha, 
goleńsko, tel. kom. 503-151-450, po 
16.00.

 Sprzedam słomę, Błędów i 
Karnków, tel. kom. 601-662-905.

 Owies, około 2 tony, Bielawy, tel. 
kom. 606-145-529.

 Słoma, tel. kom. 664-837-390.

 Słoma baloty, Łyszkowice, tel. kom. 
691-807-625.

 Słoma po kombajnie, Czatolin, 
tel. (46) 838-89-04.

 Sprzedam słomę i siano w kostkach 
oraz wagę inwentarską, tel. kom. 
793-009-852.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu, 
tel. kom. 698-179-395.

 Sprzedam jęczmień 6 ton, tel. kom. 
783-822-942.

 Sprzedam siano, okrągłe bele, tel. 
kom. 888-114-186.

 Słoma po kombajnie, dąbkowice 
dolne, tel. kom. 660-755-925.

 pszenżyto 3 t, tel. kom. 
661-057-082.

 Słoma po kombajnie 12 ha, Borki, 
Wiesiołów, gm. dmosin, tel. kom. 
664-929-197.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 
3,5ha, tel. kom. 667-257-470.

 Sprzedam słomę ze stodoły oraz 
kombajn ziemniaczany Anna, tel. kom. 
883-978-722.

 Sprzedam gniotownik Sipma, tel. 
kom. 724-144-173.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
tel. kom. 665-486-605.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
Szymanowice, tel. kom. 798-906-448.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
782-093-352.

 zboże z pola: jęczmień, pszenżyto, 
tel. kom. 723-030-883.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
785-583-677.

 Sprzedam słomę na polu 2,5 ha, 
Mystkowice 3, tel. (46) 838-98-42.

 Siano w kostkach, przetrząsacz do 
siana 4-kołowy zawieszany, tel. kom. 
508-323-841.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 
6ha, tel. kom. 508-192-016.

 Słoma z pola gągolin pd, tel. kom. 
669-419-342.

 Sprzedam słomę okolice Kiernozi, 
tel. kom. 505-293-272, okolice 
Kiernozi.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
732-783-512.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
793-497-528.

 pszenica ozima tegoroczna, tel. 
kom. 609-353-426.

 Sprzedam sianokiszonkę, tel. kom. 
512-520-546.

 Kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenżyto, pszenica, sianokiszonka, 
tel. kom. 506-115-015.

 Sprzedam słomę po kombajnie, po 
15, tel. kom. 668-434-902.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
783-822-942.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
668-315-020.

 Słoma z kombajnu, okolice 
Bolimowa, tel. kom. 503-347-214.

hodowlane
 jałówka, termin wycielenia 25 lipca, 

tel. kom. 692-834-647.

 pszenżyto, 8 t, tel. kom. 
600-749-007.

 jałówka cielna, wycielenie 
10.08.2019, tel. (46) 838-84-58.

 jałówki cielne, termin 25-28 lipca, 
tel. kom. 721-169-137.

 Cielaki 70-400 kg, tel. kom. 
721-819-250.

 jałówka, wycielenie 8.08.2019, tel. 
kom. 693-538-188.

 dwie jałówki, termin wycielenia 3.08 
i 20.08, tel. kom. 668-049-706.

 Sprzedam 4 jałówki, wycielenie 20 
lipiec, tel. kom. 721-296-923.

 prosiaki sprzedam, tel. kom. 
732-797-792.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 509-852-563.

 prosięta 11, tel. kom. 660-726-748.

 drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 
perliczki, tel. kom. 726-121-861.

 dwie jałówki wysokocielne Hf 
i SM, obora pod oceną, tel. kom. 
609-423-118.

 jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
603-157-790.

 jałówka wysokocielna, tel. kom. 
667-118-084.

 jałówka na wycieleniu, termin: 5.09, 
tel. kom. 609-775-662.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 
koniec sierpnia, tel. kom.  
781-291-824.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
likwidacja stada, gmina zduny, tel. 
kom. 781-463-089.

 jałowica na wycieleniu, tel. kom. 
695-068-710.

 Kaczogęsi dorosłe 20 zł/sztuka, tel. 
kom. 723-046-340.

 Sprzedam 2 jałówki 
wysokocielne HF, tel. kom. 502-
768-409, 511-220-652.

 prosiaki, tel. kom. 605-918-707.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
693-299-439.

 Sprzedam 3 simentale, tel. kom. 
667-759-986.

 Sprzedam jagnięta rzeźne, tel. kom. 
601-329-275.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
termin wycielenia 10.08.219 
r., sprzedam słomę, tel. kom. 
697-153-914.

 Sprzedam byczki, tel. kom. 
511-611-296.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
575-382-016.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 660-856-471.
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 Sprzedam jałówkę na ocieleniu, 
termin 6 sierpnia, tel. kom. 
505-041-877.

 Sprzedam króliki, złaków Borowy 
27, tel. kom. 532-263-355.

 Sprzedam jałówkę cielną, złaków 
Borowy, tel. kom. 728-381-551.

 Sprzedam 3 jałóweczki i 4 byczki, 
tel. kom. 609-874-395.

 Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
515-368-635.

 dwie jałówki wycielone, cielaki, 
jałówka cielna, tel. kom. 663-972-056.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
kom. 511-596-672.

 jałówka Hf, wycielenie: 10 
września, tel. kom. 515-837-676.

 Sprzedam krowę cielną, tel. kom. 
792-288-773.

maszyny
 Landini 8880, 1993 rok, stab bdb, 

tel. kom. 579-074-198.

 Kupię kombajn (Bolko, Anna, 
Karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 Bizony: 1987, 1980 rok, tel. kom. 
697-892-925.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, tel. 
kom. 514-518-658.

 Bizon zO-56 1986 rok, sprawny z 
sieczkarnią, tel. kom. 510-099-950.

 Sprzedam opryskiwacz 
polowy firmy tad-Len 400l, 
szerokość robocza 12m, tel. kom. 
509-065-711.

 Wykonuję maszyny do łupania 
drewna i pieńków, tel. kom. 
667-115-455.

 zrobię platformę do zrywania 
owoców i jabłek, tel. kom. 
667-115-455.

 dłużyca do wożenia słomy, tel. kom. 
601-147-515.

 Sprzedam prasę, kostka, tel. kom. 
698-489-550.

 Sprzedam Bizon z-56, 1984 rok, tel. 
kom. 660-172-279.

 Ursus 360 3p, tel. kom. 661-775-117.

 Nożyce do cięcia balotów, tel. kom. 
508-194-191.

 Części używane do Bizona, tel. kom. 
602-522-478.

 Kombajn Bizon 1989 rok w 
oryginale i silosy lejowe, tel. kom. 
602-522-478.

 Kombajn kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen 300 litrów, tel. kom. 
575-429-669.

 prasa Claas 44S, wózek widłowy 
gpW 2007, tel. kom. 721-021-154.

 Bizon Rekord rok 1990, stan bdb., 
cena 42.000 zł, tel. kom. 517-851-600.

 pielnik „zuza” producent jagoda, 
stan bardzo dobry, cena 5.000, tel. 
kom. 517-851-600.

 przyczepa 1-osiowa wywrotka, 
Władimirec 1976 rok, zarejestrowany, 
tel. kom. 604-931-629.

 Bizon z-56, cyklop, Ursus U-902, 
prasa z-224, beczka 2000l, tel. kom. 
512-179-465.

 Sprzedam kombajn Bizon z-056 
1988 rok stan bdb, rozrzutnik 
2-osiowy, tel. kom. 604-994-832.

 Sprzedam prasę z-224, tel. kom. 
668-093-906.

 Sprzedam prasa kostkujaca Sipma 
z-224/1, tel. kom. 724-144-176.

 C-330, sprawny, z rejestracją, tel. 
kom. 507-429-601.

 Sprzedam przyczepę 6-tonową 
tandem i wywrotkę 3 stronną, tel. kom. 
664-778-301.

 Belarus 820, 2008 rok, żmijka 
12 m, rozrzutnik 1 osiowy, brony 5, 
zgrabiarka 7, tel. kom. 697-094-770.

 Rozrzutnik 2 osiowy, stan bdb, tel. 
kom. 660-934-882.

 przetrząsarka do siana Kuhn 
hydraulicznie rozkładana; prasa Claas 
Wariant 260 2006 rok, rotor, noże, 
wycinak do kiszonek fela, kombajn 
zbożowy Claas 118 Maxi, tel. kom. 
600-822-089.

 glebogryzarka, agregat uprawowy, 
siewnik poznaniak, talerzówka, 
kosiarka rotacyjna, ładowacz na tył, 
prasa kostka, tel. kom. 509-853-384.

 Sprzedam prasę New Holand 654, 
kombajn Anna, tel. kom. 665-436-151.

 przyczepa rolnicza 3-osiowa, HL-60, 
HL-80, tel. kom. 509-282-300.

 Karmniki, tubomaty dla świń, duży 
wybór, 200 szt.; kojce przegrodowe do 
świń, macior, tel. kom. 509-282-300.

 zgrabiarka do siana Niemeyer, 
szerokość 4,30 m, tandem, tel. kom. 
509-282-300.

 Ciągnik rolniczy fendt 511 115 KM, 
1999 rok, tel. kom. 509-282-300.

 Ciągnik rolniczy john deere 2030 
z ładowaczem czołowym 50pS, tel. 
kom. 509-282-300.

 Kombajn zbożowy International 
940, heder 3-metrowy, sieczkarnia, tel. 
kom. 509-282-300.

 prasa kostka Class, tel. kom. 
509-282-300.

 Ciągnik rolniczy Same Tiger 100zE 
4x4 100pS, 25.800 zł, tel. kom. 
509-282-300.

 Ciągnik rolniczy Case 956 XL, 
95pS, 4x4, 28.500 zł, tel. kom. 
509-282-300.

 Ciągnik rolniczy Mf274 z 
ładowaczem czołowym, kabina, 4x4, 
tel. kom. 509-282-300.

 prasy rolujące Welger Rp320 
zmiennokomorowe, john deere 950, 
tel. kom. 509-282-300.

 Kosiarki rotacyjne do trawy duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 przyczepa do balotów słomy, 6,5 
m x 2,5 m; przekładnia do wyciągu 
obornika z kołem (ramie), tel. kom. 
795-583-677.

 Agregaty bierne 3-metrowe Rau, z 
hydropakiem, tel. kom. 509-282-300.

 Agregat podorywkowy gruber, szer. 
3, 4, 4,5 m. podcinacze, wał strunowy, 
tel. kom. 509-282-300.

 Orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6 m, tel. kom. 509-282-300.

 Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, z 
wałem strunowym, sprowadzone z 
Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 Siewniki do zboża Amazone, d7, 
d8, fiona, Nordsen, Isaria, pottinger, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Wycinaki do kiszonek fell Kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, Welgler, Bergman, Strautman 
4-10 t., tel. kom. 509-282-300.

 Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 przyczepy wywrotki : HL-8011, 
tandem 18 t, wywrotki 3-stronne, tel. 
kom. 696-059-903.

 Beczkowozy polskie, używane, tel. 
kom. 794-742-076.

 Sprzedam przyczepę d-55 Autosan, 
3– stronny wywrot lub przyczepę 
Kościan 2– stronny wywrot, tel. kom. 
508-364-849.

 Sprzedam gruber, agregat 
uprawowy, tel. (46) 837-14-61.

 dmuchawy Westfalia Neuro 4, 
5,5, 7,5 kW; ssąco-tłocząca, tel. kom. 
509-282-300.

 Ładowacze czołowe do Ursus 
C-330, C-360, 3512, T-25 hydrauliczne 
lub na linkę, tel. kom. 608-686-489.

 Myjka ciśnieniowa, tel. kom. 
663-931-810.

 Żmijka do zboża, tel. kom. 
601-272-521.

 gruber pożniwny, tel. kom. 
663-931-810.

 Silos zbożowy 60-tonowy, tel. kom. 
601-272-521.

 Siewka nawozowa 2-talerzowa 
Amazone, tel. kom. 601-272-521.

 pług Kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. kom. 663-931-810.

 Ciągnik Władimirec T25, 1900 
MTg, 1988 rok, tel. kom. 693-207-144.

 zgrabiarka 7, tur do dużego 
ciągnika, tel. kom. 693-116-346.

 Sprzedam rozrzutnik 1osiowy i 
prasę famarol z-511, tel. 607-195-868.

 Agregat prądotwórczy, prasa 
pasowa, przetrząsarko-zgrabiarka, tel. 
kom. 721-169-137.

 Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., śrutownik bijakowy, tel. kom. 
600-523-438.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną, tel. 
kom. 798-826-705.

 Rozdrabniacz do słomy po 
kombajnie, przyczepiany do 
ciągnika (czeski), 4200 zł, tel. kom. 
601-326-555.

 Maszyny i narzędzia rolnicze, tel. 
kom. 723-938-111.

 zetor 5211, 1989 rok, nowe 
ogumienie, przyczepę wywrotkę 
niską,3stronny wywrot -2 szt, pług 
4skibowy grudziądz, tel. kom. 
577-670-366.

 przyczepa do balot, silnik C-330, 
prasa do oleju na zimno, tel. kom. 
886-753-869.

 Siewnik, tel. kom. 664-837-390.

 Rozrzutnik, tel. kom. 692-673-808.

 Agregat ścierniskowy Unia Kos 2,6, 
tel. kom. 669-622-714.

 Sprzedam ciągnik S z 
podnośnikiem, tel. kom. 513-981-547.

 Sprzedam 2 przyczepy rolnicze 
wywrotki, rozrzutnik obornika, 
przyczepę do balot, opryskiwacz, 
sadzarkę, agregat uprawowy, 
talerzówkę, tel. kom. 607-570-070.

 przyczepa dwukółka wywrotka, 
prasa kostka z-224, tel. kom. 
602-641-718.

 Sprzedam prasę Warfama i nową 
włókę, tel. kom. 661-954-162.

 Sprzedam głębosza Unia Kret, 
czochradło Lely Luna, nowa włóka, 
tel. kom. 661-937-429.

 Sprzedam rozrzutnik obornika 
fortschritt, stan dobry, tel. 696-463-410.

 Sprzedam silos na zboże 25 m3, 
śrutownik walcowy po regeneracji, 
żmijka do zboża 6 mb, tel. kom. 
509-112-148.

 Sprzedam agregat uprawowy; wagę 
2 t. do żywca lub bydła, tel. kom. 
607-889-451.

 Opryskiwacz ciągnikowy 300 l, po 
odnowie, tel. kom. 724-320-359.

 Rozrzutnik obornika 1-osiowy, tel. 
kom. 724-320-359.

 Komplet kół do przyczepy rolniczej 
315/60/22.5, felgi na 8 otworów, tel. 
kom. 785-641-210.

 Kosz zasypowy do zboża, tel. kom. 
785-641-210.

 dwie przyczepy do przewozy 
bel słomy i siana, siewnik 
zbożowy Konskilde 3m, przyczepa 
samozbierająca deutzfhar, tel. kom. 
797-506-016.

 dwa pługi 3-skibowe, tel. kom. 
691-692-154.

 Sprzedam opryskiwacz 400l, 
siewkę do nawozu, siewniczek do 
nasion, zbiornik na paliwo 5000l. 
dwupłaszczowy, silnik elektryczny 5,5 
KW, tel. kom. 792-035-344.

 Sprzedam używane: śrutownik do 
zboża, dmuchawę do zboża, bale 
topolowe, cegłę z rozbiórki, kamień, 
pustak, kompresator, widłak do 
gałęzi, platformę wozową, tel. kom. 
728-928-790.

 prasa john deere 592; zgrabiarki 
fella, Kuhn; przewracarka fanex 500; 
talerzówka 2,7 m; pług 4, tel. kom. 
889-951-089.

 Kombajn ziemniaczany Bolko, tel. 
kom. 609-775-662.

 C-360, 1984 rok, w orginale, 12700 
zł, tel. kom. 602-584-266.

 Sprzedam przyczepę wywrot d-43, 
tel. kom. 605-954-259.

 Kopaczka i lemiesz do cebuli, tel. 
kom. 601-635-380.

 Skrzynki jedynki, palety, 
maszyna do cięcia gałęzi w sadzie, 
drabiny, wagi, drut, cegła, tel. kom. 
665-464-794.

 Kombajn zbożowy z-056 +kabina, 
sieczkarnia, tel. kom. 502-037-679.

 Mieszalnik pasz, śrutownik bijakowy 
używane, tel. kom. 604-645-075.

 Sprzedam przyczepę pronar T-672, 
8-tonową, 2011 rok, stan idealny, tel. 
kom. 733-174-409.

 Siewnik 2,5 m, przyczepą 1-osiowa 
wywrotka, tel. kom. 723-454-493.

 Sprzedam pług 4-skibowy i 
talerzówkę, tel. kom. 663-208-580.

 Sprzedam C-330, glebogryzarkę 2 
m, tel. kom. 600-716-691.

 Sprzedam przyczepę na niskich 
kołach śladówkę za 30 po remoncie 
jak nowa, tel. kom. 696-566-606.

 przyczepka do przewozu zwierząt, 
siewnik zbożowy, rozsiewacz 
do nawozu, śrutownik bijakowy, 
mieszadło do gnojowicy, opryskiwacz, 
tel. kom. 509-293-050.

 dłużyca do bel 8x2,5 m, tel. kom. 
602-451-341.

 Sprzedam prasę kostkującą Sipma 
z-224, tel. kom. 691-640-389.

 Bizon z-56, prasa galignani 
pasowa, tel. (42) 719-72-64.

 Kopaczka, szortownik, silnik 11 kW, 
tel. kom. 604-245-140.

 glebogryzarka, tel. 600-256-850.

 Brony 5, betoniarka 250 l, tel. kom. 
600-312-749.

 Kombajn ziemniaczany Anna 
1-rzędowy, tel. kom. 512-520-546.

 Beczka asenizacyjna 9.000 litrów 
czeska, tel. kom. 512-520-546.

 Chwytak do balotów, agregat 
prądotwórczy, tel. kom. 721-169-137.

 Sprzedam nowy pług 3-skibowy 
obrotowy firmy Euromasz, tel. kom. 
883-605-469.

 Sprzedam kombajn Bolko, tel. kom. 
723-105-095.

 Mieszalnik pasz ze śrutownikiem 1,5 
t.,, tel. kom. 692-744-802.

 Śrutownik ssąco-tłoczący 7,5 kW, 
tel. kom. 692-744-802.

 Orkan, zgrabiarka 5-gwiazdowa, 
schładzalnik do mleka 550 litrów 
Alfalawal, tel. kom. 607-889-775.

 Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. kom. 603-610-952.

 Rozsiewacz nawozu MXL-2100 
Unia Brzeg na wózku kołowym; 
przeciwwaga 1000 kg; kosiarko-
rozdrabniacz bijakowy Talex-280, tel. 
kom. 697-941-558.

 Rozrzutnik 1-osiowy, tel. kom. 
664-759-891.

 Łuskarka automatyczna do bobu, 
Łowicz, tel. kom. 572-089-126.

 przyczepa wywrotka 6t, tel. kom. 
605-834-138.

inne
 Obornik bydlęcy, tel. 665-287-647.

 Basen na mleko 520l, dojarka 
konwiowa, tel. kom. 502-381-599.

 Silosy lejowe, tel. kom. 601-301-829.

 Silosy zbożowe wewnętrzne 
elewator 8 m, żmijka do zboża, tel. 
kom. 888-579-266.

 Wapno nawozowe, żużel, tel. 
kom. 600-323-947.

 Tunele foliowe z wyposażeniem, tel. 
kom. 725-368-799.

 Wypuszczę w dzierżawę 5ha łąk i 
1ha ziemi ornej w Otolicach, tel. kom. 
791-391-697.

 Sprzedam obornik bydlęcy, duże 
ilości, tel. kom. 660-170-746.

rolnicze – usługi
 Białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Transport maszyn rolniczych, tel. 
kom. 665-734-042.

 Bielenie budynków inwentarskich, 
dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 Serwis – naprawy: john deere, New 
Holland, zetor, deutz-fahr, Kubota, tel. 
kom. 697-778-780.

 zbiór zbóż i rzepaku, uprawy 
pożniwne, głęboszowanie. 
gruberowanie, talerzowanie, tel. kom. 
606-294-284.

 dojenie krów, tel. kom. 726-811-028.

 Białkowanie, tel. kom. 726-811-028.

 zbiór kombajnem porzeczki i aronii, 
gmina dmosin., tel. kom. 607-971-239.

 Koszenie zbóż kombajnem New 
Holland, tel. kom. 721-737-343.

 Prasowanie słomy prasą 
zmiennokomorową Claas Variant, 
owijanie sznurkiem 10 zł/szt., 
siatką:11 zł/szt. Wystawiam FVAt, 
tel. kom. 787-606-080.

 zbiór zbóż i rzepaku nowym 
kombajnem New Holland, tel. kom. 
787-606-080.

 Cięcie zbóż kombajnami New-
Holland, tel. kom. 695-052-735.

 Otrząsanie wiśni profesjonalną 
otrząsarko-zbierarką, tel. 698-531-158.

 Cięcie zboża Class Lexion, tel. 
kom. 609-376-972.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. kom. 782-273-568.

 Belowanie gmina Rybno, 
Kocierzew, tel. kom. 669-632-088.

 Usługi rolnicze talerzowanie, orka, 
głęboszowanie, tel. kom. 509-339-587.

zwierzęta
sprzedaż

 przepiórki młode, tel. 503-830-451.

 Kurczaki rasy: Włoszka satynowa, 
Amaroks, tel. kom. 607-302-816.

 Owczarki niemieckie po rodzicach  
z rodowodem, tel. (46) 838-47-78.

 Owczarek niemiecki, długowłosy, 
roczna suka stróżująca, odważna, tel. 
kom. 692-767-266.

 Owczarek niemiecki, 2-letni; ostry, 
tel. kom. 725-368-799.

 Oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 Osiem suczek Owczarka 
Belgijskiego szuka domu, tel. kom. 
782-453-176.

 Sprzedam koziołki, tel. 662-599-792.

inne
 Oddam kotki, tel. kom. 515-057-717.
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 iNFoRMAtoR ŁOWICKI 

ważne telefony
   infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

  informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Policja 997 alarmowy
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM  

46-837-65-58
 taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552

 taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej – budynek muszli koncertowej, 
park Błonie w Łowiczu, ul. św. floriana 7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki): 
poniedziałki w godz. 15-19,  
zapisy tel. 691-730-115. 
dot. przemocy w rodzinie: soboty  
w godz. 16-19, zapisy osobiście. 
mityngi grup wsparcia: grupa Anoni-
mowych Alkoholików – czwartki godz. 19,  
grupa Anonimowych Narkomanów – 
piątki godz. 18.

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00, 20.00 (wakacje).

 Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 

 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 Kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

 Baseny zewnętrzne: czynne od ponie-
działku do niedzieli w godz. 10-18

 Pływalnia kryta: czynna od poniedział-
ku do piątku w godzinach 18-20

boiska i hale 
sportowe

 Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel. 735-048-951

 Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel. 516-031-268

 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 
tel. 46-837-62-08

 Stadion wielofunkcyjny  
ul. jana pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06

 Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3, 
tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00  
(we wtorki 7.00-20.00(

 Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; czynna: 8.00-16.00  
(czw. 8.00-20.00) 

 Boiska orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-
551, czynne: pon.-pt. 12.00-20.00, sob.-ndz. 
12.00-20.00;

 Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46 837-42-00

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu ul. Stary Rynek 5/7 

– czynne od wt. do niedz. w godz. 10-16 
(ostatnie wejście 15.30). Bilety: normalny 
12 zł, ulgowy 7 zł, wystawy czasowe 3 zł, 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – środa;
Wystawy stałe: 

„Sztuka Baroku”, „Historia miasta i regio-
nu”, „Etnografia Księstwa Łowickiego”, 
Izba pamięci Łowickich Żydów

Wystawy czasowe:
„Droga życia – ręcznik ludowy z ko-
lekcji Muzeum w Bielsku Podlaskim 
oddział Muzeum Podlaskiego  
w Białymstoku” – wystawa objazdowa; 
czynna do 18 sierpnia.
 Łowicki Park etnograficzny – Skan-

sen w Maurzycach – do końca września 
czynny w godz. 10.00-18.00. Bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł. 

 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20; czynne od pon. do czw. 
w godz. 10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 

   Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. podrzeczna 17. W celu zwiedzania nale-
ży umówić się telefonicznie: 691-979-262. 

 Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna od pon. 
do pt. w godz. 10-19, sob. 9-15; galeria Ło-
wicka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  izba Pamięci Stanisława Klickiego  

w Łowiczu – czynna na I piętrze Baszty 
im. gen. Klickiego, w niedz. w godz. 16-18; 
wstęp wolny.

  izba Pamięci o i wojnie światowej –  
czynna: pon.-wt. w godz. 12-20, śr.-czw. 
100-18, pt. 12-20; gminny Ośrodek Kultury 
w Bolimowie, ul. Łowicka 9.

 Poznański Czerwiec 1956 r.  
– wystawa ze zbiorów Instytutu pamięci 
Narodowej. zdjęcia-plakaty przedstawia-
jące najważniejsze zagadnienia związane 
z buntem poznańskich robotników z 28 
czerwca 1956 r. – czynna do końca lipca w 
holu Miejskiej Biblioteki publicznej w Łowi-
czu, os. Bratkowice 3a. Wstęp wolny.

 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 65 
roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Muzeum w Nieborowie i Arkadii –  
do 30 października czynny: pon.-niedz.  
w godz. 10.00-18.00; pon. wstęp wolny: 

zwiedzanie Pałacu w Nieborowie  
z przewodnikiem dla turystów indy-
widualnych codziennie o godz. 11.00, 
14.00, 16.00; bilety 10 zł (dzieci do 12 lat 
bezpłatnie). zbiórka zainteresowanych  
w szatni wycieczkowej w pałacu.
 Nieborów i Arkadia: ogrody – czynne 

codziennie w godz. 10-18; pon. wstęp wolny.
 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  

– codziennie w godz. 8.00-22.00. Bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy).  
Na teren parku – wstęp wolny. 

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” – wystawa stała nt. historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.
„Natura rzeczy” – wystawa malarstwa 
Katarzyny Bąkowskiej-Roszkowskiej czyn-
na do końca lipca.
 Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-sob. 9.-17,  
ndz. i święta 12-17. Sromów 11,  
gmina Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 Walewice:  
Pałac – zwiedzanie pon.-pt. godz. 8-15; 
w weekendy 11-17, po wcześniejszej 
rezerwacji bilety: ulgowy 10,00 zł os., 
normalny 15,00 zł/os.
Stadnina koni – zwiedzanie: indywi-
dualnie od pon. do pt. w godz. 8-14, 
po wcześniejszej rezerwacji; grupy 
zorganizowane w tygodniu i w weekendy, 
po wcześniejszej rezerwacji, bilety: 
ulgowy 5,00 zł/os., normalny 8,50 zł/os.
Rezerwacje zwiedzania: tel. 693-422-684
 złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze Szkoły podstawowej w Mastkach; 
wystawa w kościele pw. Wszystkich Świę-
tych, czynna do odwołania.

 „Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; zespół Szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1, Łowicz, podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 21 lipca:
godz. 17.00 – „Wakacje na miarę Cho-
pina” – recital: Nikodem Wojciechowski 
(fortepian), muszla koncertowa przy 
pałacu w Sannikach, ul. Warszawska 
142, bilety: 15 zł normalny 7 zł ulgowy.
 Wtorek, 23 lipca:
godz. 19:30 – XXXi Międzynarodo-
wy Festiwal organowy „Johann 
Sebastian Bach”: Krzysztof jakowicz 
(skrzypce), Krzysztof Marosek (organy). 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 5 zł, do 
nabycia na godzinę przed rozpoczęciem 
koncertu w przedsionku; Bazylika Kate-
dralna w Łowiczu, Stary Rynek 24/30.
 Niedziela, 28 lipca:
godz. 17.00 – Al. Capone Band – 
koncert z cyklu „Smaki Muzyki”; muszla 
koncertowa przy pałacu w Sannikach,  
ul. Warszawska 142; wstęp wolny.

Kino Fenix 
Łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

Bilety: normalny 17 zł, ulgowy 15 zł
 Czwartek, 18 lipca:
godz. 16.30 – Sekretne życie zwie-
rzaków domowych 2 – animacja / 
komedia / przygodowy prod. USA;  
reż. Chris Renaud; czas: 1 godz. 26 min
godz. 18.5 – Sekretne życie zwierza-
ków domowych 2
godz. 19.00 – Wakacyjne pasmo filmo-
we: trafikant /sala II – dramat  prod. 
Austria, Niemcy, reż.: Nikolaus Leytner;  
1 godz. 57 min.
godz. 20.00 – Ma – horror prod. USA; 
reż.: Tate Taylor; czas: 1 godz. 39 min.
 Piątek – czwartek, 19-25 lipca:
godz. 16.00 – Sekretne życie zwierza-
ków domowych 2
godz. 17.30 – Spider-Man: Daleko od 
domu /dubbing – akcja, sci-fi prod. USA, 
reż. jon Watts, czas: 2 godz. 15 min.
godz. 19.00 – Wakacyjne pasmo 
filmowe: i znowu zgrzeszyliśmy, dobry 
Boże! / sala II – komedia, prod. francja, 
reż. philippe de Chauveron, czas: 1 godz. 
39 min.
godz. 20.00 – Spider-Man: Daleko  
od domu /napisy

inne
 Piątek, 19 lipca:
godz. 10.00-11.30 – Klockowe wakacje 
z zabytkami... – Architektura powiatu 
łowickiego z wykorzystaniem klocków 
LEgO – warsztaty dla dzieci ze szkół 
podstawowych; Biblioteka publiczna 
i dom Kultury w zdunach, zapisy.
 Sobota – niedziela, 20-21 lipca:
godz. 10.00-16.00 – Warsztaty sztuki 
i rękodzieła ludowego. Skansen przy 
Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7.

Udział w warsztatach jest bezpłatny, 
obowiązuje bilet wstępu do skansenu: 
normalny 6 zł; ulgowy 4 zł. 
 Niedziela, 21 lipca:
godz. 11.00, 12.30, 14.00 – zwiedzanie 
Arkadii z przewodnikiem PttK. Bilety: 
7 zł/osoba, dzieci do lat 12 wstęp wolny. 
zbiórki o wyznaczonych godzinach przy 
kasie głównej w Arkadii.
godz. 13.00 – Przewodnik czeka. 
Poznaj Łowicz z przewodnikiem: 
„Religie w Łowiczu” – spacer szlakami 
historii Łowicza z przewodnikiem łowic-
kiego Koła im. Anieli Chmielińskiej. Spo-
tkanie przed siedzibą pTTK O/ Łowicz, 
Stary Rynek 3. Udział bezpłatny.
godz. 13.00-21.30 – Folklor ludowy 
szyty na miarę – program imprezy: 
godz. 13 – msza św., zabytkowy kościół 
w skansenie; godz. 14 – przedstawienie 
obrzędu żniw przez Regionalny zespół 
pieśni  i Tańca „ Boczki Chełmońskie”, 
zagroda i pole obok wiatraka;  
godz. 15-17 – pokaz pieczenia chleba  
z degustacją godz. 15.30 – otwarcie 
imprezy, część oficjalna, przemówienie 
pana Starosty, amfiteatr – scena  
pod strzechą; godz. 15.45 – wręczenie 
nagrody „Łowicka Róża”; rozstrzygnięcie 
konkursu Radia Victoria i wręczenie 
nagród, godz. 16 – konkurs kapel 
i wręczenie nagród; występy zespołów, 
duża scena za wiatrakiem: godz. 17.50 
– Trebunie Tutki, godz. 19 – COSMO, 
godz. 20 – dEfIS, 21.30 – zakończenie 
imprezy; Skansen w Maurzycach;  
wstęp wolny.
godz. 15.00 – Dzień Bolimowa –  
w programie: zawody sportowo-pożar-
nicze, I Bolimowski festiwal Smaków, 
wystawa fotograficzna, wręczenie nagród 
„Bolimowskie dęby” występy: Bolimow-
skie Orkiestra dęta, familia Mikulskich, 
Cosmo, Stars Roxette Tribute Band, 
, joanna Aleksandrowicz – koncert 
muzyki filmowe, Kamil dawidziuk, disco 
polo Imperium; dmuchańce, stoiska 
gastronomiczne i inne; Rynek Kościuszki 
w Bolimowie, wstęp wolny.
godz. 13.30-14.00 – Piknik integracyjny 
z oSP Wicie – w programie: pokaz ra-
townictwa drogowego, pogadanka „Bez-
pieczne wakacje na polskiej wsi”, występ 
dziecięco-Młodzieżowej Orkiestry dętej 
OSp Wicie, przyjazd motocyklistów z 
Łowickiego Klubu Motocyklowego No.16, 
pokaz sprzętu bojowego, poczęstunek, 
grill. Boisko w Wiciu, wstęp wolny.
 Czwartek, 25 lipca:
godz. 11.00 – turbowakacje 2019: 
Książka artystyczna – warsztaty z 
ilustracji książkowej, sala plastyczna ŁOK, 
ul. podrzeczna 20, wstęp wolny.
 Piątek, 26 lipca:
godz. 11.00 – turbowakacje 2019: 
Książka artystyczna – warsztaty z 
ilustracji książkowej, sala plastyczna ŁOK, 
ul. podrzeczna 20, wstęp wolny.
 Sobota, 27 lipca:
godz. 19.00 – Potańcówka 
i Biesiada Mazowiecka – altana grillo-
wa przy pałacu w Sannikach,  
ul. Warszawska 142; wstęp wolny.

ważne telefony
  informacja: PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14
 Policja 997 alarmowy; w Głownie 42-

719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998,  

w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;

 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie: głowno,  
ul. Kilińskiego 2 pok. nr 2, tel. 42-719-26-46
 Punkt nieodpłatnej  

    pomocy prawnej:
Głowno, ul. Norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00;  
Stryków, ul. Kościuszki 29: pon.-pt. 12-16

dyżury aptek
 W Głownie: 
czwartek, 18 lipca: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 19 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 607-680-286
sobota, 20 lipca: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 21 lipca: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
poniedziałek, 22 lipca:  
plac Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
wtorek, 23 lipca:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
środa, 24 lipca:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31

Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej 
do 8. dnia nast.; sob. w godz. 20.-8. dnia 
nast.; niedz. i święta 18.-8. dnia nast.
 W Strykowie: 
niedziela, 21 lipca, w godz. 9.-14.: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42-719-80-85

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 

8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

wystawy
 Malarstwo, rysunek i kompozycje 

Dariusza Młynarczyka – wystawa czynna 

do 31 sierpnia; galeria Sztuki Współcze-
snej Bank&dM w głownie, ul. Młynarska 
5/13, I piętro (budynek BS w głownie). 

inne
 Park linowy w Głownie 
– przy zalewie Mrożyczka, ul. plażowa, 
czynny:  codziennie w godz. 11.00-19.00. 
Wstęp: 9 zł (osoby dorosłe), 4,50 zł 
(dzieci i młodzież do 18 r.ż.) 
 Czwartek, 18 lipca:
godz. 10.30-14.30 – zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry 
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. gminna Biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Piątek, 19 lipca:
godz. 8.00-16.00 – zajęcia wakacyjne  
dla dzieci z miasta i gminy Stryków:
pon. – robótki ręczne, wojna balonowa, 
wt. – animacje – wariacje, warsztaty 
kreatywne, śr. – kucharz i smakosz w jed-
nym, dzień teleturniejów, czw. – warsztaty 
„Żyjemy zdrowo na sportowo”, gry plan-

szowe, pt. – warsztaty taneczno-ruchowe, 
warsztaty sensoryczne; boisko Orlik 
i remiza OSp w Strykowie, ul. Targowa 
19a. Wstęp wolny. 
godz. 9.00-13.00 – zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry  
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. gminna Biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Poniedziałek, 22 lipca:
godz. 10.30-14.30 – zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry  
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. gminna Biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Wtorek – środa, 23-24 lipca:
godz. 9.00-13.00 – zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry 
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. gminna Biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Piątek, 26 lipca:
godz. 9.00-13.00 – zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry i za-
bawy sportowe, konkursy, niespodzianki. 
gminna Biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.

 iNFoRMAtoR gŁOWIEńSKI I STRyKOWSKI 

oFeRtY PRACY 
z dnia 15.07.2019 r.

PoWiAtoWY uRząD PRACY W ŁoWiCzu:
  Nauczyciel przedmiotów zawodowych
  Asystent zarządu
  Sprzedawca w stacji paliw
  Operator maszyn w przemyśle włókienniczym
  pomocniczy robotnik drogowy
  Operator maszyn dziewiarskich
  Nauczyciel przedszkola
  Nauczyciel chemii
  Nauczyciel fizyki i astronomii
  Nauczyciel geografii
  Kasjer handlowy
  Monter sieci wodnych i kanalizacyjnych
  Sprzedawca
  przedstawiciel handlowy działu windykacji
  pielęgniarka
  Kierowca samochodu ciężarowego
  Spedytor

PoWiAtoWY uRząD PRACY W zGieRzu:
  fizjoterapeuta
  pomoc fryzjera / Asystent fryzjera
  Kontrola i testowanie płytek obwodów 

drukowanych
  Utrzymanie ruchu maszyn
  Kasjer - sprzedawca
  Kierowca C + E
  fryzjer
  Mechanik pojazdów samochodowych
  płtykarz/glazurnik
  Asystent ds. sprzedaży
  pracownik produkcyjny
  pomoc brukarza
  Brukarz

PoWiAtoWY uRząD PRACY W KutNie:
  Tokarz -frezer
  Ślusarz
  Kierownik działu energetycznego
  pakowacz paczek
  Brukarz
  Sprzątacz/ka
  pedagog
  gospodarz terenu
  Sprzątaczka -kierowca kat B
  Sprzedawca-kasjer
  pracownik restauracji
  Instruktor terapii zajęciowej
  Sprzedawca w stacji paliw
  pomoc cukiernika
  Konserwator klimatyzacji
  Elektryk-konserwator klimatyzacji

SKARB RoLNiKA
NOTOWANIA z TARgOWISKA MIEjSKIEgO 
ceny z dnia 16.07.2019 r.

RoLNiK SPRzeDAJe 
ceny z dnia 16.07.2019 r.

Żywiec wieprzowy:

  Różyce: 5,30 zł/kg+VAT

  domaniewice: 5,30 zł/kg+VAT

  Chąśno: 5,30 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: 5,50 zł/kg+VAT

  Karnków: 5,20 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 5,30 zł/kg + VAT

Żywiec wołowy:

  Skowroda płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 6,20 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,00 zł/kg+VAT

  domaniewice: jałówki 6,20 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,00 zł/kg+VAT

ważne telefony
  informacja PKP 22-194-36 
  informacja PKS 609-846-204
 Policji w Żychlinie (24) 285-29-97
 Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 Komenda Powiatowa Policji w Kutnie: 

(24) 253-22-00 
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w Żychlinie: (24) 285-12-10 

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27

 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, NzOz Red-Med 
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 - dyżur całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 
i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00. 
Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska i hale 
sportowe

 orlik przy zS nr 1 w Żychlinie 
tel. 601-564-839 (Remigiusz Michalak)

 Stadion Miejski w Żychlinie,  
ul. Waryńskiego 8 – boiska do piłki 
plażowej czynne: pon.-pt. w godz. 10-18 
(piotr Wojciechowski, tel. 607-574-261)

muzea i wystawy
 Muzeum – zamek w oporowie  

czynne codziennie w godz. 10-16.  
Bilety: normalny – 10 zł, ulgowy – 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie  
czynny codziennie w godzinach 8-17;  
wstęp bezpłatny.

 Muzeum Regionalne w Kutnie,  
z powodu remontu siedziba przeniesiona 
na ul. Konduktorską 13, tel. 505 01 98 90

 Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
– czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10-16. Bilety: normalny 5 zł, ulgowy 2,50 zł,  
w niedziele wstęp wolny.

 Galeria „okno na Sztukę” w Kutnow-
skim domu Kultury, ul. Żółkiewskiego 4:

 Mozaika szklana, obrazy i rękodzieło 
artystyczne seniorów uczestniczących w 
zajęciach plastycznych w ramach UTW – 
ŻdK ul. fabryczna 3. Wstęp wolny.

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul. Żółkiewskiego 4, tel./fax 24-254-21-3

 Piątek, 19 lipca:
godz. 14.30 – Pokemon: Detektyw Pi-
kachu / 2d napisy – animacja / familijny 
/ akcja prod. japonia / Kanada / USA, 
reżyseria: Rob Letterman, czas: 
1 godz. 44 min.

godz. 16.15 – Sekretne życie zwie-
rzaków domowych 2 / 2d dubbing – 
animacja /komedia / przygodowy,  
prod. USA, reżyseria: Chris Renaud, 
czas: 1 godz. 26 min.
godz. 18.00 – Moja gwiazda: teen 
Spirit / napisy 2d – dramat / muzyczny, 
produkcja: USA, reżyseria: Max Minghel-
la, czas: 1 godz. 32 min.
godz. 20.30 – Annabelle wraca do 
domu / napisy 2d – horror prod. USA,  
scenariusz i reżyseria: gary dauberman,  
czas: 1 godz. 46 min.
 Sobota, 20 lipca:
godz. 14.30 – Pokemon: Detektyw 
Pikachu / 2d napisy
godz. 16.15 – Sekretne życie zwierza-
ków domowych 2 / 2d dubbing
godz. 18.00 – Annabelle wraca do 
domu / Napisy 2d
godz. 20.17 – Apollo 11 – film dokumen-
talny produkcja: USA; reż. Todd douglas 
Miller; czas: 1 godz. 33 min.; muzyka 
na żywo, pokaz z okazji 50. rocznicy 
lądowania na Księżycu; z cyklu „Wachlarz 
sztuki w kinie KdK”
 Niedziela – środa, 21-24 lipca:
godz. 14.30 – Pokemon: Detektyw 
Pikachu / 2d napisy
godz. 16.15 – Sekretne życie zwierza-

ków domowych 2 / 2d dubbing
godz. 18.00 – Moja gwiazda: teen 
Spirit / Napisy 2d
godz. 20.30 – Annabelle wraca do 
domu / Napisy 2d

koncerty
 Sobota, 27 lipca:
godz. 19.00 – X Letni Festiwal Mu-
zyczny:  Moniuszko dla Miasta Róż 
– koncert kameralny; plac piłsudskiego 
w Kutnie, wstęp wolny.

inne
 Czwartek – sobota, 18-20 lipca:
godz. 10.00-17.00 – Happy Bus  
w Żychlinie – mobilny plac zabaw, 
pokazy filmów, dmuchańce, trampoliny, 
zabawy sportowe, malowanie twarzy 
i inne; Stadion Miejski, ul. Waryńskiego 8; 
wstęp wolny.
 Poniedziałek – środa, 22-24 lipca:
godz. 10.00-17.00 –Happy Bus i zaba-
wy integracyjne dla dzieci w Pacynie

 iNFoRMAtoR dLA ŻyCHLINA I OKOLIC

w Łowiczu w głownie
borówki 0,25 kg 5,00-6,00 6,00
botwinka pęczek 3,00 3,00
bób kg 12,00 -
brokuły szt. 6,00 5,00
buraki czerwone kg 4,00 3,00
cebula kg 5,00 5,00
cukinia kg 6,00 -
czereśnie kg 10,00-12,00 7,00-10,00
czosnek szt. 2,00 1,00-2,50
fasola zielona kg 12,00 12,00
fasola żółta kg 12,00 12,00
jabłka kg 1,00-2,00 2,00
jaja fermowe 15 szt. 8,00-9,00 8,00-10,50
jaja wiejskie 15 szt. 10,00 10,00-12,00
kalafior szt. 4,00-6,00 5,00
kapusta biała szt. 6,00 5,00
kapusta pekińska szt. 6,00 zł/kg -
koperek pęczek 2,00-2,50 1,50
maliny 0,5 kg 7,00 6,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew kg 4,00 3,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek gruntowy kg 3,00 2,00-4,00
ogórek zielony kg 5,00 4,00
papryka czerwona kg 8,00 8,00
papryka zielona kg 8,00 8,00
papryka żółta kg 10,00 8,00
pieczarki kg 8,00 -
pietruszka pęczek 5,00 4,00
pomidor malinowy kg 7,00 6,00
pomidor szklarniowy kg 5,00 4,00-4,50
por szt. 3,00 2,50
porzeczka czarna kg - 5,00
porzeczka czerwona kg - 4,00
rzodkiewka pęczek 2,50 3,00
sałata szt. 2,50 3,00
seler szt. 3,00 3,00
szczypiorek pęczek 2,50 1,50
truskawki kg - 10,00
włoszczyzna pęczek 5,00 4,00
ziemniaki młode kg 3,00 2,60-2,80
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Piłka nożna | Transfery w pelikanie

Kolejny hit
Trzeba uważać, żeby  
nie przeszarżować z opinią  
i za bardzo nie rozpalić 
oczekiwań, ale wydaje się,  
że Pelikan ma aktualnie 
jedno z najlepszych okien 
transferowych w ostatnim 
czasie. 

Działacze nie tylko przekonują 
do gry w Łowiczu zawodników, 
którzy powinni w praktyce oka-
zać się bardzo solidnym wzmoc-
nieniem w III lidze, ale też od-
budowują – można powiedzieć 
– lokalną tożsamość klubu. Coraz 
częściej szanse na pokazanie się 
dostają wychowankowie lokalne-
go MUKS-u. Chociażby Krystian 
Kruk, Jakub Bylewski czy Marcel 
Wnuk to piłkarze, którzy nie tyl-
ko pokazują się w meczach spa-
ringowych, ale mają już za sobą 
występy w III lidze. Ponadto „wy-
ciągani” są piłkarze, którzy ostat-
nio doświadczenie zbierali gdzie 
indziej. Przykładem jest strzelają-
cy bramki w sparingach Krystian 
Białas, który ostatnio grał w ju-
niorach Wisły Płock oraz w Cen-
tralnej Lidze Juniorów w barwach 
Elany Toruń. 

W poniedziałek Pelikan po-
twierdził transfer Macieja Wy-
szogrodzkiego. Popularny 
„Mumia” niemal przez całą swo-
ją karierę związany był z Pelika-
nem. W sezonie 2006/7 mocno 
przyczynił się do największego 
sukcesu w historii klubu – awan-
su na zaplecze ekstraklasy – zdo-
bywając bramkę pieczętującą 

awans w dwumeczu barażowym 
z Kmitą Zabierzów. Później grał 
też w (dawnej) II lidze, gdzie jed-
nak stracił pół sezonu ze wzglę-
du na kontuzję. Wystąpił jednak  
we wszystkich wiosennych me-
czach Ptaków, w których strzelił 
trzy bramki i dorzucił kilka asyst. 

W latach 2008-2010 był zwią-
zany z Wisłą Płock. Na początku 
sezonu 2010/11 powrócił do Ło-
wicza., gdzie  występował do koń-
ca 2014. Kolejne rozgrywki roz-
począł w lidze okręgowej w Unii 
Skierniewice. Najpierw wywal-
czył z nimi awans do IV ligi, a po 
kolejnych dwóch latach, do III.

Ktoś może narzekać, że na po-
czątku przyszłego roku Wyszo-
grodzki będzie miał już 34 lata, 
ale przecież niedawno mieliśmy 
przykład Michała Adamczyka, 
który udowodnił, że w piłkę moż-
na grać znacznie dłużej. Oprócz 
tego „Mumia” w minionym sezo-
nie był ważnym ogniwem benia-
minka. Zagrał w 32 spotkaniach 
ligowych, 26 razy wychodził w 
podstawowej „11”. W tym czasie 
zdobył 4 bramki (trzy z rzutów 
karnych), a ponadto był zawodni-
kiem, przez którego przechodziło 
wiele akcji ofensywnych zespołu.

Pelikan nie tylko podpisuje 
umowy z zawodnikami, którzy 
powinni być poważnymi wzmoc-
nieniami w tej lidze. Sprowadze-
nie Pomianowskiego i Wyszo-
grodzkiego to przy okazji spore 
osłabienie lokalnego rywala i re-
welacji poprzednich rozgrywek – 
Unii Skierniewice. Mateusz Lis

Piłka nożna | Transfery w pelikanie

Łowiczanie aktywniejsi  
na rynku transferowym
Dość szybko po zakończeniu poprzednich rozgrywek kadra 
biało-zielonych uszczupliła się o ośmiu zawodników.  
Długo jedynym zakontraktowanym zawodnikiem pozostawał 
doświadczony bramkarz Widzewa Łódź – Maciej Humerski.

Dopiero w zeszłym tygodniu 
potwierdzono drugi transfer, któ-
ry w III-ligowym środowisku na-
robił małego zamieszania – mowa  
o powrocie do Łowicza Patry-
ka Pomianowskiego. Wyglą-
da na to, że władze klubu idą za 
ciosem.

Oczywiście, można dodawać, 
że latem wykupiono chociażby 
Jakuba Bylewskiego z Wido-
ku Skierniewice, ale to jest zawod-
nik, który w Pelikanie grał już w 

zeszłym sezonie. Jego wykupie-
nie nie miało, więc wpływu na li-
czebność kadry.

Jeszcze w zeszłym tygodniu, 
ale już po zamknięciu wydania 
Nowego Łowiczanina, umowę 
parafował pomocnik Filip Ko-
walczyk. Urodzony w Warsza-
wie 23-latek ostatnie dwa sezony 
spędził w zwycięzcy rozgrywek 
grupy pierwszej trzeciej ligi – Le-
gionovii. Jest wychowankiem sto-
łecznej Agrykoli, a jeszcze jako 
junior trafił do Polonii. To w niej 
debiutował jako senior. Później 
grał w Świcie Nowy Dwór Ma-
zowiecki i Rakowie Częstochowa. 
Co ciekawe, ostatnio stał się spe-
cjalistą od awansów. Oprócz ostat-

niej promocji z Legionovią uda-
ło mu się wcześniej awansować  
z Rakowem na zaplecze ekstra-
klasy. W poprzednim sezonie za-
grał dla Legionovii w 15 meczach 
III ligi, czterokrotnie wybiegał  
na murawę w podstawowym skła-
dzie, zdobył w tym czasie dwie 
bramki.

Czwartym wzmocnieniem 
przed nowym sezonem został 
urodzony w Gorzowie Wielko-
polskim Dominik Głowiński. 
24-latek od dawna związany jest 
jednak z regionem. Wychowanek 
Impulsu Wawrów jeszcze jako 
junior trafił to UKS SMS Łódź. 
Mierzący 176 cm wzrostu po-
mocnik wiosną sezonu 2014/2015 
związał się z III-ligowym wów-
czas ŁKS Łódź. Po jednej run-
dzie przeniósł się na dwa sezony 
do Finishparkietu Drwęca Nowe 
Miasto Lubawskie, z którym  
w rozgrywkach 2016/2017 wy-

grał rozgrywki III ligi. Przez 
ostatnie dwa lata związany był  
z Sokołem Aleksandrów Łódz-
ki, którego był podstawowym 
piłkarzem. W poprzednim sezo-
nie zagrał w 24 meczach III ligi,  
a 21 z nich rozpoczynał w podsta-
wowym składzie. Strzelił też pięć 
bramek i ukarany był trzeba żół-
tymi kartkami.

Zarząd zapowiada, że to nie ko-
niec wzmocnień i kolejne powin-
ny pojawić się jeszcze w tym tygo-
dniu. Na razie podpisano umowy 
z czterema piłkarzami, biorąc pod 
uwagę, że odeszło ośmiu w mia-
rę regularnie grających, to liczba 
ta nie jest imponująca. Wszyscy 
z nich są jednak z zespołów teo-
retycznie silniejszych od Pelikana 
i co jeszcze ważniejsze – możemy 
powiedzieć, że poza Maciejem 
Humerskim, w poprzednim se-
zonie byli istotnymi zawodnikami 
swoich drużyn. 

mateUSz 
LiS

mateusz.lis@lowiczanin.info

Piłka nożna | Sparingi pelikana

Sparingowe derby dla Ptaków
PeLikan łOwiCz  3 (2)
Unia Sk-Ce  0 (0)

1:0 – dawid Kieplin (16), 2:0 – za-
wodnik testowany I (29), 3:0 – Kry-
stian Białas (68).
Pelikan: I połowa: Maciej Hu-
merski – Kacper Kaczorowski, 
grzegorz Wawrzyński, zawodnik 
testowany I, zawodnik testowany 
II – Krystian Mycka, patryk pomia-
nowski – dawid Kieplin, jakub 
Bylewski, dominik głowiński – 
damian Szczepański; II połowa: 
Maciej Humerski – damian Kozieł, 
Tomasz Wudkiewicz, Krystian Sto-
larczyk, Michał Żółtowski – filip 
Kowalczyk, piotr piekarski, filip 
Bućko, zawodnik testowany III, 
zawodnik testowany IV – Krystian 
Białas. zagrali również: patryk 
Orzeł, Kuba jóźwiak, jan Sejdak, 
Krystian Kruk.

Pierwotnie to sobotni sparing 
Pelikana z Unią Skierniewice miał 
być pierwszym dla łowiczan w 
tym roku. Biało-zielonym udało 
się jednak wcześniej zagrać z I-li-

gowym Stomilem i to wtedy My-
kola Dremliuk mógł przetestować 
większość piłkarzy. 

Inaczej było w Unii. Dla skier-
niewiczan był to pierwszy w tym 
roku mecz kontrolny i dlatego też 
zagrali w nim głównie zawodnicy 
testowani. Przeciwko biało-zielo-
nym zaprezentowało się tylko pię-
ciu graczy znanych z pierwszego 
zespołu oraz powracający po kon-
tuzji Jarosław Szyc. Wśród licz-
nych piłkarzy testowanych było 
dwóch bardzo dobrze znanych  
z gry w biało-zielonych barwach – 
Rafał Parobczyk (ostatnio Victo-
ria Sulejówek) i Bartosz Bujalski 
(ostatnio RKS Radomsko).

Szybką okazję do spotkania  
z byłym kolegami miał Patryk 
Pomianowski. Pomocnik do-
słownie przed chwilą wrócił do 
Pelikana właśnie z Unii. Szyb-
ko pokazał, że miejsca w fut-
bolu na sentymenty nie ma. To 
właśnie „Pomian” maczał palce 
przy pierwszej bramce Ptaków 
notując kluczowe podanie. Asy-
stę zaliczył gracz testowany, a ca-

łość skutecznie wykończył Dawid 
Kieplin.

Po półgodzinie gry było już 
2:0. Dominik Głowiński precy-
zyjnie dośrodkował z rzutu roż-
nego, a skuteczną główką popisał 
się testowany stoper. Ostatecznie 
sparing zakończył się trzybram-
kowym zwycięstwem Ptaków. 
Wynik rywalizacji ustalił Krystian 
Białas, który wykorzystał idealne 
podanie Michała Żółtowskiego.

Generalnie było to zasłużone 
zwycięstwo biało-zielonych. Bar-
dzo dobre zawody rozgrywał Pa-
tryk Pomianowski napędzając 
wiele akcji Ptaków. Sam też był 
bliski wpisania się na listę strzel-
ców, ale trafił w poprzeczkę. Sam 
Krystian Białas mógł spokojnie 
skompletować hat-tricka, ale na 
początku drugiej połowy zmarno-
wał dwie dobre okazje strzeleckie, 
a później jeszcze w sytuacji sam 
na sam przerzucił piłkę nad bram-
karzem, ale i nad poprzeczką. Nie-
skutecznością pod bramką rywa-
la „popisał się” Filip Kowalczyk 
marnując świetne podanie Patryka 

Pomianowskiego. W końcówce  
z asysty Kubę Jóźwiaka ograbił 
też Krystian Kruk, który z czte-
rech metrów załadował w bram-
karza. 

Unia odpowiadała sporadycz-
nie, a często też Pelikan sam pro-
sił się o kłopoty. Dobrą okazję,  
po fatalnym rozegraniu akcji przez 
łowiczan, zmarnował Maciej Na-
lej. Skuteczność zawiodła także 
eks-Ptaka – Bartosza Bujalskiego.

Wysoka wygrana z rywalem 
zza miedzy, ale też z jedną z re-
welacji poprzedniego sezonu mu-
siała ucieszyć kibiców Pelika-
na. Nie wolno popadać jednak  
w hurraoptymizm. Wydaje się, 
że łowiczanie byli już na bardziej 
zaawansowanym etapie przygoto-
wań od Unii i tak naprawdę składy 
obu zespołów w lidze mogą wy-
glądać zupełnie inaczej. Poważ-
niejszy test Pelikan przejdzie już  
w tę sobotę w Nieborowie.  
Na dwa tygodnie przed startem 
nowych rozgrywek podopiecz-
ni Dremliuka zmierzą się ze Zni-
czem Pruszków. Dla II-ligowca 
będzie to próba generalna. Prusz-
kowianie już w przyszłą niedzie-
lę zainaugurują rozgrywki ligowe,  
a w pierwszej kolejce zmierzą się 
z GKS Katowice. Mateusz Lis

Piłka nożna | Terminarz III ligi

Na początek beniaminek, 
derby we wrześniu
W tym roku to Warmińsko-
Mazurski Związek Piłki Nożnej 
będzie zarządzał rozgrywkami 
grupy pierwszej III ligi. 
Zgodnie z przewidywaniami  
i wcześniejszymi informacjami 
inauguracyjna seria gier 
odbędzie się w pierwszy 
weekend sierpnia.  
Biało-zielonych na początek 
czeka wyjazdowe starcie  
z KS Wasilków.

Wasilków to jeden z czterech 
zespołów, który w zeszłym sezo-
nie wywalczył awans na boiska 
III ligi. Zespół spod Białegosto-
ku wygrał rozgrywki podlaskiej 
IV ligi nieznacznie wyprzedzając 
Warmię Grajewo. Drużyna grała 
już na tym szczeblu rozgrywko-
wym, ale jeszcze przed reformą – 
wówczas III liga podzielona była 
na 8 grup, a w skład każdej z nich 
wchodziły po dwa województwa.

 Mateusz Lis

zestaw par 1. kolejki iii ligi w se-
zonie 2019/2020 oraz wszyst-
kie mecze ligowe Pelikana:

 1. kolejka (3-4 sierpnia): polo-
nia Warszawa – Unia Skierniewice, 
Ursus Warszawa – Broń Radom, 
Huragan Morąg – Sokół Ostróda, 
KS Wasilków – Pelikan Łowicz, 
Olimpia zambrów – Świt Nowy 
dwór Maz., pogoń grodzisk Maz. 
– Sokół Aleksandrów Łódzki, znicz 

Biała piska – Ruch Wysokie Maz., 
RKS Radomsko – Legia II Warsza-
wa, Concordia Elbląg – Lechia To-
maszów Maz.

 2. kolejka (10-11 sierpnia): pe-
likan Łowicz – Olimpia zambrów

 3. kolejka (14 sierpnia): pogoń 
grodzisk Maz. – pelikan Łowicz

 4. kolejka (17-18 sierpnia): pe-
likan Łowicz – znicz Biała piska

 5. kolejka (24-25 sierpnia): 
Ruch Wysokie Maz. – pelikan

 6. kolejka (31 sierpnia –  
1 września): pelikan Łowicz – So-
kół Aleksandrów Łódzki

 7. kolejka (7-8 września): Świt 
Nowy dwór Maz. – pelikan Łowicz

 8. kolejka (14-15 września): 
Unia Skierniewice – pelikan Łowicz

 9. kolejka (21-22 września): 
pelikan Łowicz – Concordia Elbląg

 10. kolejka (28-29 września): 
Sokół Ostróda – pelikan Łowicz

 11. kolejka (5-6 października): 
pelikan Łowicz – RKS Radomsko

 12. kolejka (12-13 październi-
ka): Broń Radom – pelikan Łowicz

 13. kolejka (19-20 październi-
ka): pelikan – polonia Warszawa

 14. kolejka (26-27 październi-
ka): Ursus Warszawa – pelikan

 15. kolejka (2-3 listopada): pe-
likan Łowicz – Legia II Warszawa

 16. kolejka (9-10 listopada): 
Huragan Morąg – pelikan Łowicz

 17. kolejka (16-17 listopada): 
pelikan Łowicz – Lechia Toma-
szów Mazowiecki.

Wysoka wygrana z rywalem zza miedzy, ale też z jedną z rewelacji poprzedniego sezonu musiała ucieszyć kibiców pelikana. 
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Piłka nożna | dwa dni emocji w Wejscach

Remis w meczu sołtysi vs. radni
W miniony weekend 
na boisku sportowym 
w Wejscach odbyły się 
dwudniowe rozgrywki 
w ramach XIV Turnieju 
Amatorów Piłki Nożnej 
gminy Kocierzew Płd.  
Poza rywalizacją w czterech 
kategoriach wiekowych, 
został rozegrany także mecz 
radni kontra sołtysi,  
który zakończył się remisem.

W sobotę odbyły się rozgryw-
ki w grupie I: dla uczniów klas I 
– VI szkoły podstawowej, do któ-
rych przystąpiły 3 drużyny, a także 
w grupie II: dla uczniów starszych 
klas podstawówki i gimnazjum,  

w których rywalizowały 4 dru-
żyny. W grupie I kolejność zaj-
mowanych miejsc ułożyła się na-
stępująco: I miejsce – drużyna  
z Kocierzewa, II – Boczki, III – 
Osiek. W grupie II na miejscu  
I znalazła się drużyna z Osieka,  
na II – z Kocierzewa, na III – z Ła-
guszewa, a na IV – z Różyc. 

Najmłodsza pod względem 
wieku uczestników była na tym 
turnieju drużyna Dragon z Osie-
ka. Zawodnicy wchodzący w jej 
skład mają zaledwie po 8 i 9 lat, 
ale zgodnie przyznali, że piłka 
nożna jest ich ulubionym sportem.

Zawodnicy z klubu Fenix Bocz-
ki, biorący udział w rozgrywkach 
najmłodszej grupy wiekowej, cho-
dzą do różnych szkół, ale łączy ich 

to, że kibicują reprezentacji Polski 
i razem trenują piłkę nożną. 

– Mamy z tego radość i dobrą 
zabawę – mówili nam zgodnie 
Błażej Lis, Antek Kosiorek, Wa-
lentyn Bryła i pozostali zawodni-
cy. Piłkarskie umiejętności szli-
fują pod wodzą trenera, ale wielu  
z nich kopie piłkę w każdej wolnej 
chwili: w domu z tatą, z kolega-
mi na przerwach w szkole. Wśród 
ulubionych zawodników wymie-
niają Roberta Lewandowskie-
go, Kamila Grosickiego, Michała 
Pazdana czy Krzysztofa Piątka –  
i każdy, podobnie jak ich idole,  
w przyszłości chciałby być zna-
nym piłkarzem. 

Najwięcej drużyn, bo aż 9, 
przyciągnęły niedzielne zmaga-

nia w grupie III: szkoły średnie 
i wyżej. Po rozgrywkach, kolej-
ność miejsc prezentowała się na-
stępująco: I – Łaguszew, II – Ko-
cierzew, III – nie przyznano, IV 
– ex aequo Jeziorko i Wejsce (I). 

Do rozgrywek w grupie IV, 
czyli zawodników powyżej 35 
roku życia, tzw. oldboyów przy-
stąpiły dwie drużyny z Gągolina  
i Łaguszewa, których spotkanie 
zakończyło się remisem. 

Dodatkową atrakcją był mecz 
samorządowców: sołtysi vs. radni, 
który również zakończył się remi-
sem. – Siły były bardzo wyrówna-
ne: w drużynach były dwie radne 
na dwie sołtyski – powiedział nam 
Bogusław Samek z Urzędu Gmi-
ny w Kocierzewie Płd.  aa

Piłka nożna | podsumowanie

Pelikan 2004 siódmy  
w II lidze wojewódzkiej 
trampkarzy C1
Dopiero na miejscu siódmym 
zakończyli rywalizację  
w II lidze wojewódzkiej 
trampkarzy C1 gracze 
trenera Pawła Kutkowskiego 
z rocznika 2004. Drużyna 
MUKS Pelikan Łowicz 
walczyła o pozostanie  
w lidze, ale ta sztuka się nie 
udała. Pelikan zajął miejsce 
tylko nad Boruta Zgierz  
i spadł do ligi okręgowej.

Zespół trenera Kutkowskie-
go sumiennie przygotowywał się 
do zmagań w rundzie wiosen-
nej. Łowiczanie trenowali w okre-
sie zimowym z zaangażowaniem 
i notowali niezłe wyniki meczów 
kontrolnych. W rozgrywkach li-
gowych dała o sobie znać wąska 
kadra zawodników i często gra-
cze Pelikana 2004 mieli problem 
by zagrać w optymalnym zesta-
wieniu personalnym. „Biało-Zie-
loni” nie poddali się jednak bez 
walki, ponieważ w 14 rozegra-
nych meczach ligowych zdoła-
li wywalczyć 15 punktów (punkt 
więcej miała szósta w tabeli Le-
chia Tomaszów Mazowiecki, zaś 
dwa więcej piąta Warta Sieradz). 
Pelikan 2004 cztery razy okazał 
się lepszy od swoich rywali, trzy-
krotnie łowiczanie podzielili się  
z rywalami punktami i siedem 
razy musieli uznać wyższość ry-
wali. 

Pelikan 2004 strzelił najmniej 
goli w lidze (zaledwie 15), tracąc 
przy tym 35 goli. 

– Nie mieliśmy klasowego na-
pastnika, takiej typowej „dziewiąt-
ki”, co widać po naszych statysty-
kach. jesteśmy drużyną, która nie 
straciła jakoś dużo bramek, bo 
jest to porównywane do innych 
zespołów w lidze, ale za to jeste-
śmy drużyną, która strzeliła ich 
najmniej. Było sprawdzanych kil-
ku zawodników, Antoni Knera,  
ale nie jest to typowa „dziewiąt-
ka”. Jak został przerzucony do 
przodu, to brakowało skrzydeł. 
Był również próbowany Bartosz 
Wudkiewicz, który strzelił też kil-
ka bramek, ale jak jego przerzu-
ciłem do przodu, to znowu bra-
kowało mi środka i to był mój 
kłopot personalny w tym sezonie. 
A zresztą we wszystkich sparin-

gach był testowany na tej pozycji 
Adam Tokarski, który tuż przed 
ligą, w ostatnim sparingu złapał 
kontuzję, a po kontuzji nie pojawił 
się na treningach, więc wszystkie 
sześć sparingów grałem z pomy-
słem na „dziewiątkę” w roli To-
karskiego, który dobrze się na tej 
pozycji prezentował, a w ostatniej 
chwili musiałem szukać innego 
rozwiązania. Jest to również na-
uczka dla mnie, żeby mieć jakieś 
plany awaryjne i inne rozwiązania 
ocenił trener Kutkowski. 

– Dodatkowo jeszcze proble-
mem była frekwencja na trenin-
gach. Nie mogę tego powiedzieć, 
o wszystkich, bo mam 5-6 chło-
paków, którzy trenowali solidnie, 
jest również kilku, którzy tego 
nie robili. Działamy na systemie 
ProTrainUp, który nam poka-
zuje wszystko i jeżeli zawodnik  
w tym systemie świeci się na czer-
wono, to oznacza, że ma poniżej 
50% obecności na treningach,  
w moim przypadku od 28 stycz-
nia, co wskazało, że u mnie takich 
zawodników jest sześciu-siedmiu, 
a pozostała szóstka-siódemka 
świeci się na zielono, co oznacza, 
że przekroczyli 50%. Tak napraw-
dę mam więc połowę drużyny, 
która trenowała solidnie w okre-
sie od stycznia do czerwca i poło-
wę drużyny, która nie przekroczy-
ła 50%, co wszystko tłumaczy. To 
są takie wnioski na szybko. Szko-
da mi chłopaków, bo wiem, że stać 
ich na więcej i na pewno walczy-
li, ale muszą sobie uświadomić, że 
brakowało nam jakości w rozegra-
niu, jakości w „przodzie”, a ona 
pojawia się tylko wtedy, gdy wy-
pracuje się ją na treningach. Bez 
wypracowania jakości, nie da się 
przyjść na mecz i zagrać na wy-
sokim poziomie. Nam tej jako-
ści zabrakło, bo 7-8 trenujących 
nie wypracuje jej dla całej druży-
ny. Chłopaki muszą sobie uświa-
domić, że żeby utrzymywać się 
w lidze, to należy systematycznie 
pracować. Chłopcy z tej porażki 
muszą wyciągnąć wnioski, pod-
nieść głowę do góry i pracować 
dalej – dodał Kutkowski.

Od sezonu 2019/2020 Paweł 
Kutkowski prowadził będzie ze-
spół Pelikana 2003/2004, który 
występował będzie w II lidze wo-
jewódzkiej.  ever

Pelikan 2004 spotkanie z Wartą Sieradz rozegrał na głównym boisku 
Stadionu Miejskiego 
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Czwarte miejsce Pelikana 2005
Gracze MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2005 
zakończyli rozgrywki 
w sezonie 2018/2019 
na czwartym miejscu 
w rozrywkach II ligi 
wojewódzkiej trampkarzy C2. 

Pelikan 2005 w pierwszej run-
dzie był prowadzony przez trene-
ra Marcina Rychlewskiego, na-
tomiast w rozgrywkach II ligi 
wojewódzkiej od nowego roku 
rolę trenera drużyny przejął Da-
wid Ługowski. Łowiczanie po 
niezłym okresie przygotowaw-
czym byli dobrze przygotowani 

do ligowych zmagań i ostatecznie 
zajęli czwarte miejsce. 

Pewnymi triumfatorami w roz-
grywkach okazali się zawodni-
cy Pogoni Zduńska Wola, któ-
rzy zgromadzili na swoim koncie 
21 punktów. Drugie miejsce  
w tabeli zajął Sokół Aleksandrów 
Łódzki (21), a trzecie Ceramika 
Opoczno (20). 

Podopieczni trenera Dawi-
da Ługowskiego zakończyli se-
zon tuż za podium i zajęli czwarte 
miejsce w tabeli z dorobkiem 15 
punktów. Zespół z Łowicza roze-
grał jednak o jeden mecz mniej 
(podobnie jak Sokół) ponieważ 
ostatni mecz sezonu pomiędzy 

tymi drużynami się nie odbył,  
a trenerzy w porozumieniu ze 
sobą stwierdzili, że nie ma termi-
nu do rozegrania tego meczu. 

Pelikan 2005 w 11. rozegranych 
spotkaniach zainkasował 15 punk-
tów, wygrywając cztery mecze, 
trzy remisując oraz cztery razy ze-
spół trenera Ługowskiego musiał 
uznać wyższość rywali. Pelikan 
strzelił podczas ligowych zmagań 
23 gole, a stracił ich 29. 

Z pewnością drużynę stać na 
dobrą grę i dobre wyniki. Łowi-
czanie mieliby realne szansę na 
awans do I ligi, ale przegrali nie-
fortunnie wyjazdowe spotkanie 
z Juvenią Wysokienice i stało się 

jasne, że o ten awans będzie trud-
no. Łowiczanie w kilku meczach 
zaprezentowali się z bardzo do-
brej strony. W przyszłych roz-
grywkach gracze trenera Ługow-
skiego po przepracowaniu okresu 
przygotowawczego (w planach 
jest wyjazd na obóz do Augusto-
wa) być może powalczy o awans  
do I ligi wojewódzkiej.   ever

Piłka nożna | podsumowanie

Sporo grania Pelikana 2006
Zawodnicy z rocznika 2006 
występujący w barwach 
MUKS Pelikan Łowicz 
w sezonie 2018/2019 
rywalizowali  
na dwóch frontach.

Zespół prowadzony przez tre-
nera Marcina Rychlewskiego grał 
w II lidze wojewódzkiej mierząc 
swoje siły z takimi zespołami jak 
AKS SMS Łódź, GKS Bełcha-
tów, UKS APN Piotrków Try-
bunalski, RAP Radosmko, UKS 
Mazovią Tomaszów Mazowiecki, 
Borutą Zgierz i Łódzką Akademią 
Fubolu.

Z kolei Pelikan 2006 II pod wo-
dzą trenera Sebastiana Sumińskie-
go grał w lidze skierniewickiej 
gdzie przyszło rywalizować z Ma-
zovią Rawa Mazowiecka, Jutrzen-
ką Drzewce, Białką Biała Rawska, 
Foot-Bol-Akami Bolimów, Unią 

Skiernie wice oraz Kopernikiem 
Kiernozia.

W lidze wojewódzkiej Pelikan 
I zajął ostatecznie piąte miejsce 
w ligowej tabeli. Drużyna trenera 

Rychlewskiego w 14. rozegranych 
meczach zainkasowała na swoim 
koncie 18 punktów, kończąc se-
zon z bilansem pięciu zwycięstw, 
trzech remisów oraz sześciu po-

rażek. „Biało-zieloni” sezon za-
kończyli również z dodatnim bi-
lansem bramkowym kończąc 
rozgrywki z 30 strzelonymi go-
lami i 29 straconymi bramkami. 
Najlepszym strzelcem zespołu był 
Jan Pietrzak, który często sprawiał 
rywalom sporo problemów przede 
wszystkim swoją szybkością. 

W lidze skiernieiwckiej trener 
Sebastian Sumiński często korzy-
stał z różnorodnego składu per-
sonalnego. Łowiczanie rozegrali 
12 spotkań, w których udało im 
się cztery razy schodzić z boiska  
z kompletem punktów, dwa me-
cze zakończyły się remisami  
i sześciokrotnie Pelikan przegry-
wał swoje spotkania. Miał szanse 
na 3. miejsce, jednak mając tyle 
samo punktów co Białka Biała 
Rawska, to rywale zajęli wyższą 
pozycję, analizując mecze bezpo-
średnie obu drużyn. Dla Pelikana 
II był to premierowy sezon roze-
grany na płaszczyźnie rozgrywek 
OZPN i z pewnością w kolejnym 
sezonie zostaną wyciągnięte po-
zytywne wnioski.  ever

Pelikan 2006 ii podczas meczu z Unią Skierniewice. 
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trener Dawid Ługowski 
prowadził w tym roku drużynę 
pelikana 2005.
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Grupa i: Najmłodsza pod względem wieku uczestników była na tym 
turnieju drużyna dragon z Osieka. 
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Grupa i: zawodnicy z klubu fenix Boczki z trenerem Markiem 
Borkowskim. 
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Lekka atletyka | Mistrzostwa polski U18

W finałach mogło być lepiej
W dniach 10-12 lipca  
w Poznaniu wMistrzostwach  
Polski U18 w lekkiej 
atletyce i zarazem  
25. Ogólnopolskiej 
Olimpiadzie Młodzieży, 
powiat łowicki 
reprezentowała trzyosobowa 
ekipa UKS Błyskawicy 
Domaniewice.

Podopieczni Mieczysława Szy-
majdy tym razem nie wywal-
czyli żadnego medalu, ale war-
to podkreślić, że Julia Perzyńska 
wyrównała swój rekord życiowy 
w skoku wzwyż, a Michał Bryk 
poprawił rekord w rzucie młotem. 

W pierwszym dniu mistrzostw 
w eliminacjach w konkursie rzu-
tu młotem startowali Michał Bryk 
i Paweł Siatkowski. Bryk poradził 
sobie bardzo dobrze i uzyskał od-
ległość 53,98 m. Ten wynik, to 
jego najlepszy rezultat w karierze, 
który dał mu awans do finałowej 
dwunastki z 9. pozycji. Swojego 
występu nie będzie miło wspo-
minał Siatkowski, który miał trzy 
spalone próby. 

W kolejnym dniu Bryk nie zdo-
łał sprawić niespodzianki, Uzyskał 
odległość 48,91 m i z tym wyni-
kiem zajął ostatecznie 11. lokatę 
i nie pojawił się w ścisłym finale. 

W drugim dniu zawodów do-
brą formę pokazała Julia Perzyń-
ska, która skokiem na wysokość 
161cm wyrównała swoją „życiów-
kę”. Dzień później, w dwunasto-
osobowym finale Julia skakała 
nieco słabiej i z wynikiem 155 cm 
zajęła 10. miejsce. 

– Cel jaki mieliśmy przed za-
wodami, to awans do finału Ju-
lii Perzyńskiej i Michała Bryka.  
W eliminacjach dobrze wypadli. 
Julia wyrównała rekord życiowy 
161 cm i awans, Michał posłał 
młot na 53,98 m – nowy rekord 
życiowy i awans. Paweł niestety 
odpadł. W finałach stres był sil-
niejszy. Plan został wykonany, ale 
niedosyt pozostał. Mogło być le-
piej, ale tak w sporcie bywa – sko-
mentował trener Błyskawice Mie-
czysław Szymajda.  zł

Michał Bryk wrócił z Poznania  
z nowym rekordem życiowym.
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LuKS Asik | przygotowania do sezonu 2019/20

Siatkarki i piłkarze z Domaniewic  
przed kolejnym sezonem
Siatkarki i piłkarze 
z Domaniewic 
przygotowują się  
do nowych rozgrywek. 
Po wyczerpującym 
sezonie był czas na małą 
regeneracje sił.

W tym roku obóz sportowo 
wypoczynkowy został zrealizo-
wany w Niechorzu, gdzie mło-
dzi sportowcy byli już kilka razy. 
Zgrupowanie trwało od 23 czerw-
ca do 3 lipca, a przebywało na nim 
30 dziewcząt, trenujących siat-
kówkę w LUKS ASIK Doma-
niewice z roczników 2003-2008 
i 14 chłopców, trenujących piłkę 
nożną z LZS Vagat Domaniewice 
z roczników 2004-2004.

Kadra to sprawdzona ekipa  
z wyjazdów z poprzednich lat. 
Kierownikiem był Arkadiusz Sta-
juda, a  trenerami: Patrycja Prę-
gowska, Martyna Sztumer, Syl-
wia Olczyk i Piotr Ruciński. 
Oczywiście był też niezastąpio-
ny kierowca, który wozi Asika na 
każdy obóz, wyjazdy ligowe i tur-
nieje Krzysztof Wawrzyn. 

Treningi odbywały się na hali 
i boisku w Rewalu, gdzie codzien-
nie dojeżdżaliśmy autobusem. 
Były cztery grupy treningowe:  
3 grupy dziewcząt z siatkówki  
i jedna piłkarska chłopców. 

Sportowcy z Domaniewic mie-
li szczęście i trafili na super pogo-

dę. Morze w tym roku było wy-
jątkowo ciepłe, zatem można był 
plażować i regenerować mięśnie 
morskimi kąpielami. 

Poza treningami w programie 
znalazły się spacery po Niecho-
rzu, wypoczynek na plaży, wej-
ście na latarnie morską w Nie-
chorzu, pobyt w motylarni wśród 
żywych okazów motyli, wyciecz-
ka do Trzęsacza, zwiedzanie mu-
zeum multimedialnego w Trzę-
saczu, taras widokowy na Klifie  
w Trzęsaczu, Zabawa w labiryn-
cie luster, przygoda Militarna na 
Poligonie, pobyt w Aqua park 
Sandra w Pogorzelicy i zabawa na 
kręgielni. Odbyły się dwie dysko-
teki, jedna wspólna zabawa Kara-
oke,  w której  brali udział wszyscy 
uczestnicy obozu 

kilka słów  
o minionym sezonie 
W minionym sezonie siatkarki 

Asika uczestniczyły w rozgryw-
kach Wojewódzkiej Ligi Kobiet  
w Piłce Siatkowej w kategorii 
młodziczka. 

– Sezon był bardzo nierówny. 
Od początkowo dobrej gry, po do-
łek w trakcie trwania i zwyżka for-
my na koniec. Nie uchroniło to nas 
jednak od zajęcia miejsca w koń-
cowej części tabeli (23. miejsce na 
27. drużyn, startujących w tej ka-
tegorii). Jednocześnie liga staje się 
coraz mocniejsza i jest coraz wię-
cej drużyn, startujących do rywa-
lizacji. Uczestniczyliśmy w też  
w rozgrywkach Wojewódzkiej 
Ligi Kobiet w Piłce Siatkowej w 
kategorii kadetka. Tu były małe 

perturbacje kadrowe i nierówna 
gra i zakończenie rozgrywek na 
18. miejscu – podsumowuje szko-
leniowiec Arkadiusz Stajuda. 

Najmłodsze siatkarki grały  
w rozgrywkach Wojewódzkiej 
Ligi Dziewcząt w Mini Piłce 
Siatkowej oddzielnie dla roczni-
ka 2008 i młodsi – „dwójki”, dla 
rocznika 2007 – „trójki” i roczni-
ka 2006 – „czwórki” oraz w roz-
grywkach Kinder plus sport w ka-
tegoriach „dwójki” i „czwórki”.

Siatkarki zagrały również  
w turniejach organizowanych 
przez Akademię Skry Bełchatów, 
a także w Ogólnopolskim Turnie-
ju mini Siatkówki w Nadarzynie 
Memoriał II Memoriału Janusza 
Grzyba.

– Po rozgrywkach byłem bar-
dzo zadowolony z uczestnictwa  
i w przyszłym sezonie 2019/20 na  
pewno wystartujemy w rozgryw-
kach mini siatkówki. W sezonie 
2019/2020 planujemy wystawić 
dwie drużyny do Rozgrywek li-
gowych. Jedną w kategorii mło-
dziczka i jedną w kategorii Kadet-
ka – dodaje trener. 

Klub Asika dba o rozwój ogól-
ny swoich podopiecznych. Już ko-
lejny rok dzieci z Domaniewic 
włączone są do realizacji progra-
mu Ministerstwa Sportu „Umiem 
pływać”. W zajęciach bierze 
udział 40 dzieci z terenu gminy 
Domaniewice.    złLiczna grupa sportowców z Domaniewic na plaży w Rewalu.
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Siatkarki z Asika Domaniewice na jednym z turniejów Akademii Skry Bełchatów.

Piłka nożna | podsumowanie, rocz.2003

Do awansu zabrakło niewiele
Podopieczni trenera Dawida 
Ługowskiego z MUKS 
Pelikan Łowicz z rocznika 
2003 zakończyli sezon 
w II lidze wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2  
na trzecim miejscu w tabeli.

Łowiczanie mieli realne szanse 
na awans do I ligi wojewódzkiej, 
lecz w ostatnim meczu zremiso-
wali z bezpośrednim rywalem  
o to miano UKS SMS II Łódź 1:1 
i to drużyna z Łodzi cieszyła się  
z awansu. Gdyby to łowiczanie 
wygrali ten mecz to Pelikan 2003 
zająłby drugie miejsce w tabeli,  
a to premiowało drużynę do I ligi 
wojewódzkiej.

Zespół z Łowicza od rundy 
wiosennej musiał radzić sobie 
bez Krystiana Kruka oraz Marce-
la Wnuka, którzy zyskali uznanie 
w oczach trenera pierwszej druży-
ny i od początku przygotowań tre-
nowali w seniorskim zespole KS 
Pelikan i byli w kadrze pierwszej 
drużyny. Obaj młodzi gracze brali 
udział w zajęciach pierwszej dru-
żyny, a najczęściej występowali  
w czwartoligowych rezerwach. 

Pelikan 2003 bez tych zawodni-
ków świetnie rozpoczął rozgryw-
ki, był liderem i wydawało się, 
że żaden zespół nie jest w sta-
nie zatrzymać „Biało-Zielonych” 
przed wygraniem ligi. Wtedy nie-
oczekiwanie przyszła seria kilka 
porażek i sytuacja w tabeli nieco 
się skomplikowała. Na finiszu roz-
grywek Pelikan 2003 zdołał wró-
cić do gry o awans, a o wszystkim 
miał zdecydować „mecz sezonu” 
przeciwko UKS SMS II Łódź. Po 
pechowym remisie stało się jasne, 
że Pelikan 2003 zajmie ostatecz-
nie trzecie miejsce w tabeli. 

– Szkoda, bo myślę, że byliśmy 
w tej lidze najlepszym zespołem,  
ale przyszedł moment zagapienia 
i przegraliśmy trzy mecze z rzę-
du. Niestety nie dogoniliśmy już 
rywali. Chciałbym bardzo z tego 

miejsca podziękować chłopakom  
i ich rodzicom za te wspólne  
4 lata. Mieliśmy na pewno więcej 
lepszych momentów niż gorszych. 
Uzyskaliśmy historyczne mistrzo-
stwo ligi wojewódzkiej i walczy-
liśmy o awans do CLJ z Polonią 
Warszawa. Potem potwierdzili-
śmy to zajęciem trzeciego miejsca 
w I lidze. Myślę,  że kilku z tych 
chłopaków ma szansę zaistnieć  
w piłce. Muszą  tylko chcieć i da-
lej trenować. Zespół zostanie teraz 
wzmocniony najlepszymi zawod-
nikami z rocznika 2004 i wspólnie 
z trenerem Pawłem Kutkowskim 
na pewno uda im się awansować 
do 1 ligi. Czego im życzę z całe-
go serca i jeszcze raz dziękuję!!! – 
podsumował trener Ługowski.

Trener Dawid Ługowski koń-
czy więc owocną pracę z roczni-
kiem 2003 (większość zawodni-
ków była uczeniami Gimnazjum 
nr 4 i trenowała w GOSSM Ło-
wicz) i skupi się na pracy z rocz-
nikiem 2005. Przypomnijmy, 
że rok temu szkoleniowiec Łu-
gowski wraz z rocznikiem 2003 
brał udział w meczu barażowym  
o udział w Centralnej Lidze Junio-
rów, przegrywając w dwumeczu  
z MKS Polonia Warszawa.  ever

Jonatan Politowicz 
był wyróżniającym się graczem  
w rundzie wiosennej.
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PRoGNozA PoGoDY | 18.07.2019 – 24.07.2019

SYtuACJA  SYNoPtYCzNA: 
pogodę kształtuje obszar podwyższonego 
ciśnienia, w weekend układ wyżowy.  
Napływa coraz cieplejsza masa powietrza.

CzWARteK – PiąteK: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz ciepło. Widzialność dobra.  
Wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 22 st. C  
w czwartek do + 25 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 14 st. C do + 11 st. C.

SoBotA – NieDzieLA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz bardzo ciepło. Widzialność dobra.  
Wiatr południowo-wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 4-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 26 st. C w sobotę  
do  + 27 st. C w niedzielę.  
Temp. min w nocy:  + 16 st. C do  + 15 st. C.

PoNieDziAŁeK – WtoReK – ŚRoDA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz bardzo ciepło.  
Widzialność dobra. 
Wiatr południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 27 st. C do  + 28 st. C. 
Temp. min w nocy:  + 12 st. C do  + 10 st. C.

BIURO METEOROLOgICzNE CUMULUS

PRoGNozA BioMeteoRoLoGiCzNA: 
pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 
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Siatkówka plażowa | 1. Turniej Eliminacyjny XVIII edycji OMŁ Siatkówki plażowej 

Niedbałka z Gawryszczakiem na 3. miejscu
Miłośnicy siatkówki 
plażowej zaczęli walkę 
o awans do turnieju 
finałowego Otwartych 
Mistrzostw Łowicza, 
który zaplanowany jest  
na zakończenie wakacji.

Do finału, w którym zagra 
osiem najlepszych par trzeba ze-
brać punkty w turniejach elimi-
nacyjnych. Do tej pory w czasie 
wakacji odbywały się trzy turnie-
je eliminacyjne, a w tym roku or-
ganizatorzy postanowili przepro-
wadzić tylko dwa, zatem każdy 
udział jest ważny. 

Pierwszy turniej siatkarze mają 
już za sobą. W sobotę, 13 lipca, 
odbył się 1. turniej eliminacyjny 
XVIII już edycji Otwartych Mi-
strzostw Łowicza, którego orga-
nizatorem jest Ośrodek Sportu  
i Rekreacji w Łowiczu oraz grupa 
zagorzałych miłośników plażów-
ki z naszego miasta, dowodzona 
przez Jakuba Zagórowicza. 

W finale zagrały pary z Głowna 
Damian Gawrych (Głowno) / Jan 
Cieślak (Głowno) i doświadczony 
duet Bartłomiej Pakowski (Głow-
no) / Marcin Moszczyński (Głow-
no). Lepiej zagrali Ci pierwsi, wy-
grali 21:18. 

Bardzo dobrze poradziła sobie 
łowicka para Dominik Niedbałka 
(Nieborów) / Jakub Gawryszczak 
(Łowicz), która zajęła 3. miejsce, 
a miała szansę nawet ma pierwsze, 
ale zabrakło „zimnej krwi”. 

Na inauguracyjnym turnieju do 
rywalizacji zgłosiło się tylko 11 
par, a organizatorzy mieli przygo-
towanych tradycyjnie 24 miejsca, 
zatem frekwencja nie była najlep-

sza. Zawody odbyły się na piasko-
wej „arenie” przy I LO w Łowiczu 
na ulicy Bonifraterskiej. 

 Młodzi łowiczanie z I LO, któ-
rzy w sezonie szkolnym wywal-
czyli mistrzostwo powiatu i rejonu 
spisywali się w tym turnieju re-
welacyjnie. Para Niedbałka/Gaw-
ryszczak w półfinale z parą Mosz-
czyński/Pakowski wygrywała już 
15:10 i po swoich błędach dała 
się dogonić. Przy stanie 20:18 
mieli nawet dwie piłki meczowe, 
ale doświadczony team z Głow-
na pokazał klasę i udowodnił, że 
w takich momentach psychika 
odgrywa ogromną rolę. Łowicza-
nie przegrali 20:22, a w meczu  
o 3. miejsce pokonali duet Piotr 
Kosielski (Głowno) / Damian Ja-
nicki (Głowno) 21:19.

 – Myślę, że niska frekwencja 
to efekt nałożenia się terminów  
z innymi pobliskimi turniejami. 
Kilku naszych znajomych ma kon-
tuzję, kilku wyjechało na wakacje  
i to też było decydujące. Mogło 
być z pięć par więcej, ale trudno, 
gramy dalej, jeszcze jeden turniej, 
a potem finał – komentuje fre-
kwencję główny organizator tur-
nieju Jakub Zagórowicz.

– Sam turniej, jak zwykle, stał 
na dobrym poziomie. Mocnych 
sześć par, z których każdy prak-
tycznie mógł wygrać. Dobrze 
pokazali się młodzi łowiczanie, 
którzy mieli nawet szansę na spra-
wienie niespodzianki i zwycię-
stwo. Byli bardzo blisko finału – 
dodał Zagórowicz. 

Drugi turniej eliminacyj-
ny XVIII edycji Otwartych Mi-
strzostw Łowicza w siatków-
ce plażowej zostanie rozegrany 
w sobotę, 3 sierpnia, również na 
boisku przy I Liceum Ogólno-

kształcącym im. Józefa Chełmoń-
skiego w Łowiczu, o godz. 9.00.

W sobotę 17 sierpnia, również 
na boiskach I LO Łowicz, od-
będzie się piąty turniej mikstów  
w siatkówce plażowej. Już chy-
ba tradycyjnie impreza rozegra-
na będzie pod nazwą Turniej  
o Puchar dyrektora OSiR w Łowi-
czu – Zbigniewa Kuczyńskiego,  
a przypomnijmy, że pomysłodaw-
cą rywalizacji był miłośnik pla-
żówki Dominik Kuś. Kibice siat-
kówki mogą przybywać na plażę 
Chełmońskiego, bo poziom na-
szej siatkówki jest co raz wyższy.

Szkoda tylko, że mało jest no-
wych par, które chcą bawić się w 
ten piękny sport.  zł

Wyniki i turnieju eliminacyjne-
go XViii edycji oMŁ:

  i runda: dorociński / Mydlak – 
dudziński / Kostrzębski: 12:21, 
Niedbałka / gawryszczak – wolny 
los, poński / górski – zagórowicz 
/ Śliwkiewicz: 14:21, janicki / 
Kosielski – dąbrowski / Arkitek: 
21:12.

  ii runda: gawrych / Cieślak – 
dudziński / Kostrzębski: 21:13, 
Niedbałka / gawryszczak – Ku-
kieła / Kukieła: 21:10, Mirowski / 
Krysztofczyk – zagórowicz / Śliw-
kiewicz 7:21, janicki / Kosielski – 
pakowski / Moszczyński: 21:19.

  iii runda (repasaże): dorociński 
/ Mydlak – pakowski / Moszczyń-
ski: 9:21, Mirowski / Krysztofczyk 

– wolny los, Kukieła / Kukieła – 
poński / górski: 17:21, dąbrowski 
/ Arkitek – dudziński / Kostrzęb-
ski: 21:14.

  iV runda (ćwierćfinały): gaw-
rych / Cieślak – Niedbałka / gaw-
ryszczak: 19:21, zagórowicz / Śliw-
kiewicz – janicki / Kosielski: 21:23.

 V runda (repasaże): pakowski / 
Moszczyński – Mirowski / Krysztof-
czyk: 21:15, poński / górski – dą-
browski / Arkitek: 17:21,

 Vi runda (ćwierćfinały repasa-
żowe): zagórowicz / Śliwkiewicz 
– pakowski / Moszczyński: 16:21, 
gawrych / Cieślak – dąbrowski / 
Arkitek: 21:12,

 Półfinały: Niedbałka / gawrysz-
czak – pakowski / Moszczyński: 

20:22, janicki / Kosielski – gaw-
rych / Cieślak: 15:21,

 Mecz o 3. miejsce: Niedbałka / 
gawryszczak – janicki / Kosielski: 
21:19,

 Finał: pakowski / Moszczyński – 
gawrych / Cieślak 18:21.
Klasyfikacja końcowa:

1. d. gawrych (głowno) / j. Cieślak (głowno)

2. B. pakowski (głowno) / M. Moszczyński (głowno)

3. d. Niedbałka (Nieborów) / j. gawryszczak (Łowicz)

4. p. Kosielski (głowno) / d. janicki (głowno)

5-6. j. zagórowicz (Łowicz) / d. Śliwkiewicz (głowno)

    K. Arkitek (głowno) / M. dąbrowski (głowno)

7-8. j. poński (Łowicz) / p. górski (Łowicz)

    A. Mirowski (głowno) / d. Krysztofczyk (głowno)

9-11. K.l dorodziński / p. Mydlak (Sochaczew)

     R. dudziński (Łowicz) / A. Kostrzębski (goleńsko)

     E. Kukieła (Łowicz) / j. Kukieła (Łowicz)

Najlepsze pary pierwszego turnieju OMŁ.
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Koszykówka | zakończenie Summer Camp

Księżacy na meczu Gortat vs. Wojsko Polskie
Aktywnie spędzali początek 
tegorocznych wakacje młodzi 
koszykarze Księżaka Łowicz.  
Od poniedziałku do soboty, 
1-6 lipca, prowadzone były 
zajęcia z koszykówki  
w ramach projektu Summer 
Camp, którego pomysłodawcą 
był wiceprezes i trener 
UMKS Księżak Maciej 
Siemieńczuk.

Treningi trwały po dwie godzi-
ny i odbywały się dwa razy dzien-
nie, pod okiem Macieja Siemień-
czuka,Bartosza Włuczyńskiego  
i Mateusza Gładkiego. W nagrodę 
za ciężką pracę młodzi sportow-
cy wraz z rodzicami pojechali ma 
mecz koszykówki Gortat vs Woj-
sko Polskie, który odbył się w so-
botę, 13 lipca w hali Atlas Arena. 
Na to sportowe wydarzenie poje-
chało 35 zawodników, trenerzy, 
członkowie zarządu oraz rodzice. 

– Wszyscy zawodnicy i trene-
rzy byli ubrani w barwy klubo-
we, więc często zwracali na sie-
bie dużą uwagę przechodniów 
i innych uczestników w Atlas 
Arenie. Samo widowisko był 
ogromnym przeżyciem dla naj-
młodszych zawodników Klubu 
– podkreśla Maciej Siemieńczuk. 

– W tym roku mecz stał na-
prawdę na wysokim poziomie 
ponieważ wystąpili w nim oprócz 
gwiazd show-biznesu i sportow-
ców z innych dyscyplin sporto-
wych ikony polskiej koszyków-
ki takie jak: Sam Marcin Gortat, 
Adam Waczyński kapitan Pol-
skiej reprezentacji, Karol Gru-
szecki – również Reprezentant 
Polski oaz zawodnik Polski Cu-
kier Toruń oraz byli ex-koszyka-
rze: Andrzej Pluta – ikona Anwi-
lu Włocławek, Maciej Zieliński 
– Śląsk Wrocław, Dominik Tom-
czyk – Śląsk Wrocław, Mariusz 
Bacik – Trefl Sopot. Za oprawę 
muzyczną był odpowiedzialny 
Dj Gambit, który bardzo często 
jest odpowiedzialny za oprawę 
meczów Polskiej Reprezentacji 
koszykarzy i siatkarzy – dodaje 

wiceprezes UMKS Księżak Ło-
wicz. 

Po wakacjach władze Księ-
żaka planują projekt „Idziemy”  
na maksa”. Chc rozbudować 
zespoły i włączyć do treningu 
przedszkolaki. Na koniec wakacji 
planują duży turniej koszykówki 
3x3, z podziałem na różne kate-
gorie wiekowe.

W sierpniu Księżacy wybiera-
ją się na zgrupowanie do Brennej, 
gdzie pojedzie 40 zawodniczek 
i zawodników. Potem pozosta-
nie krótki okres przygotowawczy 
i start nowego sezonu. Łowicki 
klub ma zamiar wystawić sześć 
zespołów w lidze wojewódzkiej. 
Prawdopodobnie kibice będą 
mogli oglądać zmagania III ligi 
koszykówki, gdzie grają ekipy  
 województwa łódzkiego. W ta-
kiej drużynie mogli by grać mło-
dzi zawodnicy, którzy nie grają 
w I lidze i doświadczeni gracze, 
którzy chcieliby się jeszcze tro-
chę poruszać. Może być bardzo 
ciekawie i na pewno na trybu-
nach pojawiłoby się sporo sym-
patyków naszych rodzinnych ko-
szykarzy.  złŁowiczanie kibicowali Gortatowi w Atlas Arenie.
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ŁoWiCKi 
iNFoRMAtoR 
SPoRtoWY 

Łowiczanie aktywni
– transfery
w drużynie Pelikana. str. 32

Niedbałka z Gawryszczakiem  
na 3. miejscu w pierwszym turnieju
XViii edycji oMŁ Siatkówki Plażowej. str. 35

Lekka atletyka | Mistrzostwa Europy U23 w gavle 

Mrzygłód mistrzem Europy 
i rekordzistą Polski
Świetną formę 
zaprezentował Cyprian 
Mrzygłód na Mistrzostwach 
Europy w Gavle w Szwecji 
w kategorii wiekowej U23. 
Pochodzący ze Skaratek 
pod Rogóźno, wychowanek 
UKS Błyskawica 
Domaniewice oszczepnik, 
w miniony weekend  
zdobył złoty medal ME,  
a wynikiem 84,97 cm 
ustanowił nowy rekord 
Polski w kat. wiekowej U23.

Podopieczny trenera Leszka 
Walczaka (AZS AWF Gdańsk) je-
chał na te mistrzostwa z nadzieją 
na medal, ale wiedział, że o złoto 
będzie bardzo trudno, ponieważ 
konkurencja była bardzo silna. 

Reprezentant Ziemi Łowickiej 
w eliminacjach już w pierwszym 
rzucie powyżej 76 metrów zapew-
nił sobie awans do finału i nie wy-
konywał więcej prób. 

Finał był bardzo emocjonu-
jący. Przed ostatnią próbą nasz 
zawodnik przegrywał o włos  
z Aleksandrem Novacem z Ru-
muni i to co zrobił w ostatnim 
rzuci to było prawdziwe mistrzo-
stwo. Mocna koncentracja, wiel-
ka odporność psychiczna i de-
terminacja dodała mu skrzydeł. 
Oszczep poleciał na odległość 
84,97 i Cyprian zdeklasował ry-
wali. To było niesamowite. Drugi 
w konkursie Rumun miał wynik 

81,75, a trzeci Białorusin Aliaksei 
Katkavets 80,31 m. 

To już kolejny młodzieżowy 
rekord Mrzygłóda. Do tej pory 
miał na koncie najlepsze wy-
niki w naszym kraju w katego-
rii U18, U20 a teraz „dorzucił”  
do tej pięknej kolekcji rekord 
w kategorii U23. Cyprian po-

bił rekord z 2012 roku, kiedy to 
Bartosz Osewski (AZS AWF 
Gdańsk) w Łodzi uzyskał odle-
głość 83,89 m. 

W kategorii U20 masz 
oszczepnik ma rekord z 2017 
roku – 80,52 m (Grosetto),  
a w kategorii U18 jest rekordzi-
stą Polski z wynikiem 81,50 m 

(Oszczep 700 gramów) – 2015 
rok – Stargard Szczeciński. 

– To było niesamowite uczu-
cie, jeszcze czuję ciarki, gdy my-
ślę o tej wygranej! Byłem dobrze 
przygotowany, lecz nie wiedzia-
łem, że przebieg konkursu będzie 
dla mnie aż tak nieprzewidywal-
ny do ostatnich rzutów. Napraw-

dę ciężko jest opisać ten występ, 
bo zrobiłem wszystko, by wygrać 
i wiedziałem po co tam jestem. 
Teraz trzeba się cieszyć i myśleć 
o przyszłości, czyli o Mistrzo-
stwach Świata i Igrzyskach, które 
zweryfikują na jakim jestem po-
ziomie seniorskim – skomentował 
świeżo upieczony Mistrz.  zł

Cyprian Mrzygłód podczas treningu na boisku w domaniewicach, 2018.08.15.
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Mikołaj Grod (14) w starciu z Arkadiuszem Kobusem (13).  
Teraz razem zagrają w Księżaku.
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Koszykówka | przygotowania do sezonu w I lidze męskiej

Nowy trener i zawodnik Księżaka
W ubiegłym tygodniu 
informowaliśmy, że władze 
klubu zdecydowały się 
złożyć wniosek o „dziką 
kartę” w rozgrywkach 
I ligi Polskiego Związku 
Koszykówki. Nasz klub 
spełnił wszystkie wymogi, 
a formalna decyzja o naszej 
grze na zapleczu ekstraklasy 
zapadnie jutro, 19 lipca.

Jedną z pierwszych decyzji Za-
rządu Klubu był wybór trenera.  
To stanowisko w nowym sezonie 
w I lidze powierzono Michało-
wi Spychale, który prowadził 
ostatnio mecze w I lidze z SK 
Siedlce. Spychała karierę trener-
ską rozpoczął w Legionie Legio-
nowo. Następnie pracował w Le-
gii Warszawa. W sezonie 2006/07 
był asystentem Roberta Chabel-
skiego, a w kolejnych rozgryw-
kach pierwszym trenerem II-li-
gowej Legii. W 2007 roku został 
asystentem w Polonii 2011 War-
szawa, gdzie pracował przez  

3,5 roku. W tym czasie wywal-
czył z klubem między innymi 
awans do ekstraklasy. Od lute-
go 2011 roku był pierwszym tre-
nerem Znicza Basket Pruszków  
i pracował tam przez cztery i pół 
sezonu. Teraz będzie odpowie-
dzialny za zbudowanie ekipy 
Księżaka, która chce mieć lep-
szy sezon niż poprzedni i głów-
nym celem będzie utrzymanie się  
w I lidze, gdzie poziom gry jest 
bardzo wysoki. 

Znamy też już pierwsze ru-
chy kadrowe. Nowym zawodni-
kiem Księżaka będzie na pew-
no Mikołaj Grod, który ostatnie 
dwa sezony spędził w zespole 
Enea Astoria Bydgoszcz, z któ-
rym w sezonie 2018/2019 wywal-
czył awans do PLK. Grod to  sil-
ny skrzydłowy mierzący 194 cm.  
W minionym sezonie w Astorii 
zagrał aż w 39 meczach, zdoby-
wał średnio 11,4 pkt, przebywając 
blisko 25 minut na boisku. Swoją 
karierę zaczynał w Sprtino Ino-
wrocław, grał także w KS Świecie 
i Noteci Inowrocław. Teraz będzie 
silnym punktem Księżaka

Mocnym punktem pozostanie 
Arkadiusz Kobus, który dobrze 
czuje się w Łowiczu jako gracz 
i trener. W poprzednim sezonie 
pełnił rolę szkoleniowca juniorów 
UMKS Księżak Łowicz. Kobus  
w minionym sezonie był najlep-
szym strzelcem Księżaka. Zagrał 
w 32 spotkaniach, zdobył dla ze-
społu 549 pkt., przebywając w su-
mie na parkiecie 1079 minut (bli-
sko 34 min. w każdym meczu). 

W składzie pozostaną praw-
dopodobnie Michał Świderski, 
Bartosz Włuczyński i Mateusz 
Gładki. Wiadomo już że nie za-
gra z naszym zespołem Marcin 
Salamonik, który odszedł do Po-
goni Prudnik oraz Daniel Niepo-
ręcki (Basket Pruszków). Prowa-
dzone są rozmowy z Łukaszem 
Ratajczakiem, Janem Grzeliń-
skim i Mikołajem Stopierzyń-
skim, ponieważ ci zawodnicy są  
w kręgu zainteresowań naszego 
nowego szkoleniowca.

Czekamy na kolejne kontrakty  
i mamy nadzieję, że uda się zbu-
dować równy zespół, który będzie 
w stanie grać w środku tabeli.   zł

CzWARteK, 18 LiPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik  

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: Gry i zabawy – 
szkoły podstawowe;

SoBotA, 20 LiPCA:
 11.00 – Boisko sportowe LKS 

Orzeł w Nieborowie, ul. Heleny 
Radziwiłłowej; Mecz towarzyski 
piłki nożnej: KS Pelikan Ło-
wicz – MKS znicz Pruszków 
(ii liga);

WtoReK, 23 LiPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik  

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: Gry i zabawy – 
szkoły podstawowe;

ŚRoDA, 24 LiPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik  

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: PN – turniej 
osiedlowy Dzikich Drużyn – 
szkoły podstawowe – dziew-
częta i chłopców;

CzWARteK, 25 LiPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik  

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: Nauka gry w te-
nisa ziemnego;

WtoReK, 30 LiPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik 

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: Gry i zabawy – 
szkoły podstawowe;

ŚRoDA, 31 LiPCA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik  

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: Badminton – 
szkoły podstawowe i gimnazja 
– dziewczęta i chłopców;

CzWARteK, 1 SieRPNiA:
 12.00 – Boisko sportowe Orlik 

w Łowiczu, ul. Bolimowska 
15/19b; Akcja „Sportowe Wa-
kacje 2019”: Nauka gry w te-
nisa ziemnego;

SoBotA, 3 SieRPNiA:
 10.00 – Boisko sportowe przy  

I Liceum Ogólnokształcącym im. 
józefa Chełmońskiego w Łowi-
czu, ul. Bonifraterska 3; ii tur-
niej eliminacyjny XViii edycji 
otwartych Mistrzostw Łowicza 
w siatkówce plażowej. 

WtoReK, 6 SieRPNiA:
 12.00 – Boisko Orlik w Łowiczu, 

ul. Bolimowska 15/19b; Akcja 
„Sportowe Wakacje 2019”: 
PN – turniej osiedlowy Dzi-
kich Drużyn – gimnazjum – 
dziewczęta i chłopców.   Gogo


